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ADMINISTRATIVNO UPRAVLJANJE  

 

U 2022. godini održano je: 4. sjednice Predsjedništva, 7 sjednica Upravnog odbora, 2 sjednica 
Skupštine, 1 sjednica Nadzornog odbora (iz III. saziva) i ukupno 20 sjednica Stručnih/sektorskih 
odbora. Za potrebe rada Hrvatske poljoprivredne komore (u daljnjem tekstu Komora) i održavanja 
sastanaka ured Komore obavlja komunikaciju s članovima, vanjskim partnerima i strankama te 
obrađuje cjelokupnu korespondenciju potrebnu za funkcioniranje Komore. Poslovi koji se obavljaju za 
navedenu svrhu su:  
• Koordinacija tijela i organizacija sjednica tijela Komore i priprema materijala-sjednice svih tijela 

Komora sazivaju se prema pozivima uz odgovarajuće materijale po točkama dnevnog reda, 
• Izrada zapisnika sa sjednica svih tijela Komore i praćenje održavanja sastanaka za tijela Komore, 
• Informiranje članova Komore o izmjenama zakonskih regulativa, informiranje o odlukama 

predsjednika i Upravnog odbora putem newslettera, koji se šalje elektroničkim putem članovima 
Komore najmanje jednom mjesečno.  

• Obrada upita pristiglih na web stranicu Komore, upita pristiglih na službeni mailovi Komore te 
putem društvenih medija – zaprimljeno i obrađeno više od 1500 elektroničkih upita. 

• Administriranje pošte i ostale korespondencije (zaprimanje, urudžbiranje, otprema pisama i 
arhiviranje) u skladu sa zakonskim regulativama koje određuju postupanje s dokumentarnim i 
arhivskim gradivom  

• Prijem i informiranje građana i članova Komore,  
• Vođenje evidencija uplata članarina – ručna evidencija svake zaprimljene uplate, ažuriranje 

uplata, informiranje članova o stanju dugovanja, stanju uplata, pojašnjenje o načinu plaćanja 
članarina, 

• Izrada članskih iskaznica za članove Komore, 
• Zaprimanje telefonskih poziva, upita, e-pošte i obavještavanje članova tijela Komore,  
• Poslovi nabave – izrada upita i provedba nabave opreme i materijala potrebnih za poslovanje 

ureda Komore i tijela Komore,  
• Zaprimanje računa od dobavljača usluga i dobara te priprema istih za naplatu  
• Vođenje dnevnih i mjesečnih evidencija prisutnosti i odsutnosti zaposlenika Komore, 
• Obračun putnih naloga za djelatnike Komore i kompletna priprema za provedbu isplate  
• Priprema za obračun i isplate plaća djelatnicima Komore 
• Vođenje dokumentacije iz djelokruga Zakona o radu, Zakona o obveznom osiguranju isl, 

reguliranje obveza poslodavca i zaposlenika – ugovori o radu, odluke o godišnjem odmoru i 
ostala potrebna dokumentacija. 

• Obračun putnih troškova i naknada za rad osobama u tijelima Komore – putni troškovi za članove 
Skupštine, Upravnog odbora i Nadzornog odbora.  

• Izrada temeljne dokumentacije o suradnji s osobama izvan radnog odnosa-ugovori, sporazumi 
itd. 

• Vođenje i ažuriranje internetske stranice www.komora.hr 
• Vođenje i ažuriranje profila Komore na socijalnim mrežama 
• Istraživanje internetskog sadržaja sukladno potrebama i zadacima tijela Komore 
• Prikupljanje informacija za potrebe rješavanje upita članova Komore 
• Provedba zaključaka i odluka tijela Komore 
• Obavještavanje članova tijela Komore o imenovanjima iz djelokruga rada Ministarstva 

poljoprivrede 
• Vođenje evidencija Povjerenstava u organizaciji ministarstava i drugih tijela javne vlasti 
• Informiranje tijela javne vlasti o stavovima i zaključcima tijela Komore 
• Organizacija sastanaka tijela Komore s drugim institucijama i pravnim subjektima 
• Organizacija sastanaka tijela Komore s institucijama i tijelima javne vlasti 
• Administrativna i tehnička podrška u provedbi projekata Komore 

 

 

http://www.komora.hr/
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ZASTUPANJE INTERESA POLJOPRIVREDNIH PROIZVOĐAČA NA NACIONALNOJ RAZINI 

 

Članovi Komore aktivno su sudjelovali u kreiranju poljoprivredne politike, pravnih i ostalih 

dokumenata s ciljem poboljšanja proizvodnje i života u ruralnim prostorima. Za potrebe rada 

Odbora Komora je provela sljedeće aktivnosti: 

 Koordinacija informacija, upita, sastanaka i članova koji su u odborima, 

 Pismena i usmena korespondencija s članovima koji su zainteresirani za zastupanje 

poljoprivrednih proizvođača, 

 Pismena i usmena korespondencija s Odborima, 

 Analiza nacionalnih i međunarodnih dokumenata, 

 Informiranje poljoprivrednih proizvođača o proceduri, pravnim okvirima te mogućnostima 

sukladno upitima i potrebama zadane teme Odbora, 

 Komunikacija s partnerskim komorama u inozemstvu, 

 Komunikacija sa stručnim organizacijama, fakultetima, institutima, 

 Organizacija pripremnih sastanaka. 

 

 

POVJERENSTVA I SAVJETI TIJEKOM 2022. GODINE  

 

1.  Povjerenstvo za izradu Programa potpore za sufinanciranje rada uzgojnih udruženja u 
području stočarstva 

2.  Zakon o sjemenu 

3.  Povjerenstvo za izradu propisa za provedbu Programa Školski medni dan s hrvatskih 
pčelinjaka  

4.  Povjerenstva za izradu Programa potpore za sufinanciranje rada uzgojnih udruženja u 
području stočarstva te Pravilnika o provedbi mjera Programa potpore za sufinanciranje rada 
uzgojnih udruženja u području stočarstva 

5.  Povjerenstvo za izradu Zakona o komasaciji 

6.  Pravilnik o provedbi izravne potpore poljoprivredi i IAKS mjera ruralnog razvoja u 2021 

7.  Pravilnik o izmjenama i dopunama Pravilnika o zaštiti životinja  

8.  Povjerenstvo za izradu Nacrta prijedloga Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
obiteljskom poljoprivrednom gospodarstvu 

9.  Povjerenstvo za izradu Nacrta Zakona o održivoj uporabi pesticida 

10.  Povjerenstvo za izmjene Pravilnika o sadržaju, obliku i načinu registracije farmi 

11.  Povjerenstvo za izradu Pravilnika o poljoprivrednim i prehrambenim proizvodima, pokvarljivim 
te proizvodno i tržišno osjetljivim poljoprivrednim i prehrambenim proizvodima 

12.  Odbor za praćenje 

13.  Nacrta prijedloga Pravilnika o izmjenama Pravilnika o visini naknada za obavljanje poslova u 
skladu sa Zakonom o održivoj uporabi pesticida 

14.  Povjerenstvo za izradu Pravilnika o Upisniku maslinika  

15.  Povjerenstvu za izradu Pravilnika o strojevima za primjenu pesticida 

16.  Povjerenstvu za izradu Pravilnika o uvjetima distribucije i prodaje pesticida te u Povjerenstvu 
za izradu Pravilnika o strojevima za primjenu pesticida 
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17.  Povjerenstvo za izradu Pravilnika o provedbi izravne potpore poljoprivredi i IAKS mjera RR za 
2022. godinu 

18.  Povjerenstvo za izradu Akcijskog plana o poduzimanju mjera za sprječavanje širenja i 
suzbijanje zlatne žutice vinove loze koju prouzrokuje štetni organizam Grapevine flavescence 
doree MLO 

19.  Povjerenstva za donošenje Programa potpore za unapređenje uzgoja izvornih pasmina 
peradi za razdoblje od 2021. do 2023. godine i pratećeg Pravilnika istoga programa 

20.  Programa potpore za unaprjeđenje uzgoja ovaca i koza za razdoblje od 2021. do 2023. 
godine i pratećeg pravilnika istog programa 

21.  Povjerenstvo za pripremu prijedloga Pravilnika o razvrstavanju i označivanju goveđih, 
svinjskih i ovčjih trupova te označivanju mesa 

22.  Pravilnika o provedbi izravne potpore poljoprivredi i IAKS mjera ruralnog razvoja za 2021 

23.  Povjerenstva za izradu Nacrta prijedloga Pravilnika o tržišnim standardima za jaja 

24.  Sjednicu Povjerenstva za izradu Pravilnika o obveznoj dostavi podataka u sektoru mlijeka i 
mliječnih proizvoda 

25.  Program Školski medni dan s hrvatskih pčelinjaka za 2021. 

26.  Povjerenstvo za izradu Nacrta izmjena i dopuna prijedloga Zakona o biljnom zdravstvu 

27.  Povjerenstvo za izradu Pravilnika o informiranju potrošača o podrijetlu mlijeka 

28.  Povjerenstvu za izradu Nacrta Zakona o održivoj uporabi pesticida 

29.  Pravilnika o informiranju potrošača o podrijetlu mlijeka 

30.  Povjerenstva za izmjene i dopune Pravilnika o minimalnim uvjetima za zaštitu kokoši nesilica 

31.  Povjerenstva za izmjene i dopune Pravilnika o registraciji gospodarstva na kojima se drže 
kokoši nesilice 

32.  Izrade Zakona o ljekovitoj hrani za životinje, odnosno preuzimanja Uredbe  

33.  Povjerenstvo za izradu Pravilnika o visini naknade za sakupljanje, preradu i spaljivanje 
nusproizvoda životinjskog podrijetla koji nisu za prehranu ljudi 

34.  Pravilnik - nusproizvodi životinjskog podrijetla 

35.  Povjerenstvo za izradu Pravilnika s popisom poljoprivrednih i prehrambenih proizvoda, 
pokvarljivih proizvoda i proizvodno i tržišno osjetljivih poljoprivrednih i prehrambenih 
proizvoda 

36.  Savjet - doniranje hrane 

37.  Povjerenstvo - Zakon o poljoprivrednom zemljištu 

38.  Povjerenstvo za izradu Nacrta prijedloga Pravilnika o izmjenama Pravilnika o visini naknada 
za obavljanje poslova u skladu sa Zakonom o održivoj uporabi pesticida 

39.  Povjerenstva za izmjene i dopune Pravilnika o određivanju  minimalnih pravila  za zaštitu 
pilića koji se uzg Povjerenstva za izradu Pravilnika o visini naknade za sakupljanje, preradu i 
spaljivanje nusproizvoda životinjskog podrijetla koji nisu za prehranu ljudi za proizvodnju 
mesa 

40.  Zahtjev za imenovanje člana i zamjene za rad u Povjerenstu_distribucija i prodaja pesticida 

41.  Pravilnik o izmjenama i dopunama Pravilnika o stavljanju na tržište sjemena krmnog bilja 

42.  Pravilnik o upisu u upisnike dobavljača, laboratorija i uzorkivača poljoprivrednog sjemena i 
sadnog materijala 

43.  Pravilnik o izmjenama i dopunama Pravilnika o upisu sorti u Sortnu listu 

44.  Savjet za provedbu procedure korištenja Znaka Meso hrvatskih farmi 

45.  Pravilnik o upisu u Upisnike dobavljača, laboratorija i uzorkivača poljoprivrednog sjemena i 
sadnog materijala koja će se održati putem platforme Microsoft Teams 

46.  Pravilnik o 'fleksibilnosti'  
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47.  U privitku dostavljamo dopis kojim se traži imenovanje u Povjerenstvo za izradu Akcijskog 
plana o poduzimanju mjera za sprječavanje širenja i suzbijanje sredozemne voćne muhe 
(Ceratitis capitata) Wiedemann 

48.  Povjerenstvo za izradu Zakona o označavanju hrane proizvedene bez genetski modificiranih 
organizama 

49.  Nacrt Pravilnika o izmjena i dopuna Pravilnika o mjerama prilagodbe propisa o hrani 
životinjskog podrijetla  

50.  Povjerenstvo za izradu Pravilnika o tržišnim standardima za meso peradi 

51.  Povjerenstva za analizu, izmjene i dopune Mjere 14. Dobrobit životinja - operacija M14.1.1. 
Plaćanja za dobrobit životinja u govedarstvu 

52.  Povjerenstva za izmjenu Pravilnika o nacionalnom sustavu kvalitete poljoprivrednih i 
prehrambenih proizvoda "Dokazana kvaliteta." 

53.  Povjerenstva za izmjene i dopune Pravilnika koji uređuju tržište mlijeka 

54.  Povjerenstva za izradu Pravilnika o visini naknade za sakupljanje, preradu i spaljivanje 
nusproizvoda životinjskog podrijetla koji nisu za prehranu ljudi. 

55.  Povjerenstvo za izradu Pravilnika o dokumentaciji i postupku provođenja javnog natječaja za 
zakup zajedničkih pašnjaka u vlasništvu Republike Hrvatske  

56.  Povjerenstvo za izradu Plana sprječavanja i smanjenja nastajanja otpada od hrane  

57.  Povjerenstvo Zakon o morskom ribarstvu 

58.  Povjerenstvo za izradu Prijedloga pravilnika o sjemenu s vlastitog gospodarstva 

59.  Povjerenstva za izradu prijedloga za izmjenu Pravilnika o primjeni Zakona o trošarinama koji 
se odnosi na plavi dizel za namjene u poljoprivredi, ribolovu, akvakulturi te na povrat plaćene 
trošarine na bezolovni motorni benzin za namjene u ribolovu  

60.  Povjerenstva za izradu Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o zabrani nepoštenih 
trgovačkih praksi u lancu opskrbe hranom. 

61.  Povjerenstva za izradu Mjere 22 Programa ruralnog razvoja  - Izvanredna privremena potpora 
poljoprivrednicima i MSP-ovima koji su posebno pogođeni učincima invazije Rusije na 
Ukrajinu dostavite  

62.  Povjerenstva za izradu Prijedloga Pravilnika o stavljanju na tržište materijala za vegetativno 
umnažanje loze.  

63.  Povjerenstva za izradu Pravilnika o obveznom označavanju, registraciji i premještanju 
domaćih životinja. 

64.  Povjerenstvo za izradu nacrta Pravilnika o prijavi bolesti životinja 

65.  Povjerenstva za dodjelu sredstava potpora male vrijednosti za primarnu poljoprivrednu 
proizvodnju u 2022.g. 

66.  Stručnoj skupini za izradu Strategije biogospodarstva do 2035 

67.  Povjerenstva za izradu Pravilnika o provedbi Programa državne potpore za kompenzaciju 
rasta cijene energenata u sektorima prerade poljoprivrednih proizvoda 

68.  Stručnu radnu skupinu za izradu Strategije biogospodarstva do 2035. 

69.  Povjerenstva za izradu Pravilnika o provedbi izravne potpore poljoprivredi i IAKS mjera 
ruralnog razvoja za 2023. godinu 

70.  Povjerenstva za provedbu Zaključka Vlade Republike Hrvatske od 08. rujna 2022. godine o 
pomoći poljoprivrednim proizvođačima radi poremećaja na tržištu 

71.  Povjerenstva za izradu Programa pomoći poljoprivrednim proizvođačima za štete od suše u 
2022. godini 

72.  Povjerenstvo za izradu Pravilnika o provedbi intervencije 76.01. „Osiguranje poljoprivredne 
proizvodnje“ iz Strateškog plana ZPP RH 2023.-2027. 73.  

74.  1. Pravilnik o provedbi intervencija 75.01 Uspostava mladih poljoprivrednika i 75.02. 
Pokretanje nepoljoprivrednih djelatnosti – član + zamjena 

75.  2. Pravilnik o provedbi intervencija 77.05 Potpora za uspostavu i rad proizvođačkih 
organizacija – član + zamjena 
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76.  3. Pravilnik o provedbi intervencija 77.03 Potpora za EIP operativne skupine i intervencije 
77.04 Potpora za kratke lance opskrbe i lokalna tržišta – član + zamjena. 

77.  4. Pravilnik o  provedbi intervencija78.01 Potpora prenošenju znanja i 78.02 Potpora za 
pružanje savjetodavnih usluga– član + zamjena. 

78.  5. Pravilnik o provedbi intervencija 70.05 Potpora za očuvanje, održivo korištenje i razvoj 
genetskih izvora – član + zamjena. 

79.  6. Pravilnik o provedbi intervencija 73.14 Razvoj poslovanja u ruralnim područjima – član + 
zamjena. 

80.  7. Pravilnik o provedbi intervencija 77.01 Potpora za sudjelovanje poljoprivrednika u 
sustavima kvalitete i 77.02 Potpora za aktivnosti informiranja i promoviranja koje provode 
skupine proizvođača – član + zamjena. 

81.  8. Pravilnik o provedbi intervencija za potporu ulaganjima u primarnu proizvodnju i preradu 
poljoprivrednih proizvoda – član + zamjena. 

82.  Savjeta za održivu upotrebu sredstava za zaštitu bilja 

83.  Školska shema 

 
 
 
 
 

SEKTORSKI SASTANCI 

 

Sastanci sektora   Datum 

Zajednička sjednica Odbora za zakonodavstvo i Odbora za ratarstvo 
10.01. 
 

Sjednica Odbora za mljekarstvo 12.01. 

Zajednička sjednica Odbora za svinjogojstvo s MP  28.01. 

Sastanak odbora za ribarstvo s ministricom 
24.01. 
 

Zajednička sjednica odbora za ribarstvo i MP  31.01. 

Sjednica Odbora za maslinarstvo 
15.02. 
 

Sastanak odbora za ovčarstvo i kozarstvo s ministricom 
16.02. 
 

Sastanak odbora za peradarstvo 
16.02. 
 

Zajednička sjednica Odbora za peradarstvo i MP 17.02. 

Sastanak Odbora za mljekarstvo s MP 
18.02. 
 

Zajednički sastanak – natječaj za male klaonice  18.02. 

Sastanak Odbora za peradarstvo 28.02. 

Sastanak Odbora za mljekarstvo sa svjetskom bankom 
07.03. 
 

Sastanak predsjednika stočarskih sektora HPK 
11.03. 
 

Sastanak Odbora za mljekarstvo s MP 
11.03. 
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Sastanak Odbora za peradarstvo 
21.03. 
 

Sastanak Odbora za peradarstvo s MP 
23.03. 
 

Sastanak Odbora za pčelarstvo s MP 
20.04. 
 

Sastanak Odbora za mljekarstvo s MP 
26.04. 
 

Sastanak u MP s ministricom i stočarskim odborima 09.05. 

Sastanak mljekarskog sektora s MP i ministrom financija Zdravkom Marićem  18.05. 

Sastanak Odbora za ribarstvo s MP 
23.06. 
 

Sastanak Odbora za ribarstvo s MP 
23.06. 
 

Sastanak s ministricom - energija + žitarice 
12.07. 
 

Sabor - okrugli stol -pčelarstvo 
14.07. 
 

Sjednica Odbora za maslinarstvo 
15.07. 
 

Konstituirajuća sjednica -  konjogojstvo 
18.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - pčelarstvo 
18.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - eko 
18.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - vinogradarstvo 
19.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - ratarstvo 
19.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - mljekarstvo 
20.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - svinjogojstvo 
20.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - peradarstvo 
21.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - maslinarstvo 
21.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - krava - tele 
21.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - duhan 
22.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - ovce i koze 
25.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - mladi i žene 
27.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - tovno govedarstvo 
27.07. 
 

Konstituirajuća sjednica - voćarstvo 
27.07. 
 

Konstituirajuća sjednica odbora za krške pašnjake 
07.09. 
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HPK na sastanku s ministricom Marijom Vučković na temu suše 19.08. 

Sastanak s premijerom Andrejom Plenkovićem - suša 24.08. 

Sastanak sa stočarskim odborima - kalkulacije 
07.09. 
 

Sastanak u MP - plavi dizel 
12.09. 
 

Sastanak u MP - peradarstvo 
12.09. 
 

Sastanak svih predsjednika Odbora 
19.09. 
 

Konstituirajuća sjednica Odbora za povrće 
03.10. 
 

Konstituirajuća sjednica Odbora za ribarstvo 
04.10. 
 

Sjednica Odbora za sustav krava-tele 
06.10. 
 

Sastanak u MP – govedarstvo – proizvodnja mlijeka i mesa 
20.10. 
 

2.sjednica odbora za mljekarstvo 
26.10. 
 

Sastanak u MP -  svinjogojstvo 
26.10. 
 

Organizacija sastanak - krški pašnjaci 
27.10. 
 

Sastanak u MP - govedarstvo 
27.10. 
 

Odbor za voće i povrće- ZOOM 08.11. 

Sastanak u MP -vino 
08.11. 
 

Sastanak u MP - duhan 
09.11. 
 

Sjednica odbora za ekološku 
17.11. 
 

Kongres - Benkovac - krški pašnjaci 
25.11. 
 

Sastanak krški pašnjaci 
06.12. 
 

3. Sjednica Odbora za eko proizvodnju HPK 
14.12. 
 

Sjednica odbor za mlade i žene 
20.12. 
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ODBORI STOČARSKA PROIZVODNJA 

 

ODBOR ZA OVČARSTVO I KOZARSTVO  

Održana su dva odbora. Izbori predsjednika i zamjenika predsjednika odgođeni su za 2023. 

godinu. Razgovaralo se i problemu s cijenama janjaca i jarića te problematici klaonica.  MP je  

inzistirao na smanjenju klanja na vlastitom gospodarstvu. Na sastanku kod ministrice raspravljalo 

se o aktualnom stanju u ovčarskoj i kozarskoj proizvodnji. Spomenuo se problem neraspisivanja 

natječaja iz mjere 4 - Ulaganje u sektor ovčarstva i kozarstva. Također, rasprava se vodila oko 

Pravilnika o klanju životinja namijenjenih potrošnji u kućanstvu i raspisivanje natječaja za izgradnju 

mini klaonica. 

 

ODBOR ZA SVINJOGOJSTVO 

Održana su dva odbora i sastanak s ministricom. Izabran je predsjednik Antun Golubović i 

zamjenik Ivan Šilhan. Tražili su formiranje mjere ruralnog razvoja za obnovljive izvore kao nad 

standard te su u Gudovcu organizirali sastanak na temu obnovljivih izvora energije.  Radili su na 

kalkulacijama za sastanke s ministricom i za Forecast Odbor u Europskoj komisiji. Predložili su 

obvezu ugovaranja proizvodnje, terenske ili na osnovu burze, proširenje Mjere 14, povećanje de 

minimis potpore. Inicirali su sastanak s HBOR-om, smanjenje uvoznih kvota te davanje prioriteta 

domaćim klaonicama. Veliki napor učinjen je u području označavanja proizvoda te je Odbor 

zajedno s Saveznom svinjogojaca pokrenuo postupak specifikacije svinjskog mesa za dobivanje 

znaka “Dokazana kvaliteta”. Za kriterije Odbor je tražio da mora biti oprašeno u RH. Također, 

Odbor je tražio izmjene koeficijenata za izračun broja uvjetnih grla za obijenu prasad te formiranje 

proizvođačke organizacije I ugovaranje prodaje. Predstavnici proizvođača su istaknuli uspješno 

završene pregovore u području dobrobiti životinja i apliciranju stajskog gnojiva na oranice tijekom 

2021. godine s Europskom komisijom koje su rezultirale promjenama Programa ruralnog razvoja te 

značaj dodatnih mjera Vlade RH u sektoru stočarstva koje se suočilo s teškim poremećajima, 

najprije u lancima opskrbe, a zatim i zbog porasta cijene stočne hrane te energenata. Predstavnici 

sektora i Ministarstva komentirali su drugu procjenu vrijednosti poljoprivredne proizvodnje i realnog 

dohotka u poljoprivredi koja još jednom potvrđuju izdržljivost hrvatskih proizvođača, ali i tešku 

situaciju u sektoru svinjogojstva obzirom na rast cijena, input i pad cijena proizvoda koji  se 

kontinuirano događa od početka 2021. godine. 

 

ODBOR ZA MLJEKARSTVO  

Održano je osam odbora i sastanak s ministrom Zdravkom Marićem. Igor Rešetar izabran za 

novog predsjednika Odbora, za zamjenicu je izabrana Lidija Pavić. Tražili su sustavno praćenje 

kalkulacija, olakšan pristup kreditnim linijama, rješavanje nestašice plavog dizela. Upozorili su na 

problematiku toksina u kukuruzu. Odbor je pokrenuo postupak za specifikaciju za dobivanje znaka 

Dokazana Kvaliteta. Na sastanku Odbora za mljekarstvo HPK prisustvovao je i David Kranjac, 

profesor s agrobiotehničkih znanosti u Osijeku koji je zadužen za izradu kalkulacija. Kalkulacije su 

se radile na bazi 100 krava, dok će se sada raditi po nižem, srednjem i višem prinosu. Odbor za 

mljekarstvo je predložio UO da HPK krene u izradu kalkulacija po primjeru Slovenije te monitoring 

izrade kalkulacija na mjesečnoj razini.  
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ODBOR ZA TOVNO GOVEDARSTVO 

Održana je jedna sjednica Odbora. Za predsjednika odbora izabran je Zvonimir Širjan, dok je za 

zamjenu izabran Toni Raič. Odbor je tražio osnivanje koordinacije stočarskih odbora te 

prezentaciju kalkulacija svih stočarskih sektora. Također, poslao se upit Ministarstvu poljoprivrede 

vezano za isplate za stajski gnoj i Mjeru 14.  Dobrobit životinja. Predložili su da se isplate vrše za 

sva grla stvarala te to treba biti formula za sve buduće intervencije. Naglašavali su kako iznosi 

predviđeni potporom nikako nisu dovoljni za pokriće štete. 

 

ODBOR ZA PERADARSTVO 

Održano je šest odbora i jedan sastanak s ministricom. Za predsjednika Odbora izabran je 

Dražen Čurila, za zamjenicu Božica Špoljar 

Odbor je tražio obvezu izrade ciklusnog plana hranidbe po danu, analizu krmiva na aflatoksin u 

nekome od ovlaštenih laboratorija najmanje dva puta godišnje te postupanje u skladu s nalazom, 

vođenje računa o prekrivenosti poda suhom steljom, prihvatljiv transportni mortalitet i veterinarski 

odbačaj do 1% te držanje peradi na 2/3 ciklusa proizvodnje na ispaši. Odbor je podnio zahtjev za 

Specifikaciju „Dokazana kvaliteta“ mesa peradi te je kompanija Koka, koja posluje u sastavu Grupe 

Vindija, prva je u Hrvatskoj kojoj je dodijeljen certifikat Nacionalnog sustava kvalitete ‘Dokazana 

kvaliteta Hrvatska‘ za meso peradi.. 

Istaknuli su problem da se Newcastelska bolest peradi i dalje se ne financira, što uzrokuje velike 

probleme proizvođačima. Za dobrobit životinja tražili su da se uvrste pilenke te druge vrste peradi 

(patke) te raspisivanje natječaja za valionice, proizvodne objekte i mehanizaciju, jer peradari 

nemaju natječaja koji uključuju mehanizaciju. Zatražili su da se robnim proizvođačima financira 

naređena mjera cijepljenja protiv bolesti kuge peradi kako bi se, posebice u tovu mesa peradi, 

pokazalo proizvođačima da se o njima vodi računa s obzirom da se iz proračuna za peradarstvo 

izdvaja znatno manje novaca nego za ostale sektore. Kada je riječ o dobrobiti životinja odnosno 

mjeri 14 Programa ruralnog razvoja, zatražili su da se stvari vrate na početak što se tiče 

peradarstva budući da nije uvršten nijedan novi prijedlog. Također, Tražila se pravednija 

raspodjela potpora koje su dodjeljivane zbog Covid-19 pandemije i krize u Ukrajini jer su peradari u 

postotku dobili najmanje u odnosu koliko doprinose sektoru stočarstva. 

 

ODBOR ZA KRŠKE PAŠNJAKE  

Održana su dva sastanka odbora, jedan sastanak s ministricom i jedan Mediteranski Kongres. 

Predsjednik odbora je Mladen Kušeković, dok je za zamjenika izabrana Silvia Terlević.  Odbor za 

krške pašnjake Hrvatske poljoprivredne komore održao je sastanak s predstavnicima nadležnih 

državnih institucija, na kojem se razgovaralo o mogućnostima ostvarivanja potpora i kompenzacija 

kroz nov strateški plan ZPP, s osvrtom na investicije u primarnu proizvodnju i preradbene 

kapacitete stočarstva na području krških pašnjaka. Jedna od ključnih tema bila je problematika 

poljoprivrednog zemljišta i zemljišnih resursa na području krških pašnjaka, odnosno administriranje 

zemljom kroz ARKOD. Među ostalim razgovaralo se i o planu informiranja i edukacija 

poljoprivrednika, mogućnostima građenja jednostavnih građevina za smještaj stoke na zemljištu 

kojim upravljaju Hrvatske šume, zaštiti stoke od divljih zvijeri i naknadama šteta, kao i o uvjetima 

za klanje životinja i promet mesa.  

Odbor je održao konferenciju – Mogućnosti i perspektiva razvoja ekstenzivnog stočarstva 

na hrvatskom kršu Sudionici skupa zaključili su kako je za proizvođače na ovom području od 

izuzetne važnosti mogućnost planiranja proizvodnje i poslovanja osobito u dijelu zakupa državnog 
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ali i privatnog poljoprivrednog zemljišta. Naime, slažu se kako je potrebno stopirati brisanje Arkod 

čestica koje su u tuđem privatnom vlasništvu, ukoliko vlasnik ne potražuje isto, a gospodarenje tog 

zemljišta je privedeno svrsi. Zbog neriješenih i nesređenih imovinsko pravnih odnosa treba odgoditi 

brisanje iz Arkoda privatnih parcela za koje nema ugovora. Jedan od glavnih zaključaka je i da 

uzimanje kvalitetnog pašnjačkog poljoprivrednog zemljišta u građevinske svrhe ne doprinosi 

održivosti poljoprivredne i stočarske proizvodnje, te da je potrebno planiranje kroz prostorni plan 

koja je namjena zemljišta odnosno da bi se prednost uvijek trebala davati poljoprivredi i stočarstvu. 

 

ODBOR ZA PČELARSTVO 

Održane su dvije sjednice odbora, jedan sastanak s ministricom, okrugli stol o pčelama. 

Predsjednik Odbora je Željko Vukić, dok je za zamjenika odabran Stjepan Aračić.Tražili su pomoć 

županije i Ministarstva, ne samo putem financijskog obeštećenja već i da zajednički preventivno 

djeluje i spriječi događanja vezana za pomor pčela u budućnosti. S Ministarstvom su dogovorili da 

će gubitci biti sanirani te će se raditi na dodatnim educiranjima poljoprivrednika kako bi suživot nas 

pčelara i poljoprivrednika bio obostrano korektan i produktivan. Odbor je održao radionicu o 

pčelarstvu pod nazivom „Uloga pčela kao oprašivača u postizanju ciljeva održive biljne i stočarske 

proizvodnje u okviru novog ZPP-a“. Cilj radionice je snažnije komunicirati moguća rješenja koja 

mogu pomoći u postizanju zelenih ciljeva u okviru Zajedničke poljoprivredne politike 2023. – 2027. 

kroz sinergiju pčela oprašivača, biljnu i stočarsku proizvodnju. Na radionici je zaključeno kako je 

potrebna snažnija komunikacija i suradnja na svim razinama kao i edukacija te snažnije kontrole 

na terenu. Isto tako, istaknuli su kako je potrebno jviše financijskih sredstava kako bi se provela 

dodatna istraživanja, podloge i edukacija korisnika. Nadalje zaključeno je kako je potrebno 

osigurati 10 eura po košnici, sadnju medonosnog bilja tijekom cijele sezone, te pravovremenu 

košnju kako se ne bi prekidao izvor hrane za pčele. Sudionici skupa smatrali su kako je u sektoru 

potrebno osigurati interdisciplinarnost, provjeriti metodu i model koji koriste kolege iz Slovenije, dok 

je važno imati i točnu bazu podataka poljoprivrednika kako bi se napravile što vjerodostojnije 

kalkulacije. Isto tako potrebno je osigurati sredstva kroz Fond za zaštitu okoliša u slučaju pomora 

pčela, ali i izmijeniti Pravilnik o suzbijanju bolesti iz 2004 godine.  

U sklopu radionice održana je i panel rasprava na kojoj su sudjelovali predsjednica saborskog 
Odbora za poljoprivredu Marijana Petir, član saborskog Odbora za zaštitu okoliša, saborski 
zastupnik Marin Miletić, te načelnik Sektora Ministarstvo poljoprivrede Mato Čačić. Prezentaciju o 
sektorskim intervencijama u sljedećem programskom razdoblju 2023.-2027. je održala voditeljica 
Odjela za peradarstvo i pčelarstvo Gordana Duvnjak. Na radionici su sudjelovali i predstavnici 
znanstvenih institucija prof.dr.sc. Lidija Svečnjak, Agronomski fakultet Sveučilišta u Zagreb, prof. 
dr.sc. Ivana Tlak Gajger, Veterinarski fakultet Sveučilišta u Zagrebu, te predstavnici struke i 
poljoprivrednika – predsjednik Hrvatskog pčelarskog saveza Dražen Kocet, načelnik Sektora za 
uzgoj, testiranje i genetsko vrednovanje Centra za stočarstvo HAPIH dr.sc. Dragan Solić, voditelj 
Uzgojnog programa sive pčele, Udruga uzgajivača selekcioniranih matica pčela Hrvatske dr.sc. 
Marin Kovačić i dr. Naglasili su kako je pčelarima također potrebno omogućiti dobivanje u zakup 
državnog poljoprivrednog zemljišta. Isto tako kako je potrebno zalagati se za izjednačavanje 
statusa pčelara sa stočarima i uvođenje određenog broja košnica po hektaru livade kako bi se 
osigurao veći broj livada za livadni med. U bespašno vrijeme potrebno je osigurati travnate 
površine za oprašivače odnosno pčele. Tražili su da nađe način korištenja zajedničkih sredstava i 
suradnje sa ratarima i stočarima koristeći njihove livade za sijanje kvalitetnog medonosnog bilja za 
pašu pčela. 
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ODBOR ZA RIBARSTVO 

Održane su dvije sjednice odbora i četiri sastanka s Ministarstvom poljoprivrede. Za predsjednika 

odbora je Petar Baranović, dok je za zamjenicu odabrao Natašu Abramović. Tražili su pomoć 

sektoru ribarstva kroz mjere pomoći, uvažavanje Odbora za ribarstvo HPK I uključivanje u 

povjerenstva. Predstavnici Odbora za ribarstvo ukazali su na sastanku na cijene plavog dizela koja 

se povećala 3 puta kao i rasta ostalih ulaznih troškova, poput kante ulja koja je koštala 100 kn, a 

sad iznosi čak 236 kn. Odbor je smatrao da otkupne cijene ribe ne prate trendove rasta ulaznih 

troškova ribara tj. otkupne cijene su ostale na istoj razini od prije 15 godina. Upozorili su da je 

takvo stanje u ribarstvu dugoročno neodrživu, zbog čega je potrebno sustavno rješavanje 

problema u dogovoru i suradnji s ribarima. 

ZAJEDNIČKI SASTANCI STOČARSKIH ODBORA  

1. Na sastanku su se raspravljalo o Pravilniku koji se odnosi na mjere prilagodbe propisa o 

hrani životinjskog podrijetla, poznatiji kao Pravilnik o fleksibilnosti, kao i novom Pravilnik o 

klanju životinja namijenjenih potrošnji u kućanstvu te mjere za unapređenje sektora 

ovčarstva i kozarstva, s naglaskom na natječaj za izgradnju malih klaonica u sklopu 

Programa ruralnog razvoja. Razgovarali su o natječaju za male klaonice koji bi se 

financirao kroz Mjeru 4 Programa ruralnog razvoja s intenzitetom potpore 50 % . Dosad je 

za sektor ovčarske i kozarske industrije u sklopu te mjere kroz 62 projekta odobrena 

vrijednost potpore u iznosu od 42 milijuna kuna. 

2. Predstavnici su tražili da država treba pronaći model s kojim bi se proizvodnja zadržala, 

odnosno povećala, u protivnom će velik broj uzgajivača stoke odustati od proizvodnje 

budući da kroz proizvodnju mesa/mlijeka gube velike količine uloženog novca. Broj stoke 

na razini Hrvatske je konstantno u padu, a s obzirom na nepovoljnu situaciju na tržištu, 

ukoliko se ne pronađe odgovarajući model, procjene su da će proizvodnja pasti dodatnih 

25%. Država bi trebala osigurati robe u strateškim zalihama (robnim rezervama) kako bi se 

mogla dobiti po cijeni po kojoj je kupljena. 

3. Predstavnici HPK upozorili su na izuzetno teško stanje u stočarstvu, posebice u proizvodnji 

mlijeka te su od predstavnika države zatraži konkretna rješenja budući da otkupna cijena 

mlijeka ne prati cijenu mlijeka na polici, koja je daleko veća. Upozorili su kako su svi 

troškovi nadišli sposobnost proizvođača mlijeka da održe proizvodnju što bi moglo 

rezultirati novim dramatičnim padom proizvodnje i zatvaranjem farma. Mljekari su među 

ostalim ministru financija Zdravku Mariću i ministrici poljoprivrede Mariji Vuković objasnili 

kako su cijene proizvodnje i ulaznih troškova duplo uvećani. Upozorili su kako su u 

posljednjih deset godina propali mali proizvođači, a sadašnjim tempom i politikama koje se 

provode došao je red na propadanje i većih mliječnih farmi 
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ODBORI BILJNA PROIZVODNJA 

 

ODBOR ZA MASLINARSTVO I ULJARSTVO 

Održane su tri sjednice Odbora. Za predsjednik odbora izabran je Damir Buntić, za zamjenika je 

izabran Marijan Marijanović. Inicirali su u Briselu da se zabrani prodaja maslinovog ulja u rinfuzi, 

osobito u restoranima kako bi se izbjegle prevare i pretakanje ulja nepoznatog proizvođača. Tražili 

su povećane kontrole ekstra djevičanskog maslinovog ulja. Ulja u supermarketima imaju preniske 

cijene da bi bila ekstra djevičanska. Tražili su povećanje kontrola uvoznog ulja (te obavezu 

ispravnog deklariranja. Predložili su akciju navodnjavanja na nacionalnoj bazi s obzirom da suša 

predstavlja veliki problem I nema naznaka da će u budućnosti biti bolje, kao rješavanje pitanja 

komine masline.  

 

ODBOR ZA POVRTLARSTVO I KRUMPIR  

Održana su dva sastanka odbora. Za predsjednika Odbora izabran je Alen Fabčić. Tražili su 

povećanje proizvodnje u plastenicima te uzgoj pod kontroliranim uvjetima zbog visokih troškova 

gnojiva. Predložili su da jedinice lokalne samouprave, ali i sami poljoprivrednici ulažu u arteške 

bunare i slične sustave navodnjavanja te pojednostavljenje natječaja za mala gospodarstva zbog 

nemogućnosti postavljanja solara. Tražili su od Ministarstva poljoprivrede u kojem se traži izmjena 

Pravilnik o provedbi izravne potpore poljoprivredi i IAKS mjerama koje se tiču proizvodno vezane 

potpore za voće i povrće i to konkretno minimalnog uroda po hektaru te uvođenje u PVP tradicijsku 

proizvodnju pojedinih kultura, npr. bobičastog voća čija proizvodnja zahtjeva visok udio ručnog 

rada- Također uputili su dopis Ministarstvu poljoprivrede i tražili smanjenje PDV-a na prerađevine 

voća i povrća s 25% na 5%, zabranu ukidanja kalcijevog cijanamida, navodnjavanje površina u 

dolini Neretve te rješavanja problema salinizacije s Hrvatskim vodama kao I rješavanje problema 

priključaka električne energije na poljoprivrednim gospodarstvima. Raspravljali su o problematici 

plavog dizela te kvotama istog.  

Damir Mesarić predstavljao je HPK na Seminaru za povrće i na raspravi Zadruge vs Proizvođačke 

organizacije, ne kao sukobljene strane institucionalnog organiziranja u nas, već pojašnjenje 

njihovih uloga, svrhe te širine obuhvata i tradicije u ruralnom prostoru Republike Hrvatske. 

 

 

 

ODBOR ZA VOĆARSTVO 

Održane su dvije sjednice Odbora. Za predsjednika Odbora za voćarstvo izabran je Miroslav Kolić, 

za zamjenicu odbora izabrana je Ana Kovačić. Odbor je tražio izgradnju hladnjača za proizvođače 

jabuka, PVP na temelju minimalnog uroda po hektaru, PVP za tradicijsku proizvodnju pojedinih 



15 
 

kultura kao što je bobičasto voće. Tražili su rješavanje pitanja Zakona nepoštenih trgovačkih 

praksi, zabranu ukidanja kalcijevog cijanamida, rješavanje problema sa navodnjavanjem u dolini 

Neretve te smanjenje PDV na voće I povrće s 25% na 5%. Kao I raspoređivanje kvota plavog 

dizela.  

 

ODBOR ZA VINARSTVO I VINOGRADARSTVO 

Predsjednik odbora je Josip Vrbanek, dok je za zamjenicu odabrana Jasna Čačić. Raspravljali su o 

metodama smanjenja ovisnosti o turizmu. Predstavili su se na 1. Festivalu vina Bregovita.. Teme 

su bile aktualnosti u sektoru s naglaskom na poboljšanje te unaprjeđenje provedbe mjera 

programa u sektoru vina s ciljem unaprjeđenja proces prijave i provedbe projekata u sklopu gore 

navedenih mjera. HPK je kroz svoj Odbor za Vinogradarstvo i vinarstvo dobio veliki broj upita i 

komentara od strane vinogradara i vinara, a vezano za problem prijave i provedbe projekata u 

sklopu sljedećih mjera Nacionalnog programa pomoći sektoru vina; Mjera Ulaganja u vinarije i 

marketing vina, Mjera Promidžba na tržištima trećih zemalja, Mjera Restrukturiranje i konverzija 

vinograda. Na sastanku su izneseni konkretni problemi s kojima se vinogradari i vinari susreću u 

navedenim mjerama.  

 

 

 

 

ODBOR ZA EKO PROIZVODNJU, PRERADU, CVJEĆARSTVO, LJEKOVITO BILJE I 

MEDICINSKO BILJE 

Održane su tri sjednice odbora. Za predsjednicu Odbora za eko proizvodnju izabrana je Amalka 

Vukelić, dok je za zamjenika izabran Toni Grossi. Članovi su sudjelovali na sastanku za mjeru 10. i 

mjeru 11. Tražili su dozvolu za uzgoj vlastitog rasadnog materijala pomoć cvjećarima nakon tuče 

koja se dogodila te zahtjev za razdvajanje jednogodišnjeg i višegodišnjeg ljekovitog bilja. Također, 

tražili su ujednačavanje praksi na razini cijele Hrvatske, pomoć za ekološke proizvođače; kroz 

mjeru 22, dodatno vrednovanje ekološke poljoprivrede pri prijavi na natječaj. Također, tražili su da 

na Natura područjima budu samo ekološki proizvodi te da se na zaštićenim područjima i vodo 

zaštitnim područjima dozvoli samo ekološka i održiva poljoprivreda 
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ODBOR ZA RATARSTVO 

Održane su dvije sjednice Odbora, sastanak s ministricom i sastanak u Vladi RH. 

Predsjednik odbora je Petar Pranjić, za zamjenika je izabran Slavimir Brkić. Tražili su formiranje 

proizvođačkih cijena kako bi se moglo kalkulirati te da Ministarstvo poljoprivrede zaštiti I obrani 

poljoprivredne proizvođače od uvoza.  Predložili su d država otkupi svu pšenicu kako bi se tržište 

stabiliziralo, investicije za preradu pšenice, ukidanje plavog dizela kao pogonskog goriva, 

osnivanje posebne radne skupine za proizvodnju buće i bućinog ulja. Tražili su podizanje kvota za 

plavi dizel, nastavak s mjerom 4.4.1. da se što više poljoprivrednog zemljišta oslobodi za obradu.  

Na sastanku u Vladi je najavljeno kako bi ranije trebala krenuti isplata predujma za izravna 

plaćanja koja će u situaciji višestruke krize pozitivno utjecati na poslovanje domaćih proizvođača 

hrane. Zatražili smo maksimalno dozvoljeni iznos za plaćanje predujma od 70 posto. Najavljena je i 

Mjera 22 vrijedna 200 milijuna kuna, instrument pomoći za poljoprivrednike uslijed tržišnih 

poremećaja izazvanih ruskom agresijom na Ukrajinu te posljedicama razorne suše. Natječaj je 

planiran početkom listopada, a prijedlogom će se omogućiti jednokratna pomoć od 15 tisuća eura 

za poljoprivrednike ili više za prerađivače, moguće do 100 tisuća eura, pri čemu će se maksimalno 

smanjiti administrativna opterećenja kako bi poljoprivrednicima potpora bila isplaćena čim prije. U 

Vladi nam je obećano kako će se u narednom razdoblju analizirat mogućnosti dodatnih 

rasterećenja i potpora te će se razmotriti osiguranje dodatnih sredstava za skladišta u cilju 

osiguranja likvidnosti i očuvanja radnih mjesta. 

Na sastanku s ministricom istaknuli su kako se posljedice suše osjećaju različito na različitim 

proizvodnim područjima Hrvatske, no činjenica je da se već sad procjenjuje pad prinosa kukuruza 

od 30 do 50 posto,  krumpira za oko 50 posto, dok je zbog suše došlo do prisilnog zrenje velikog 

broja voća i povrća, a veliki su problemi i kod uroda i u proizvodnji ljekovitog bilja. Kako se 

približavala  tako su poljoprivrednici imali sve veće probleme kako će podmiriti ogroman rast cijena 

troškova energije, ali i kako će nadomjestiti nedostatak hrane za stoku ili nestašicu plavog dizela. 

Predstavnici HPK posebno su zatražili da se urod iz domaće žetve što više zadrži u RH. Predložen 

je moratorij na izvoz pšenice radi nacionalne ugroze, a u robnim zalihama treba povećati i zalihe 

kukuruza, po mogućnosti treba zalihe podići na minimalno 300.000 tona a te bi se količine 

trebale platiti po tržnim cijenama. 
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ODBOR ZA DUHAN 

Održan je jedan sastanak odbora i jedan s ministricom. Za predsjednika odbora za duhan izabran 
je Mario Glavaš, dok je za zamjenika izabran Željko Mikulčić Odbor je tražio sastanak u MP na 
temu: kalkulacija troškova u sektoru duhana, otkupnu cijenu i potpore 2022, te pomoć zbog 
elementarne nepogode suše i izrazito visoke temperature. Također, tražili su De minimis potpore, 
isplatu štete zbog elementarnih nepogoda Požeško-slavonske županije 2021, subvencija plina 
2022.,2023., obnovljivi izvori energije i plavi dizel. 

  

 

ODBOR ZA MLADE I ŽENE 

Održane se dvije sjednice te jedna s ministarstvom poljoprivrede.  Za predsjednicu odbora 
izabrana je Dundović, dok je za zamjenicu predsjednice odabrana Ana Kovačić. Članovi odbora 
odlučili su na sljedećoj sjednici pripremiti materijale i razgovarati o aktualnoj  situaciji. Podržali novi 
plan rodne ravnopravnosti HPK. Na drugoj sjednici odbora donesen je prijedlog obzirom da se 
ulazi u novo programsko razdoblje, održana je prezentacija o mjerama za mlade, tj. što se sve 
očekuje i u kojim mjerama mogu sudjelovati. Žene trenutno nisu u strateškom planu. Odbor se 
uključio u aktivnosti GRASS projekta koji promovira i osnažuje žene inovatorice u poljoprivredi i 
ruralnom razvoju.  
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GLAVNI DOPISI I STAJALIŠTA  

 

Stajališta HPK 

 Zamrzavanje stečenog stanja do stupanja novog zakona na snagu 22.05.2022 

 Hitno donošenje Vladom RH Uredbe o stavljanju Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 

poljoprivrednom zemljištu 

 Oduzimanje prava raspolaganja JLS-ima, svim onima koji nisu napravili raspolaganje 

državnim poljoprivrednim zemljištem u dobivenom roku 

 Isplata akontacija za PVP 

 
 
Stajališta i dopis HPK tražio isplate akontacija za PVP i potpore za osiguranje do kraja 2022. 
 

HPK inzistira na isplati akontacije za PVP i potpore za osiguranja što je prije moguće, odnosno do 

kraja 2022. godine, kao što je to bio slučaj u prethodnoj godini. To će uvelike pomoć 

poljoprivrednicima da održe proizvodnju i olakša situaciju u sadašnjim nestabilnim uvjetima 

poslovanja. 

 

Stajališta i dopis -Očitovanje HPK – Nacrt konačnog prijedloga zakona o izmjenama i 

dopunama Zakona o obiteljskom poljoprivrednom gospodarstvu 

Obzirom da dosadašnje primjedbe i mišljenja HPK na Nacrt prijedloga Zakona o obiteljskom 

poljoprivrednom gospodarstvu nisu uvažene, Upravni odbor HPK je odlučio da se ne želi dalje 

očitovati o navedenom Zakonu. 

 

Dopis - HPK poslao dopis zbog štete u poljoprivredi nastale od suše 

HPK ističe kako osiguravatelji u pojedinim županijama nisu niti izlazili na teren da vide stvarnu 
štetu što smatramo nedopustivim. Smatramo da se na takav način ne donosi odluka niti se 
postupa s našim poljoprivrednicima te tražimo reviziju načina obračuna štete. 
 
 

Dopis - Problematika GMO soje 

Sjetva GMO free soje puno je skuplja jer zahtjeva više ulaganja i u konačnici daje manje uroda od 
GMO soje. HPK je zatražila da im se osigura veći sustav poticaja za uzgoj GMO free soje kako bi 
bili konkurentni, te tražimo da se osiguraju sredstva za izgradnju preradbenog kapaciteta naše, 
domaće, GMO free soje odnosno sjemena koje je skuplje i konačnici vrjednije. 
 

Dopis - Molba za hitnim postupanjem – legalizacija bušotina za vodu 

Proizvođači maslina, ali i drugih kultura nužno trebaju imati izvor vode, bila to gradska voda, 
oborinska voda ili voda iz bušotina, ali trebaju imati i urednu papirologiju kako bi mogli aplicirati na 
natječaj koji im je prijeko potreban. Znajući da jedan broj malih, ali i značajnijih poljoprivrednih 
proizvođača ima bušotine bez proceduralnih papira, molimo da se razmotre mogućnosti 
legalizacije tih bušotina u kojem postupku će svakako bitnu ulogu imati Hrvatske vode. 
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Dopis - HPK tražila smanjenje stope PDV-a na prerađevine voća i povrća 

Poljoprivredni proizvođači prerađevina kao što su to: gotovi sokovi, zimnice, sušeno voće i povrće, 
pekmezi, džemovi i slično .Traže se olakšice u vidu smanjenje stope PDV-a s 25% na 5%. 
Smatramo da će im ovo smanjenje olakšati konkurentnost i povećati prodaju 
Stajališta i dopis- Stav HPK: Prijedlog EK o zabrani umjetnog gnojiva Kalcijev Cijanamid 

Zabranom kalcijevog cijanamida po prvi put bi se zabranilo jedno gnojivo. Zabrana kalcijevog 

cijanamida na ovaj način predstavljala bi presedan jer bi se sva druga dušična gnojiva također 

mogla zabraniti ili ograničiti prema Uredbi REACh u budućnosti. 

Stoga HPK apelira na nadležna ministarstva (MINGOR kao nadležno ministarstvo za DG Grow, 

Ministarstvo zdravstva nadležno za REACh zakonodavstvo, te Ministarstvo poljoprivrede kao naše 

matično ministarstvo da zaštite interese hrvatskih poljoprivrednika 

 

Stajališta i dopis - Očitovanje – raspodjela sredstava za Mjeru 14 

Slijedom zaključaka sa sjednice Upravnog odbora HPK te objave članka u političkom tjedniku 

Nacional molimo Ministarstvo poljoprivrede za očitovanje vezano za istinitost navoda u medijima. 

Naime, medije navode kako su tri tvrtke (Vajda, PPK Karlovac i Pivac) zajedno su dobile više od 

deset posta od  ukupnih sredstava  za Mjeru 14, s tim da kooperanti spomenutih tvrtki, koji su 

stvarni vlasnici životinja nisu dobili ništa. 

 
Dopis - Kanali za navodnjavanje – sastanak  
 
S obzirom da je većina kanala u dolini Neretve klasificirana kao 'kanali za odvodnju', stvara se 

problem prilikom navodnjavanja njihovih poljoprivrednih površina. S tim u vezi, tražimo termin za 

sastanak, ukoliko je moguće na njihovom terenu, odnosno na mjestu gdje se javlja konkretna 

problematika kako bi se raspravilo o ovoj problematici.  

 
 
Stajališta i dopis -Pravilnik o provedbi izravne potpore poljoprivredi i IAKS mjerama 
ruralnog razvoja 
 

Hrvatski poljoprivrednici u sektoru voća i povrća izrazili su nezadovoljstvo glede dosadašnjih praksi 
u Pravilniku o provedbi izravne potpore poljoprivredi i IAKS mjerama ruralnog razvoja koje se tiču 
proizvodno vezane potpore za voće i povrće to konkretno minimalnog uroda po hektaru.  
S obzirom na proteklu vegetacijsku godinu i njene klimatske faktore, urodi mnogih kultura bilježe 
velike gubitke; što zbog suše, što zbog visokih temperatura, nedostatka vlage, velikih mrazova i sl. 
Dosadašnja pravila nalažu minimalan urod od 25 t/ha što je za nekoliko kultura bilo nedostižno. 
Urod mandarine će ove godine biti oko 10 kg/stablu što je drastično manje nego proteklih godina 
 
 
Stajališta i dopis - Raspolaganje državnim poljoprivrednim zemljištem 
 
Upozorili smo da državni inspektorat obilazi poljoprivrednike vezano za ugovore o raspolaganju 
poljoprivrednog državnog zemljišta prema članku 15 (27),  Zakona (NN 57/22). Mnoge jedinice 
lokalne samouprave još nisu raspisale natječaje za raspolaganje državnim zemljištem, a 
dosadašnjim korisnicima kojima je istekao ugovor o zakupu nije omogućen mirni posjed. Isti je 
prema članku 37 (NN 57/22) trebao biti omogućen. Umjesto da se očuva poljoprivredna 
proizvodnja, ista je zbog sporosti lokalne administracije natjerana i zakonodavnog preklapanja 
osuđena na „gašenje“. 
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Stajališta i dopis -  Prijedlog izmjene koeficijenta izračuna broja uvjetnih grla za odbijenu 
prasad i produženi tov svinja 
 

Ukoliko je za svinje u tovu (završetak tova 120 kg)  koeficijent 0.3 onda je primjeren koeficijent 0,05 

za odbijenu prasad od 20 kg. Šest odbijene prasadi od 20 kg je težina jednog tovljenika od 120 kg i 

stoga bi koeficijent za prasad trebao biti 6 puta manji (0,3/6 = 0,05 uvjetnih grla). Produženi tov 

svinja rezultira teškim svinjama iznad 160 kg tjelesne mase koje se koriste za proizvodnju mesnih 

proizvoda zaštićenih jednom od oznaka kvalitete, oznakama izvornosti ili zemljopisnog porijekla. 

Produženi tov svinja je vrlo često ekonomski na rubu opravdanosti zbog povećanih troškova 

hranidbe i angažmana objekta kroz duže razdoblje, a ovakav tov svinja redovito je povezan s 

većom razinom dobrobiti.  

Stajališta i dopis - Legalizacija bušotina  

U tijeku je natječaj za potpore za navodnjavanje mjera 4.1.1. preko Agencije za plaćanja u 
poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom razvoju, što podržavamo. Proizvođači maslina, ali i drugih kultura 
nužno trebaju imati izvor vode, bila to gradska voda, oborinska voda ili voda iz bušotina. Zahtjev 
Odbora za maslinarstvo HPK je da Ministarstvo poljoprivrede nastavi sa sastancima u 
Dalmaciji/Istri što je započeto prošle godine. Također, Odbor za maslinarstvo HPK od početka 
svog rada navodi veliki problem vlasništva nad poljoprivrednim zemljištem u Hrvatskoj, posebice u 
mediteranskom dijelu RH te traži od resornih ministarstava pomoć i osmišljavanje programa kako 
isto riješiti.  
 
Dopis - Zahvala 

Dobili smo potvrdu da je Ministarstvo poljoprivrede pronašlo dodatna sredstva na temelju našeg 

zahtjeva u kojem smo zatražili da svi stočari, koji nisu dobili covid potporu do 31. 12. 2021. godine, 

istu dobiju naknadno. Ovim putem zahvaljujemo se djelatnicima Ministarstva poljoprivrede i 

Agencije za plaćanje u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom razvoju što su uvažili argumente HPK, 

koju je posljednjih dana kontaktirao veliki broj naših članova – stočara koji nisu dobili ovu, za 

njihovo poslovanje važnu, potporu. 

 
Stajališta i dopis - Prijedlog HPK vezan za plavi dizel 

Svi oni koji nisu koristili plavi dizel unutar 2 godine isti se ukida za 75%, a ukoliko nisu koristili 

unutar 3 godine, ukida se za 100%. 

Opis* Jedinica Količina 
Prijedlog 

HPK 

Voćnjaci, vinogradi, duhan i povrće u programu 
izravnih potpora, ljekovito bilje 

litara po ha 300 600 

Livade i pašnjaci u programu izravnih potpora litara po ha 50 50 

Ostale poljoprivredne površine u programu izravnih 
potpora 
__________________________________________ 

Šećerna repa 

 

litara po ha 

150 
  

150 
 

       300 

Tov goveda u programu izravnih plaćanja litara po grlu 20 30 



21 
 

Rasplodne krmače u sustavu plaćanja u iznimno 
osjetljivim sektorima 

litara po grlu 40 50 

Mliječne krave u sustavu plaćanja u iznimno 
osjetljivim sektorima  

litara po grlu 130 180 

Krave dojilje u programu izravnih plaćanja litara po grlu 90 100 

Koze i ovce u programu izravnih plaćanja litara po grlu 8 8 

IZVORNE I ZAŠTIĆENE PASMINE 
  

 

-koze i ovce litara po grlu 8 8 

-goveda litara po grlu 20 30 

-svinje litara po grlu 20 25 

-perad 

litara po 
uvjetnom 

grlu 

1UG = 33 
kljuna 

4 6 

-konji litara po grlu 90 90 

-magarci litara po grlu 20 20 

 
 
Dopis- Prebacivanje ljekovitog bilja i šipka  
 
Višegodišnje ljekovito bilje je trenutno u okviru ratarskih kultura zbog kamilice (83% je kamilica koja 
je jednogodišnja ratarska kultura), no zbog svojeg načina uzgoja višegodišnje ljekovito bilje nikako 
ne pripada ratarskoj kulturi te molimo da se izmijeni S. O. barem na razinu S. O. jagode. Također, 
šipak se nalazi u lupinastom voću, a trebao bi se premjesti iz skupine lupinastog voća u bobičasto 
voće 
Dopis - Posljedice suše na sektor stočarstva 

Očekuje se dolazak predstavnika MP na sajmu u Gudovcu s predstavnicima stočarskih HPK gdje 
će se prezentirati trenutna situacija u sektorima govedarstva, peradarstva, ovčarstva i kozarstva, 
konjogojstva i svinjogojstva te prijedlozi za rješenja.  

 
Dopis -Proglašenje vremenske nepogode 
 
Posljedice dugotrajnog izostanka padalina značajno bi mogle utjecati na urod pojedinih ratarskih 
kultura, voća i povrća, ljekovitog bilja i dr., a posljedično će se suša, ali i svi drugi poremećaju na 
globalnom tržištu odraziti i na rast svih troškova u proizvodnji, te nedostatak hrane za stoku što će 
dodatno ugroziti ionako teško stanje u svim stočarskim proizvodnjama.  
Krajem srpnja prema podacima Nadzorne EU ploče za sušu, ista je zahvatila 70% područja RH. 
Posljedice suše osjećaju se različito na različitim proizvodnim područjima Hrvatske, no činjenica je 
da se već sad procjenjuje pad prinosa kukuruza 70%,  ječma 40%, suncokreta i pšenice 40%, 
krumpira za oko 50%, dok je zbog suše došlo do prisilnog zrenje velikog broja voća i povrća, a 
veliki su problemi i kod uroda i u proizvodnji ljekovitog bilja. 
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Stajališta i dopis - Prijedlog kriterija odabira za tipove operacija 4.1.1. i 4.4.1 
 

Mišljenja smo kako u prijedlogu kriterija odabira za tipove operacija 4.1.1 „Restrukturiranje, 
modernizacija i povećanje konkurentnosti poljoprivrednih gospodarstava“ - ulaganja u 
navodnjavanje na poljoprivrednom gospodarstvu u kriterijima odabira gospodarstvima od 3.000 do 
8.000 SO nisu omogućeni bodovi. Mogućnost takvih mjera, osobito za navodnjavanje nisu 
omogućene ni u okviru Mjere 6 – Razvoj poljoprivrednih gospodarstava i poslovanja. S obzirom na 
strukturu Obiteljsko poljoprivrednih gospodarstava smatramo kako bi bodovanje trebalo obuhvatiti 
mikro gospodarstva od 3.000 do 8.000 SO, te da bi u kriterijima pod 1.4. trebalo pisati od 3.000-
15.000 SO - 13 bodova.   

 
 
Stajališta i dopis - Definicija Aktivnog poljoprivrednika 
Upravni odbor Hrvatske poljoprivredne  komore na svojoj sjednici je donio definiciju aktivnog 

poljoprivrednika kako slijedi:  Aktivni poljoprivrednik – „pravi poljoprivrednik“ – u preambuli Zakona 

o poljoprivredi mora se ugraditi jasna definicija aktivnog (pravog) poljoprivrednika: Pravi 

poljoprivrednik je onaj tko je upisan u Upisnik PG, ekonomske vrijednosti iznad SO 3000 eura, sa 

zaposlenom minimalno jednom  osobom na puno radno vrijeme te je upisan u RPO. 

 
Dopis - Poticanje uporabe stajskog gnoja na oraničnim površinama 

 

Tijekom kontrole na gospodarstvima uočene su nepravilnosti na 1% površina. Mišljenja smo da 
tako mali postotak nepravilnosti ne bi trebao utjecati na smanjenje potpora u okviru navedene 
Mjere to gospodarstvo.  

 

 

Dopis - Zamolba za prolongiranje roka podnošenja jedinstvenog zahtjeva o provedbi 
izravne potpore poljoprivredi i IAKS mjera ruralnog razvoja za 2022. godinu 

 

Vezano za Preporuku Ministarstva poljoprivrede od 11.svibnja 2022. o načinu upisa u ARKOD 
sustav i konzultacijama predstavnika JLS u Ministarstvu poljoprivrede oko izgleda same Potvrde,  
JLS su sa zaprimanjem zahtjeva i izdavanjem Potvrda započele tek prošli tjedan, a neke JLS tek 
ovaj tjedan. Rok za podnošenje Jedinstvenog zahtjeva je prolongiran jedan put do 31.05.2022. S 
obzirom na nastalu situaciju, veliki broj poljoprivrednih proizvođača nisu uspjeli podnijeti 
Jedinstveni zahtjev u navedenom roku.    
 

Stajališta i dopis - Zakon o obiteljsko poljoprivrednom gospodarstvu 

 

 Pozdravljamo konačno usklađivanje članka 5. sa obavljanjem prodaje proizvoda OPG-a na 
daljinu putem interneta. 

 Potrebno je omogućiti jednostavniji način prodaje domaćih proizvoda te svim OPG-ovima 
omogućiti dolazak i prodaju u bilo koju JLS uz prethodnu najavu - obavijest komunalnom 
redaru. 

 Članak 21. S obzirom da OPG predstavlja obitelj isti ne bi trebao imati jednog člana već 
minimalno dva člana. U završnim odredbama potrebno je omogućiti prijelazno razdoblje u 
kojem će povećati broj članova za one OPG-e koji imaju trenutno imaju jednog člana.  

 Članak 7. se u potpunosti mijenja (2) Agencija za plaćanja u okviru prenesenih javnih 
ovlasti rješava u upravnom postupku o upisu OPG-a u Upisnik OPG-ova, te obavlja i druge 
upravne i administrativne poslove radi upisa i evidentiranja podataka o 
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 OPG-u u Upisnik OPG-ova, a HPK izdaje Izvod o podacima koji se vode u Upisniku OPG-a 
na temelju podnesenog zahtjeva (12) Agencija za plaćanja svakog zadnjeg u mjesecu šalje 
izmijenjeni upisnik OPG-ova  HPK za korištenje temeljem prenesenih javnih ovlasti. 

 Treba omogućiti odrednicu kojom se OPG-ovi koji su u sustavu PDV-a i vode sve poslovne 
knjige, izuzimaju od vođenja Evidencije o prodaji proizvoda i usluga. 

 Članak 22. brisati stavak 3. Razlog je u poreznoj politici i oporezivanju prema tom ugovoru, 
jer se primjenjuju pravila i propisi koju su propisani o ortaštvu. 

 

 
Stajališta i dopis - Zakon o poljoprivredi 
 

 Aktivni poljoprivrednik – „pravi poljoprivrednik“ – da u preambuli Zakona u poljoprivredi 

ugradi jasna definicija aktivnog (pravog) poljoprivrednika: Pravi poljoprivrednik je onaj tko je 

upisan u Upisnik PG, ekonomske vrijednosti iznad SO 3000 eura, fizička i pravna osoba 

upisana u Registar poreznih obveznika – (omogućiti prijelazno razdoblje),  fizičke i pravne 

osobe koje uplaćuju mirovinsko i zdravstveno osiguranje po osnovi poljoprivrede za 

minimalno jednog člana poljoprivrednog gospodarstva– (omogućiti prijelazno razdoblje). 

Izravna potpora, IAKS mjere i ostale investicijske potpore trebaju se isplaćivati definiranim 

pravim poljoprivrednicima 

 Članak 45., u članku 114. st (6) predlažemo da ovlaštenja za agronome u privatnoj 

savjetodavnoj službi daje tijelo HPK.  

 U st (8) članka 114. nije potrebna nadopuna i ponovno vraćanje Savjetodavne službe u 

provođenje izobrazbe o održivoj upotrebi pesticida, jer su ionako malo prisutni na terenu sa 

proizvođačima u proizvodnji. Ovlaštene institucije, danas već profilirane sa predavačima, 

mogu bez problema provesti izobrazbu. U protivnom će se dvije godine (na svakih pet) 

Savjetodavna služba baviti isključivo izobrazbama o održivoj upotrebi pesticida. Ovdje bi 

svakako bilo dobro rasteretiti Savjetodavnu službu od edukacija za IAKS mjere, ekološku 

proizvodnju, preradu i sl. te isto prenijeti na učilišta. 

 

 
Dopis prema Zaključcima Upravnog odbora HPK sa 2. sjednice, 09.05.2022.godine. 
 

 Da povijesna prava ostaju proizvođačima koji se bave stočarskom proizvodnjom po kojoj su 
ta povijesna prava stekli, a gospodarstvima koja nisu zadržala stočarsku proizvodnju treba 
onemogućiti u daljnjem primanju potpora po osnovi povijesnih prava, za sto Ministarstvo 
poljoprivrede može tražiti izuzeće od Uredbe ukoliko Uredbom to nije dopušteno.  

 Slažemo se primjenom članka 17. Uredbe o utvrđivanju pravila o potpori za određivanjem 

gornje granice (100.000 eura) i postupnim smanjivanjem plaćanja uz dodatnih 50 ha po 

svakom zaposlenom na MIBPG.  

 Aktivni poljoprivrednik – „pravi poljoprivrednik“ – da u preambuli Zakona u poljoprivredi 
ugradi jasna definicija aktivnog (pravog) poljoprivrednika: Pravi poljoprivrednik je onaj tko je 
upisan u Upisnik PG, ekonomske vrijednosti iznad SO 3000 eura, sa zaposlenom 

 
 
Dopis - zbog uginuća janjadi od enterotoksemije 
 
Trenutno ne postoji legalan način za zaštitu životinja od enterotoksemije, te proizvođači iz datog 
razloga traže nadoknadu štete za janjad kojoj nažalost nije bilo pomoći. 
Jedini način da se janjadi pomogne je preventivno cijepljenje majki u zadnjoj trećini graviditeta, 
kako bi se zaštita putem kolostruma prenijela na janjad, međutim ne postoji legalan način da se 
zaštita izvede, budući da u Hrvatskoj ne postoji dozvoljeni lijek za navedenu bolest. 
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Dopis-Hitna pomoć države sektoru stočarstva i organizacija tematske sjednice Vlade 

Zbog konstantnog povećanja cijena žitarica, ali i ostalih inputa, potrebne su hitne intervencije u 
vidu obuzdavanja cijena žitarica ili financijske pomoći kako bi se zadržao opstanak gospodarstava. 
Proizvodi od stoke (meso, mlijeko, jaja) ne pokrivaju niti 50% uloženog u hranu za životinje. Cijene 
na burzama pšenice i kukuruza ovih dana kreću se od 350-400 eura po toni. Nadležni bi trebala 
pronaći model s kojim bi se proizvodnja zadržala, odnosno povećala, u protivnom će velik broj 
uzgajivača stoke odustati od proizvodnje budući da kroz proizvodnju mesa/mlijeka gube velike 
količine uloženog novca. 
 
 
Dopis-Hitna pomoć države zbog stanja u peradarstvu 
 
Molba za pomoći subjektima koji posluju u sektoru peradarstva. Postoji ozbiljna prehrambena kriza 
na području cijele EU i moramo barem u peradarstvu vratiti proizvodnju na 100% samodostatnosti 
kako bismo mogli zadovoljiti potrebe stanovništva. Nestašice se pojavljuju kod pojedinih država 
članica već sada u sektoru jaja i stanje će biti sve gore u idućim mjesecima. 
 

Dopis - Sadnja vlastitog sadnog materijala 
 
Korištenje vlastitog sadnog materijala u ekološkoj proizvodnji je dopušteno i poželjno, a odredba 
onemogućuje ekološkim proizvođačima korištenje vlastitog sadnog materijala, što je u suprotnosti 
s Uredbom 2018/848. 
 

 

Stajališta i dopis - Nadopuna Pravilnika o provedbi izravne potpore poljoprivredi i IAKS 
mjera ruralnog razvoja za 2022. godinu 

 
Sukladno savjetovanju o Pravilniku  o provedbi izravne potpore poljoprivredi i IAKS mjera ruralnog 

razvoja za 2022. godinu.  u članku 33. koji se odnosi na potrebe  provedbe  zelene prakse te 

ekološki značajne površine doda stavak e) površine pod travnim i cvjetnim trakama. Mišljenja smo 

kako navedene površine zadovoljavaju sve kriterije za ekološki značajne površine te je nejasno 

zašto su iste izostavljene.  

 
Stajališta i dopis - Natječaji za peradarstvo 
 
Obzirom da u proteklih 4 godine nije bilo natječaja za peradare u programu Ruralnog razvoja (osim 

za konverziju kaveza u alternativne sustave kod nesilica), molimo za raspisivanje sektorskih 

natječaja za peradarstvo. Tražimo veću pomoć za granu koja je sektor stočarstva koja opstaje i u 

sve težim uvjetima na tržištu. Kako bi povećali konkurentnost u cijelom lancu peradarske 

proizvodnje potrebno je ojačati sve karike, od valionica do prerade. Natječaji moraju biti sektorski, 

ciljani na svaku pojedinu kariku u lancu peradarske proizvodnje. 

 
Stajališta i dopis - Certificirano sjeme u ekološkoj proizvodnji 
 
Ekološka proizvodnja usprkos deklariranim ciljevima Europske Unije i Republike Hrvatske zbog 
ovakvih uvjetovanja može imati negativne posljedice te smatramo kako ovakva politika ide na štetu 
postizanju ciljeva Zelenog plana. Iz navedenog razloga, a u cilju smanjenja financijskog pritiska na 
ekološke proizvođače tražimo 
da se za ovu godinu ekološkim proizvođačima omogući sjetva vlastitog sjemena. 
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Dopis -Proljetna sjetva i poskupljenje mineralnih gnojiva 

Drastični skokovi cijena plina uzrokovali su obustavljanje ili smanjenje proizvodnje većine 
europskih tvornica mineralnih gnojiva u razdoblju od rujna do studenog 2021. godine, što će 
rezultirati dodatnim poskupljenjima i limitiranim količinama svih mineralnih gnojiva za proljetnu 
sezonu prihrane i sjetve. Poskupljenje će otežati i značajno smanjiti količine mineralnih gnojiva 
tijekom proljetne sjetve. Bez uporabe mineralnih gnojiva u sektora smanjit će se prinosi. 
Poskupljenjem mineralnih gnojiva pogođeni su ratari i stočari. 
 
 
Dopis -Izostanak potpore za stočare 

Zaprimanje Zahtjeva započelo je 4.12.2021. godine. Obavijest je objavljena 5.12.2021. godine na 
stranicama Agencije za plaćanja u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom razvoju, a zaprimanje 
Zahtjeva trajalo je do 13.12.2021. godine. Prema prikupljenim podacima više stotina stočara nije 
dobilo potporu jer nisu predali svu potrebnu dokumentaciju na vrijeme. Isti se Zahtjev za potporu 
podnosio Agenciji putem AGRONET zaštićene mrežne aplikacije izravno ili u podružnicama 
Agencije, korištenjem stručne podrške od strane djelatnika Ministarstva poljoprivrede ili djelatnika 
HAPIH-a. 
 
Dopis - Zamolba za izmjenom intenziteta potpore u Natječaju za Tip operacije 4.1.1 
»Restrukturiranje, modernizacija i povećanje konkurentnosti poljoprivrednih 
gospodarstava« – ulaganja u tov svinja 

Sugeriramo izmjenu aktualnog Natječaja na način da se intenzitet potpore s Natječajem propisanih 

50% poveća na 70% i to za sve prijavitelje. mišljenja smo kako bi u cilju očuvanja svinjogojske 

proizvodnje u Hrvatskoj i postizanja cilja samodostatnosti u proizvodnji bilo nužno povećati osnovni 

intenzitet potpore na 70% za sve prijavitelje.  

Dopis - Osnivanje fonda za pomoć poljoprivrednim proizvođačima 

HPK je za potrebe pomoći svojih članova otvorila humanitarni račun na koji se uplaćuju sredstva 
za pomoć onim gospodarstvima koja su u najvećoj potrebi i za koja je potrebno hitno reagirati. 
Vjerujemo kako bi ovakva inicijativa mogla prerasti u projekt u vidu osnivanja fonda HPK uz pomoć 
Ministarstva poljoprivrede.  
 
Dopis - DRŽAVNO ODVJETNIŠTVO REPUBLIKE HRVATSKE (DORH) 

Ispisano zemljište iz ARKOD-a u vlasništvu Republike Hrvatske na području općine Gračac. 
Ministarstvo poljoprivrede je izdalo preporuku lokalnim zajednicama i državnom odvjetništvu o 
izdavanju potvrde o korištenju zemljišta za 2022. godinu kako dosadašnji zakupci ne bi morali 
obustavljati svoju proizvodnju, biti u prekršaju ili ostati bez zemlje. 
 
Dopis - HRVATSKE VODE DD VGO 

Obzirom da je većina kanala u dolini Neretve klasificirana kao 'kanali za odvodnju', stvara se 

problem prilikom navodnjavanja njihovih poljoprivrednih površina. S tim u vezi, tražen je termin za 

sastanak, ukoliko je moguće na njihovom terenu, odnosno na mjestu gdje se javlja konkretna 

problematika kako bi se raspravilo o ovoj problematici.  

 
Dopis - HRVATSKA ELEKTROPRIVREDA d.d.  

Nakon održanih sastanaka unutar sektorskih Odbora Hrvatske poljoprivredne komore, primili smo 

brojne zahtjeve za pomoć oko ujednačenih praksi vezanih uz priključke električne energije. 
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Dopis - GRAD ZAGREB - Manifestacije i kratki lanci opskrbe domaćom hranom za građane 
Zagreba 

HPK uputila je u jesen prošle godine dopis u kojem je zatražen sastanak s predstavnicima 
poljoprivrednih proizvođača kako bi se razgovaralo o budućnosti održavanja manifestacija u gradu 
Zagrebu te kratkih lanaca opskrbe domaćom hranom za građane Zagreba. Osobito je nerazumljivo 
i neprihvatljivo da na glavnom zagrebačkom trgu nisu dopuštene čak ni manifestacije koje 
organiziraju gradovi i županije sa ciljem promocije svojih najvrjednijih proizvođača. 

 

HRVATSKI SABOR  - sastanak s predsjednicom odbora za poljoprivredu, gđom. M.Petir 

Tema sastanka:  

 Cijena energenata – neisplativi zimski ciklusi 

 Dobrobit M14 – uvrštavanje novih mjera prema dogovoru 

 Sufinanciranje naređenih mjera  

 
Stajališta članova HPK o Strateškom planu ZPP-a 
Prema provedenom istraživanju  u razdoblju od 29. kolovoza do 07. rujna 2022. godine na 1175 
članova Hrvatske poljoprivredne komore rezultati vezano za Strateške planove su pokazali 
sljedeće:  
•           Vrste investicija koju bi ispitanici voljeli imati u sljedećem razdoblju su ulaganja u 
mehanizaciju (74%), ulaganja u obnovljive izvore energije (44%), ulaganje u navodnjavanje (31%), 
izgradnja skladišta (28%), modernizacija opreme unutar objekata (23%). 
•           Maksimalan iznos potpore po korisniku u okviru investicijskih mjera trebao bi biti do 
100.000 eura (52%), a maksimalan osnovni iznos potpore izravnih plaćanja po korisniku 100.000 
eura (46%).  
•           39% ispitanika razmišlja o prijelazu na ekološku proizvodnju.  
•           40% ispitanika smatra kako  je potrebno zadržati povijesna plaćanja stočarima koji 
posjeduju stoku.  
•           90% ispitanika smatra kako je potrebno zadržati potporu za male poljoprivrednike. 
•           Za Eko-shemu ne planira se odlučiti 25% ispitanika, a oni koji će koristiti najviše planiraju 
uporabu stajskog gnoja na oraničnim površinama.  
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ZASTUPANJE INTERESA POLJOPRIVREDNIH PROIZVOĐAČA NA MEĐUNARODNOJ RAZINI 

 

Članovi Komore tijekom 2022. godine mogli su aktivno sudjelovati u kreiranju Zajedničke 

poljoprivredne politike te u izradi pravnih i ostalih dokumenata s ciljem poboljšanja proizvodnje te 

života u ruralnim prostorima. Hrvatska poljoprivredna komora sudjelovala je u radu krovne 

organizacije poljoprivrednika u Europskoj uniji, Copa-Cogeca i grupama civilnog dijaloga Europske 

komisije. Za potrebe rada i korespondencije s odborima unutar Copa-Cogeca organizacije te 

grupama Civilnog dijaloga Europske komisije, Komora je u 2021. godini provela sljedeće aktivnosti: 

 Koordinacija informacija, upita, sastanaka i članova koji su u radnim tijelima Copa-Cogeca i 

Europske komisije, 

 Odgovaranje na upite te analiza potrebnih materijala za rad radnih grupa Copa-Cogeca i 

grupa civilnog dijaloga Europske komisije, 

 Prevođenje dnevnih obavijesti i upita za rad radnih grupa Copa-Cogeca i grupa civilnog 

dijaloga Europske komisije, 

 Simultano prevođenje, 

 Pismena i usmena korespondencija s članovima koji su zainteresirani za zastupanje 

poljoprivrednih proizvođača u radnim grupama Copa-Cogeca, 

 Pismena i usmena korespondencija s radnim grupama Copa-Cogeca, 

 Analiza nacionalnih i međunarodnih dokumenata za potrebe radnih grupa Copa-Cogeca, 

 Informiranje poljoprivrednih proizvođača o proceduri, pravnim okvirima te mogućnostima 

sukladno upitima i potrebama zadane teme radnih grupa Copa-Cogeca, 

 Usklađivanje mišljenja i komunikacija s partnerskim komorama u inozemstvu za potrebe 

zadanih tema radnih grupa Copa-Cogeca, 

 Komunikacija sa stručnim organizacijama, fakultetima, institutima, državnim i lokalnim 

institucijama za potrebe zadanih tema radnih grupa Copa-Cogeca, 

 Organizacija pripremnih sastanaka potrebe zadanih tema radnih grupa Copa-Cogeca, 

 Organizacija putovanja (smještaj, prijevoz, printanje materijala, pripremni razgovori).  
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SASTANCI COPA – COGECA I EUROPSKA KOMISIJA  

 

U 2022. godini predstavnici Komore sudjelovali su u radu radnih skupina Copa-Cogeca i grupama 

civilnog dijaloga Europske komisije.  

CIVILNE GRUPE EUROPSKE KOMISIJE I  
RADNE SKUPINE COPA-COGECA 

 Datum 

WP on Forestry 12.01. 

CDG Forestry 14.01. 

Pregled alokacija za ruralna razdoblja 26.01.  

WP on CAP 28.01. 

Radna skupina ZPP 04.02. 

WP on Milk 07.02. 

WP on Rural development 11.02. 

WP Eko 01.03. 

WP on Common Agricultural Policy 01.03. 

CDG Beef 14.03. 

WP on Direct Payments 17.03. 

CDG on Direct Payments 18.03. 

CDG on Pigmeat 28.03. 

WP on Beef and Veal 29.03. 

WP on Rural Development 31.03. 

CDG on Rural Development 04.04. 

WP on Pigmeat 04.04. 

WP on Spirits 06.04. 

CDG Fruit 07.04. 

WP on Wine 05.05. 

CDG on Wine 05.05. 

WP on CAP 16.05. 

WP on CAP (observation letter) 20.05. 

WP on Eggs 23.05. 

WP on Sheep & Goat 07.06. 

WP on Olive Oil 09.06. 

CDG on Sheep & Goat 09.06. 

Future of the Pigmeat Sector 09.06. 

CDG on Olives 10.06. 

Copa anketa - jaja 25.08. 

WP on CAP 09.09. 

WP on olive 19.10. 

WP on potato 20.10. 

WP on Spirits 03.11. 

CDG on Spirits 04.11. 

WP on Fruit & vegetables 10.11. 

CDG on Fruit & vegetables 11.11. 

CDG on Pigmeat 14.11. 

WP on Rural development 15.10. 
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Radna skupina za mlijeko  

07. veljače, 2022. 

Okrugli stol o stanju na tržištu mliječnih proizvoda. Glavni zaključak članova bio je stalno 

povećanje troškova proizvodnje (stočna hrana, energija, građevinski materijal), do točke u kojoj se 

marže smanjuju čak i uz bolje proizvođačke cijene. Pitanje poštene cijene na maloprodajnoj razini 

spomenulo je nekoliko stručnjaka. Covid i dalje ima posljedice na mnogim razinama. HoReCa 

kanali otvoreni su u većini zemalja, ali još uvijek utječu na neke djelatnosti poput turizma. Neki 

članovi primijetili su smanjenja stada krava ili prognozu smanjenja stada u sljedećim mjesecima 

zbog povećanja troškova, unatoč stalnoj potražnji mlijeka i mliječnih proizvoda. Inflacija je glavna 

briga. 

 

CDG za mlijeko  

Zemlje iz kojih Hrvatske mljekare najviše uvoze mlijeko, cijena svježeg mlijeka su u prosjeku 

porasla od 8 do 12 posto u zadnjih godinu dana, dok je cijena mlijeka u Hrvatskoj na istoj razini 

kroz cijelu 2021 godini.  Prosječna cijena mlijeka u Poljskoj je bila 39 euro centi u 12 mjesecu 

2021.,  a u istom mjesecu u Hrvatskoj je iznosila tek 35,1 euro centi . Tako su poljski farmeri imali 

30 lipa veću cijenu mlijeka već u 12 mjesecu.  

 

Radna skupina za govedarstvo 

29. ožujka 

Okrugli stol o stanju na tržištu: Članovi su podijelili svoju analizu situacije na tržištu govedine. Svi 

stručnjaci Radne skupine govorili su o utjecaju rata u Ukrajini i skoku cijena sirovina. Cijena stočne 

hrane porasla je za sve proizvođače, a neposredni izazovi vezani uz rezerve i dostupnost bili su 

izvor velike neizvjesnosti. Ukidanje Covid ograničenja imalo je prilično pozitivne učinke, ali oni su 

bili ublaženi široko rasprostranjenom inflacijom. Povećanje cijene koja se plaća proizvođačima nije 

bilo dovoljno za kompenzaciju troškova. Tajništvo je predstavilo nacrt doprinosa Radne skupine o 

održivosti, ističući neke ključne aspekte za sektor, kao što su uzgoj ugljika, nacrt mjera o emisijama 

stakleničkih plinova na farmama, krčenje šuma i druga pitanja koja se tiču zdravlja i dobrobiti 

životinja. Neke od točaka spomenute su odmah nakon ovog uvoda. Emisije stakleničkih plinova i 

vezivanje ugljika na poljoprivrednom zemljištu. Tajništvo je podsjetilo članove na stajalište Copa-

Cogeca: Cilj uzgoja ugljika trebao bi uključivati stvaranje ekonomskog modela koji nagrađuje 

prakse upravljanja zemljištem koje favoriziraju hvatanje i skladištenje ugljika. Ovo bi mogla biti 

prilika za proizvođače goveđeg mesa. Imajući to na umu, stav Cope i Cogece naglašava potrebu 

za pronalaženjem načina za privlačenje privatnog financiranja kako bi se isključilo trošenje 

sredstava CAP-a. Inovacija, istraživanje i praktična rješenja zahtijevaju podršku privatnih ulaganja. 

Tajništvo je obavijestilo članove Radne skupine o skoroj objavi prijedloga Komisije za reformu IED 

direktive. Očekivalo se povećanje razine zahtjeva u ovom tekstu i goveda su trebala biti 

obuhvaćena opsegom primjene. Dobrobit životinja: Tajništvo je obavijestilo Radnu skupinu o 

reformi ovog zakonodavstva koja je u tijeku, posebno u pogledu dobrobiti životinja tijekom 

prijevoza. Komisija će nastojati predstaviti svoj prijedlog krajem 2023. U međuvremenu je 

Europska agencija za sigurnost hrane (EFSA) dobila mnogo mandata od Komisije za pružanje 

ažuriranih savjeta koji odražavaju najnovija istraživanja i znanstvene podatke o prijevozu, klanju i 

dobrobit na farmi. Osim toga, EP-ov COM ANIT, koji istražuje dobrobit životinja tijekom prijevoza, 

podnio je svoje izvješće krajem 2021., ističući - između ostalog - potrebu da se uspostavi 

minimalna dobna granica od 28 dana za neodbijenu telad. Samo izvješće nije bilo obvezujuće, već 

je jednostavno predstavljalo stajalište Sabora. Zdravlje životinja: Tajništvo je podsjetilo sudionike 
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da Komisija još uvijek nije objavila popis antibiotskih tvari koje se koriste kao poticatelji rasta 

(očekivani datum je bio 28. 1. 2022.), što bi omogućilo zabranu uvoza mesa tretiranog ovime pod 

zrcalna klauzula EU. Najnovije informacije o prijedlogu Komisije za regulaciju krčenja i degradacije 

šuma: Tajništvo je obavijestilo Radnu skupinu o ovom prijedlogu. Sprječavanje uvoza proizvoda iz 

iskrčenih područja putem sljedivosti bila je središnja komponenta ovog plana. 

14. listopada, 2022. 

Članovi su podijelili svoje analize tržišne situacije za govedinu i teletinu. Svi su članovi primijetili 

slične trendove: stalni rast cijena koje se plaćaju proizvođačima (djelomično zahvaljujući 

ponovnom otvaranju ugostiteljskog sektora), međutim troškovi proizvodnje (hrana, energija, 

građevinski materijali itd.) eksponencijalno su rasli, smanjujući dobit stočara marže ili čak dovesti 

do gubitaka. 

Pružene su najnovije informacije o trgovinskim odnosima EU-UK: Tajništvo je pregledalo trenutno 

stanje: Europska komisija predložila je posebne odredbe za olakšavanje kretanja robe iz Velike 

Britanije u Sjevernu Irsku, naime smanjenjem administrativnih formalnosti i operativnih troškova. 

Ove mjere došle su kao dodatak paketu predstavljenom u lipnju 2021. Komisija je predložila 

značajno smanjenje kontrola sigurnosti hrane (SPS). Komisija je isključila mogućnost uklanjanja 

Europskog suda pravde (ECJ) iz njegove nadzorne uloge kada je u pitanju nadzor europskog 

zakona u Sjevernoj Irskoj kao dio sporazuma. Dobrobit životinja - informacije vezane uz reviziju 

zakonodavstva o označavanju i dobrobiti životinja tijekom prijevoza. Tajništvo je obavijestilo 

članove Radne skupine o tekućim raspravama u Europskom parlamentu: izvješću Odbora ANIT o 

kršenju pravila koja reguliraju dobrobit životinja tijekom prijevoza i izvješću Decerlea o dobrobiti 

životinja na farmi. Članovi su istaknuli potrebu obrane prava na prijevoz živih životinja unutar EU-a 

i izvan njezinih granica jer je izvoz živih životinja ključan za sektor u nekim državama članicama. 

Grupa civilnog dijaloga za govedarstvo 

Pregled EU tržišta govedine i teletine (proizvodnja, cijene, trgovina). Komisija je predstavila 

najnovije podatke o tržištu. Tržište govedine karakterizira pozitivna cjenovna situacija, ali su marže 

proizvođača ozbiljno pogođene sve većim troškovima proizvodnje, posebice stočne hrane i 

energije. Rat u Ukrajini i suša u prvom dijelu godine pogoršali su problem dostupnosti stočne hrane 

i gnojiva.  Stado goveda u EU-u se smanjuje i očekuje se pad proizvodnje u nadolazećim 

godinama. Međutim, ove bi godine moglo biti više klanja ako se situacija s troškovima stočne 

hrane pogorša. 

Svjetska ponuda goveđeg mesa je ograničena, a potražnja čvrsta; međutim, postoje neizvjesnosti 

povezane s novim mogućim ograničenjima vezanim uz COVID-19. Sudionici su istaknuli da je 

pozitivna trgovinska bilanca prošle godine rezultat zatvaranja prehrambenih usluga te da će se 

izvoz nastaviti zajedno s potražnjom za sniženjima visoke vrijednosti. Sa sve manjim stadom u EU 

i sve većim troškovima povezanim sa strožim pravilima proizvodnje, operateri tražit će 

međunarodna tržišta kako bi pronašao jeftinije proizvode, budući da je spremnost potrošača na 

plaćanje ograničena. Sudionici su tražili da se analiza razvoja stočne hrane, energije i gnojiva 

sustavno integrira u tržišne prezentacije, s obzirom na sve veću važnost ovih aspekata. Neki su 

naglasili da bi se, u kritičnoj situaciji za opskrbu hranom i stočnom hranom, biomasa dostupna za 

biogoriva trebala preusmjeriti za upotrebu u stočnoj hrani. Pregled tržišta hrane za životinje u EU: 

Komisija je dala pregled situacije na svjetskom i EU tržištu stočne hrane te o mogućim 

posljedicama rata u Ukrajini. 

Radna skupina za svinjogojstvo 

Cijene rastu u cijeloj EU, ali su u isto vrijeme značajno porasli troškovi inputa. Cijene žitarica su 

stabilne, ali na vrlo visokoj razini i još uvijek ne pokrivaju troškove proizvodnje. U nekim zemljama 
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oni su dodatno osporeni zbog maks. tjedne promjene cijena koje su ograničene na 6/8 centi, ali i 

kod dugoročnih ugovora koji uključuju cijenu. Na tržištu stočne hrane moglo bi biti špekulacija i ne 

očekuje se pad prije žetve. Ovisno o državi članici, potrebne su cijene između 2,25 i 2,6 EUR/kg. 

Klaonice imaju dosta problema s prenošenjem povećane cijene na maloprodaju. Proizvođači 

strahuju kakva će biti reakcija potrošača na poskupljenja na policama. U ovoj godini očekuje se 

daljnji pad proizvodnje. Članovi iz UK-a istaknuli su probleme s dostupnošću CO2. Komisija je 

otvorila mjeru privatnog skladištenja, ali se ne očekuje da će imati utjecaja na tržište. U prvom 

tjednu operateri iz 7 država članica prijavili su se za privatno skladište za ukupno 12.356 t. Članovi 

mogu pratiti razvoj događaja ovdje.  Rasprava o afričkoj svinjskoj kugi s gostom govornikom iz 

Europske komisije. Komisija je predstavila najnovija dostignuća u vezi s ASK-om. U siječnju 2022. 

AKS je službeno potvrđena u Tajlandu, a prvi slučajevi su pronađeni u sjevernoj Italiji, za sada 

samo kod divljih svinja. Genotip u sjevernoj Italiji je drugačiji od onog u Sardeniji. Sve potrebne 

mjere uklj. uspostavljeno je zoniranje i organiziran posjet EUVET misije Italiji. Komisija već 

desetljećima podupire istraživanja o cijepljenju protiv ASK-a, ali za sada nema pomaka. Čini se da 

je projekt s najvećim potencijalom Vacdiva s 3 razvijena kandidata za cjepivo. Rasprava o 

dokumentu o budućnosti sektora svinjskog mesa: Grupa ne bi trebala izbjegavati govoriti o 

povezanosti zemlje i proizvodnje. U slučaju da smo pred izazovom iz perspektive ovisnosti o 

stočnoj hrani i visokog izvoznog kapaciteta, moramo imati odgovore. Kao dio rasprave o 

budućnosti sektora svinjskog mesa treba napraviti usporedbu između modela proizvodnje u EU i 

drugim regijama svijeta. Važno je da WP razvije alternativne instrumente u slučaju krize jer 

privatno skladištenje često ne pomaže. Za ostale sektore dostupne su dodatne mjere. 

Grupa civilnog dijaloga za svinjogojstvo 

Pregled tržišta svinjskog mesa u EU: Komisija je predstavila najnovije podatke o tržištu. 

Proizvodnja u EU-u u 2021. porasla je u usporedbi s 2020. Cijene svinjskih trupova i cijene 

odojaka brzo se oporavljaju, dok troškovi proizvodnje nastavljaju rasti. Trgovinska bilanca EU je 

pozitivna. Iako je Kina i dalje najvažnije izvozno odredište EU-a, njezina potražnja opada. Dionici 

su istaknuli tešku situaciju u kojoj se nalaze proizvođači svinja uzrokovanu visokim cijenama 

stočne hrane i sve većim troškovima inputa. Cijene svinja moraju nastaviti rasti kako bi se 

nadoknadili povećani troškovi. Osim toga, klaonice nisu u mogućnosti prenijeti povećane cijene 

trupova na trgovce, a reakcije potrošača na više cijene su nepredvidive. Dionici su također 

spomenuli potrebu internalizacije vanjskih učinaka (npr. utjecaj proizvodnje svinja na okoliš) u 

cijene svinjskog mesa. 

Komisija je dala pregled situacije na svjetskom i EU tržištu stočne hrane te o mogućim 

posljedicama rata u Ukrajini. Nakon ruske invazije na Ukrajinu, oko 6-7 milijuna tona pšenice i 13-

14 milijuna tona kukuruza, namijenjenih izvozu, blokirano je u Ukrajini. Uz zatvorene ukrajinske 

crnomorske luke, postoje pokušaji preusmjeravanja trgovine žitaricama na željeznicu. Međutim, 

željeznički kapacitet je samo oko 0,5 milijuna tona mjesečno, nasuprot 5-6 milijuna tona preko 

luka. Proizvodnja žitarica u EU-u dosegla je 293 milijuna tona u 2021./22., a izgledi su uglavnom 

povoljni za 2022./23., s projiciranom proizvodnjom od 298 milijuna tona (+1,5%). Cijene žitarica 

bile su visoke prije početka rata, au ožujku su dodatno porasle. S obzirom na ograničene zalihe i 

neizvjesnosti povezane s dostupnošću iz Ukrajine, očekuje se da će cijene ostati na visokim 

razinama uz nestabilna kretanja cijena. 

 

Radna skupina za ovčarstvo i kozarstvo 

Stanje na tržištu - okrugli stol:  Cijene u EU rastu u prosjeku i za tešku i za laku janjetinu. Međutim, 

cijene svih inputa i stočne hrane također rastu, dijelom i zbog rata u Ukrajini, iako je inflacija već 

prije bila jasno izražena. Stoga su se proizvodnja i stado smanjili u mnogim zemljama članicama. 
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Južne zemlje članice nadoknađivale su gubitke zahvaljujući izvozu živih proizvoda. U nekim 

državama članicama također postoji manjak radne snage. Cijene vune su još uvijek na iznimno 

niskim razinama u većini zemalja članica (riješiti je se trošak je za većinu proizvođača), osim u 

Finskoj. Povrh toga, u EU nema dovoljno objekata za pranje vune. Većina država članica također 

bilježi povećanje broja velikih zvijeri, kao i povećanje broja napada na stada. 

 

Grupa civilnog dijalog za ovčarstvo i kozarstvo 

Inicijativa za uzgoj ugljika: Komisija je izjavila da je uklanjanje ugljika važno za ugljičnu neutralnost 

kako bi se uravnotežile zaostale emisije i poslovna prilika za poljoprivredni sektor. Do 2030. 310 Mt 

neto uklanjanja jasan je cilj koji EU treba postići. Predstavljene su prednosti i prepreke inicijativama 

za uzgoj ugljika. Novi ZPP je važan alat za povećanje proizvodnje ugljika putem javnih poticaja za 

dobre prakse i inovacije unutar lanca vrijednosti. Pregled EU tržišta ovaca i koza (proizvodnja, 

cijene, trgovina): Od početka 2022. proizvodnja ovčjeg i kozjeg mesa smanjena je u EU. U 

kombinaciji s ukupnim smanjenjem grla stoke i obujma trgovine, ponuda je tijesna na većini 

domaćih tržišta EU-a, držeći cijene teške i lake janjetine na rekordnim razinama, znatno iznad 

prošlogodišnjih kotacija, kako u EU tako i na svjetskom tržištu. Prema podacima Eurostata, i uvoz i 

izvoz u EU su pali od početka godine. Uvozom ovčjeg mesa u EU još uvijek dominiraju dva 

dobavljača, UK s 50% tržišnog udjela i Novi Zeland s nešto više od 40%. U slučaju UK-a, količine 

se oporavljaju. U 2021. logističke poteškoće povezane s Brexitom, niža proizvodnja i visoke cijene 

pridonijele su smanjenju trgovine ovcama. Novi Zeland je imao relativno stabilan izvoz, s većim 

količinama usmjerenim u Kinu i SAD, a manjim u Europu (i UK). Izvoz ovaca iz EU-a smanjio se, 

kako mesa tako i živih životinja, na tradicionalna odredišta zbog niske domaće opskrbe i poteškoća 

u prijevozu. 

 

Radna skupina za peradarstvo 

Tržišna situacija uključiti hranidbu:  I sektor mesa peradi i sektora jaja imaju probleme zbog visokih 

ulaznih troškova. iako su jaja poskupjela za 46,5%, a meso peradi za 31% od ovog razdoblja 

prošle godine, poljoprivrednici imaju problema s pokrivanjem troškova proizvodnje (stočna hrana, 

energija, pakiranje) i prebacivanja povećanih troškova proizvodnje na potrošače. . zakon koji se 

provodi ili će se provoditi u nekim državama članicama da se prehrambeni proizvodi ne prodaju 

pod troškovima proizvodnje igra ključnu ulogu (španjolska, francuska). sektor jaja pokušava prijeći 

na alternativne sustave, ali je njegov kapacitet za to smanjen zbog slabe tržišne situacije i 

nedostatka sigurnosti. neki farmeri odlučili su ne stavljati nijednu perad u staje i očekuje se pad 

proizvodnje, u nekim zemljama članicama čak za 1/3. neke zemlje možda razmatraju državnu 

potporu za sektore peradi i jaja. situacija ostaje izazovna u proizvodnji kunića u proizvodnji nakon 

negativnog trenda već nekoliko godina. sezona ptičje gripe ove je godine najteža do sada. u 

nekoliko država članica još uvijek postoje zatvorske komore za ptice. bolest je posebno pogodila 

neke od vrsta kod kojih su životinje sklonije bolesti kao npr. foie gras sa smanjenjem proizvodnje 

od 40%, ptice močvarice i patke, no više slučajeva je također primijećeno kod vrsta koje u prošlosti 

nisu bile jako pogođene (npr. brojleri). trenutno, zbog velikog broja epidemija, neke životinje poput 

pačića i guščića nisu dostupne na tržištu. meso peradi i jaja jedan su od osjetljivih sektora. copa-

cogeca je pokušavala ubrzati reakciju com-a kako bi spriječila tržišne poremećaje, ali zbog 

političke odluke na visokoj razini i brzog postupka odobrenja nije uspjela napraviti promjenu. bit će 

vrlo važno pratiti tržište i ljubazno vas molimo da nas izvijestite u slučaju da primijetite neka 

neobična kretanja.  
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Radna skupina za šumarstvo 

12. siječnja, 2022. 

Neke od tema su bile : 1. integracija bioraznolikosti u gospodarenje šumama (prakse šumarstva 

bliže prirodi (cnf)), definicija šumarstva bliže prirodi, struktura sastojina i sastav vrsta drveća 

pošumljavanje i pošumljavanje koje štiti biološku raznolikost, identifikacija, kartiranje i zaštita starih 

šuma (ogš). 

 

Radna skupina za ekološku proizvodnju 

Stanje na tržištu: Tajništvo je predstavilo sažetak primljenih inputa (ABI(22)4481). G. Fitoussi (FR, 

Zadruge) dodao je da je tijekom COVID-19 potrošnja organske hrane porasla 2020., dok se 

smanjila 2021. i još više smanjila 2022. u usporedbi s prethodnom godinom. U Francuskoj je 

količina proizvodnje dovoljna, ali se potrošnja smanjuje. Poljoprivrednici su radili nekoliko 

investicija, ali sada nema reakcije s tržišta. Potrebna su ulaganja u komunikacijske kampanje. 

Ažuriranje Direktive o industrijskim emisijama (IED): Tajništvo je izvijestilo o reviziji Direktive o 

industrijskim emisijama (IED) ABI(22)4495. U ponedjeljak, 10., tajništvo će se sastati s 

pomoćnicima izvjestitelja i izvjestiteljima u sjeni 4 glavne političke skupine, kako bi predstavili 

stajališta udruge. Očekuje se da će mišljenje Odbora za poljoprivredu (Com AGRI) Europskog 

parlamenta (EP) biti objavljeno vrlo brzo, dok se za mišljenje Odbora za okoliš očekuje kasnije u 

studenom. 

 

Radna skupina za alkoholna pića 

Tržišna situacija, utjecaj Covid-19 i troškovi proizvodnje – rasprava AT: male destilatore teško je 

pogodila pandemija. Prodaja je značajno smanjena. Utjecaj rata u Ukrajini bio je vrlo blag jer nisu 

izvozili u UKR. HR: prerano je za procjenu utjecaja rata. UKR nije bio tržište za HR žestoka pića. 

Troškovi proizvodnje dodatno su porasli. Bilo je poteškoća s nabavom sirovina. DE: porasle su i 

ponuda sirovina i cijena. Dostupnost stakla, papira i kartona bila je ograničena. Cijene stakla su 

porasle za 10-20%. Narudžbe i isporuke su kasnile. Predsjedatelj je zaključio da se posljedice 

COVID-19 sastoje u padu prodaje uz rast trgovine. Utjecaj rata uzrokovao je frustraciju i naveo 

male proizvođače da proizvode manje. Promidžbena politika EU-a i uloga jakih pića:Tajništvo je 

opisalo postupak pregleda Politike promocije, radnje CC-a i rizike isključivanja mesa i alkoholnih 

pića. Objasnio je novi podkriterij relevantnosti uveden u kriterij dodjele Godišnjeg programa rada 

(AWP) za 2022. prema kojem su prijedlozi usmjereni na unutarnje tržište morali pokazati da su 

usklađeni s EBCP-om. Članovi su izrazili podršku prioritetima CC-a za AWP 2023. (PPA(22)1629), 

zalagali su se protiv isključivanja alkoholnih pića i naglasili ulogu malih destilera u borbi protiv 

klimatskih promjena i doprinosu društvenoj i gospodarskoj održivosti regija . 

Bezalkoholna i niskoalkoholna pića – rasprava: Opća uprava za poljoprivredu naručila je studiju za 

istraživanje tržišta pića bez ili s malim udjelom alkohola (pića s niskim ili bezalkoholnim sadržajem 

koja oponašaju žestoka pića, pivo s niskim ili bezalkoholnim pićem, itd.) kako bi se procijenila 

potreba za usklađenim zakonodavstvom EU-a.  Članovi su rekli da iako se o ovoj temi raspravljalo 

u njihovim zemljama i bezalkoholna žestoka pića već postoje, njihov je udio u prodaji ograničen. 

Izrazili su zabrinutost zbog označavanja izraza i procesa dealkoholizacije. Složili su se oko potrebe 

reguliranja na razini EU-a, upozorili na rizik od zabune potrošača (bez niskih kategorija) i naglasili 

da oznake zemljopisnog podrijetla treba zaštititi. 
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Radna skupina za voće i povrće 

Ažuriranje provedbe CAP-a 2023.-2027.: trenutno stanje u vezi s odobravanjem nacionalnih 

strateških planova i pregled mjera za sektor voća i povrća. Broj operativnih programa trebao bi se 

povećati u Španjolskoj između 2023. i 2027. jer su svi operativni programi koji su se mogli držati 

trenutačne sheme odlučili to činiti dok programi ne završe. Mnoge proizvođačke organizacije nisu 

zatražile nikakve operativne programe, ali su se mogle pridružiti programu prije 2027., stoga je 

ministarstvo predvidjelo povećanje OP-ova. Sudionik je predstavio NSP za Španjolsku. Postojao je 

zakon o NSP-u i dvije posebne uredbe za usvajanje nacionalne strategije i ekoloških smjernica za 

proizvodne pogone voća i povrća. Orašasti plodovi, rajčice za preradu i grožđice ispunjavali bi 

uvjete za vezana plaćanja. Bilo je 7 ekoprograma, uključujući i onaj o biljnom pokrovu koji bi 

mogao biti od interesa za voćnjake. Kriteriji za priznavanje narudžbenica za voće i povrće nisu bili 

revidirani od 1997. godine, a minimalni potrebni broj proizvođača i iznos prometa koji je potreban 

da bi se narudžbenica priznala udvostručili su se na zadovoljstvo CCAE-a.  

 

Radna skupina za maslinarstvo 

Okrugli stol o tržištu ES: nakon iznimno dobre tržišne godine 2021./22., proizvodnja 2022. bila je 

gotovo prepolovljena. Ograničena dostupnost utjecala bi na razine izvoza i tržišne cijene. 

Proizvođači maslina nisu mogli izvući nikakve koristi od visokih cijena zbog smanjene razine 

proizvodnje. Sektor je bio zabrinut za sljedeću tržišnu godinu (suše su pogodile masline) i 

dugoročne izglede. IT: predviđen je pad proizvodnje od 30-45% zbog izmjenjivanja proizvodnje, 

napada maslinove muhe i suše. Očekivale su se veće cijene i izvoz. Proizvođači su bili zabrinuti 

zbog vrtoglavih troškova proizvodnje (rad, gnojiva, energija itd.) i bojali su se da oni neće biti 

apsorbirani u drugim fazama lanca vrijednosti, čime se smanjuju marže za proizvođače. EL: 

očekivalo se povećanje od gotovo 30% i visoka kvaliteta nakon niske žetve 2021/22. Očekuje se 

da će ekstremne vremenske prilike u najvećim proizvodnim regijama utjecati na žetvu. Nedostatak 

radne snage i visoki troškovi proizvodnje zabrinuli su proizvođače za profitne marže. PT: nakon 

porasta proizvodnje od 106% u 2021./22. zbog povećanja proizvodne površine i prinosa, očekivalo 

se da će proizvodnja pasti za 40% u 2022./23. Proizvođači su bili zaokupljeni visokim troškovima u 

fazama proizvodnje i transformacije (energija, gorivo, boce, gnojiva itd.). FR: Žetva 2022./23. 

trebala bi pasti za 40%. Bez zaliha, proizvođači su bili zabrinuti da se rast troškova proizvodnje ne 

može prenijeti na prodajne cijene. 

Tržišni standardi: nadolazeći prijedlog o prodaji maslinovog ulja u rinfuzi – ažuriranje: 

Predsjedavajući je izvijestio o sastanku koji su on i Tajništvo (S.) imali s Glavnom upravom za 

poljoprivredu početkom listopada. Nijedan nacrt prijedloga još nije bio spreman. Međutim, nakon 

prošlogodišnjih javnih konzultacija i rasprava s državama članicama i dionicima, Glavna uprava za 

poljoprivredu razmatrala je treba li državama članicama dati mogućnost da odobri prodaju 

maslinovog ulja na veliko ako to žele. Naznačene su tržišne prilike za proizvođače. Prijedlog ne bi 

dolazio istodobno s paketom marketinških standarda. 

 

Radna skupina za krumpire 

Prognoze žetve i stanje na tržištu: okrugli stol: Za tržišnu godinu 2022./2023. površine su se 

trebale povećati na 1,46 milijuna hektara, -1,5% u odnosu na 2021./2022. Površina je u oštrom 

padu u Poljskoj (-20% u 2021./2022.) i u porastu u Danskoj (+13% u 2021./2022.). Površina 

dodijeljena škrobnim sortama krumpira smanjila se za 5 % u 2021./2022. Došlo je do prijenosa 

površine između škroba i drugih tržišnih segmenata, uglavnom konzumnog krumpira za čips. Cilj 

F2F da se 25% poljoprivrednog zemljišta uključi u organsku poljoprivredu nije u skladu s tržišnom 
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potražnjom. U Danskoj je organski konzumni krumpir već činio 25% tržišnog udjela, ali se taj udio 

nije povećavao. Za tržišnu godinu 2022./2023., ukupna proizvodnja EU-27 procijenjena je na 45 

milijuna tona, -12,4% u odnosu na 2021./2022. zbog prinosa nižih od prosjeka zbog visokih 

temperatura. Prinosi su dosta varirali. Izvoz smrznutog čipsa dosegao je novi rekord nakon 

pandemije. Troškovi energije u Europi i paritet euro-dolar vjerojatno bi ugrozili konkurentnost na 

izvoznom tržištu. Površine sjemenskog krumpira pale su za 2% u 2022./2023. godini, otprilike 

100.000 hektara, od čega 730 hektara za organski sjemenski krumpir. Najviše su se sadile sorte 

Fontane, Spunta i Innovator. Razdoblja vrućine utjecala su na proces inicijacije gomolja što je 

rezultiralo manjim promjerima i manjim prinosima. Proizvodnja u Nizozemskoj bila je u skladu s 

petogodišnjim prosjekom. Na proizvođače je negativno utjecalo povećanje troškova električne 

energije (+30%) potrebne za čuvanje sjemenskog krumpira u hladnjaku. 

Poljoprivrednici bi na kraju mogli prebaciti proizvodnju sa sjemenskog krumpira na konzumni 

krumpir, izlažući se riziku ugrožavanja europskog sektora sjemenskog krumpira koji izvozi u 

Sjevernu Afriku. Fitosanitarna pitanja: Tajništvo je predstavilo stav Copa-Cogeca i razmišljanja 

europskih institucija PHY(22)3596 i PHY(22)3735. U sektoru krumpira predviđalo se da će prinosi 

pasti za 30-50% i da će kvaliteta biti niža.  Žičnjaci: mnoge su organizacije željele razgovarati o 

načinima borbe protiv žičnjaka tijekom sljedećeg osobnog sastanka. Suša je stvorila uvjete 

pogodne za napade žičnjacima, a poljoprivrednici nisu imali učinkovite alternative jer su pesticidi 

bili zabranjeni.  

 

Radna skupina za vino 

Okrugli stol o tržištu i razvoj trgovine: Predsjedatelj je zaključio da je zajednički nazivnik među 

zemljama proizvođačima daljnji rast troškova proizvodnje i nedostatak sirovina (staklo, energija, 

plin, čelik, JPP, karton itd.), čime se smanjuju marže i uzrokuje nesigurnost. Naglasio je da su 

potrebne mjere na razini EU za smanjenje troškova energije. 

Sektorske intervencije i nadolazeće sekundarno zakonodavstvo: Tajništvo je predstavilo usporednu 

tablicu s vrstama intervencija za vinski sektor, pripadajućim financijskim izdvajanjima i razlikama u 

odnosu na prethodno programsko razdoblje. Pregled politike promocije i geografske oznake. Dana 

31. 3. 2022. EK je predstavila svoj prijedlog za reviziju sustava oznaka zemljopisnog podrijetla . 

Tajništvo je opisalo promjene, vremenski raspored/sljedeće korake i predstavilo početnu procjenu 

CC-a o ključnim elementima: 1. Delegiranje ovlasti na EUIPO; 2. Zahtjevi održivosti; 3. Grupe 

proizvođača; 4. Zaštita i kontrola te racionalizacija postupaka. Članovi su tvrdili da treba zadržati 

specifičnosti vinskog sektora; Nadležnosti EUIPO-a trebale bi biti jasno definirane; GI bi trebali 

ostati u nadležnosti GU AGRI; bilo je dobro ojačati ulogu grupa proizvođača, ali treba uzeti u obzir 

nacionalne sustave; EK ne bi trebala biti isključivo odgovorna za održivost; Europskoj komisiji ne bi 

trebalo dodijeliti ovlasti za donošenje ex-post DA o održivosti; trebalo bi biti više supsidijarnosti u 

upravljanju zemljopisnim oznakama i nema potrebe za kontrolama na licu mjesta. 

 

Radna skupina za Ruralni razvoj. 

Trenutno stanje podzakonskih akata: Tajništvo je izvijestilo o trenutnom stanju podzakonskih 

akata.Provedbeni akt (IA) o sadržaju strateških planova ZPP-a io elektroničkom sustavu za sigurnu 

razmjenu informacija te Provedbeni akt o izračunu zajedničkih pokazatelja učinka i rezultata 

objavljeni su u Službenom listu od 22. prosinca.  Predsjedatelj je pozvao članove da pomno prate 

podzakonske akte i ukazao na potrebu ubrzanja procesa. Razmjena mišljenja s predstavnikom DG 

AGRI o dugoročnoj viziji za ruralna područja, uključujući Ruralni pakt. Članovi su naglasili važnost 

ruralnih područja, inovacija i kontinuiranog razvoja, uključujući poljoprivredno poslovanje, uloge 
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zadruga u ruralnim područjima, borbe protiv napuštanja ruralnih područja, koncentriranja opskrbe, 

pružanja potpore proizvodnji, u održivosti okoliša, ali i od društvenih gledišta, digitalizacije i drugih 

fondova osim CAP-a za postizanje vizije za ruralna područja. Članovi su pitali mogu li regionalni i 

lokalni dionici prisustvovati konferenciji u lipnju, kako se poljoprivrednici mogu uključiti i biti dobro 

zastupljeni, kako se akcije mogu provesti na lokalnoj razini uz izbjegavanje birokracije i analizira li 

COM politike koje bi mogle negativno utjecati na ruralna područja. Članovi su pozdravili inicijativu, 

uključujući Rural Proofing i Rural Digital Futures. Pokrenuli su pitanje uključivanja članova CDG-a, 

a ne samo Europskog ruralnog parlamenta koji predstavlja samo djelić ruralnih područja. 

Razmjena mišljenja s predstavnikom DG AGRI o proceduralnim aspektima u vezi s nacionalnim 

strateškim planovima. Članovi su naglasili potrebu za jasnoćom i pravnom sigurnošću prije sjetve. 

Članovi su pitali hoće li Vijeće i EP biti uključeni u donošenje odluke, hoće li pisma s primjedbama 

(OL) sadržavati pitanja ili će sadržavati opću ocjenu. Za potpredsjednicu Radne skupine, izabrana 

je Tajana Radić koja je ujedno i predstavila RH planove u okviru Strateških planova. . 

 

Grupa Civilnog dijaloga za Zajedničku poljoprivrednu politiku 

2. ožujka, 2022. 

Predsjedatelj je dao opći uvod o ciljevima sastanka kako bi informirao i sudjelovao s dionicima u 

vezi s tekućim procesom odobravanja strateških planova CAP-a. Sastanak je prilika da se čuju 

mišljenja dionika. Istaknuo je izazove koji proizlaze iz rata u Ukrajini. Ti će se izazovi morati odraziti 

na planove CAP-a i učiniti potrebu za otpornošću poljoprivredno-prehrambenih sustava EU-a još 

važnijom. Trenutno stanje procesa koji se odnosi na podnošenje i odobrenje nacionalnih strateških 

planova ZPP-a predstavio je zamjenik glavnog direktora, Mihail Dumitru, koji je iznio trenutno 

stanje za ocjenu i odobrenje dostavljenih planova CAP-a, ukazujući na preliminarne trendove i 

izbore uočene u predloženim planovima i neka stajališta Komisije u vezi s onima. Predstavnici 

Komisije iznijeli su ključne kriterije koji se primjenjuju za ocjenu planova inzistirajući na razini 

transparentnosti cijelog procesa. Najavio je skoru objavu pisama primjedbi za 19 država članica, 

krajem ožujka, u kojima će se za svaku zemlju iznijeti razmatranja i zahtjevi za dopunom, 

objašnjenjem ili revidiranjem informacija. Pisma zapažanja bit će objavljena nakon što ih Komisija 

usvoji i priopće državama članicama. 

 

Radna skupina za Izravna plaćanja 

Trenutno stanje sekundarnog zakonodavstva ZPP-a. Tajništvo je obavijestilo članove o sastancima 

(između službi Komisije i stručnjaka država članica) zakazanim za 15. ožujka na kojima će se 

raspravljati o Provedbenom aktu i Delegiranom aktu o IACS-u. Članovi su izrazili zabrinutost zbog 

uključivanja SZB-a u geoprostornu aplikaciju i zbog geo-označenih fotografija koje bi predstavljale 

dodatno administrativno opterećenje za poljoprivrednike. Predsjednik je istaknuo važnost ovih 

pitanja Tajništvo je podsjetilo da je u kontekstu rata u Ukrajini Copa-Cogeca poslala pismo 

CC(22)1335 povjereniku Wojciechowskom kako bi zatražila trenutne i kratkoročne, srednjoročne i 

dugoročne iznimne mjere. U neposrednom smislu to se odnosi na višestruku sukladnost, pravila o 

državnim potporama, aktivne tvari koje se koriste kao sredstva za zaštitu bilja i gnojiva. Priopćenje 

o sigurnosti hrane predstavit će COM 23. ožujka. Prema nekim preliminarnim informacijama, bit će 

obuhvaćeni N-fiksirajući usjevi, što ne ide toliko daleko koliko smo sugerirali (svi usjevi) te bi se 

predvidjelo korištenje krizne rezerve. Članovi su tražili da postoji ovo odstupanje za sve vrste 

usjeva, da krizna rezerva nije novi novac i uzima se iz džepova poljoprivrednika i da bi 

sufinanciranje moglo biti problematično u nekoliko zemalja. Trenutno stanje pripreme, analize i 

odobravanja nacionalnih strateških planova. Tajništvo je predstavilo trenutno stanje s nacionalnim 

strateškim planovima (NSP) koji su do sada svi predani. Komisija je u procesu analize glavnih 
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elemenata NSP-ova, a očekuje se da će prva skupina pisama s primjedbama na NSP-ove biti 

odobrena i poslana državama članicama do kraja ožujka. Razmjena mišljenja s članovima o 

uvjetovanju i njegovoj provedbi: Zbog nedovoljnog prikupljanja informacija o uvjetovanosti, 

Tajništvo je održalo prezentaciju izdvajanja za eko sheme i njihovu klasifikaciju. Članovi su pitali 

kako je klasificirano organsko i predložili da se zadrži kao zasebna kategorija umjesto da se 

njegova količina podijeli na sve kategorije. Tajništvo će razmisliti o tome. 

 

Radna skupina za koordinaciju politike (Policy Coordination Committee (POCC)  

Radna skupina Copa (POCC) - online 

11.01. 
10.02. 
03.03. 
18.03. 
01.06. 
06.07. 
08.09. 
17.11. 

 

11. siječnja, 2022. 

Razmjena mišljenja s Virginie Jorissen (izaslanicom za poljoprivredna pitanja u Stalnom 

predstavništvu Francuske pri Europskoj uniji) o prioritetima nadolazećeg francuskog predsjedanja. 

Članovi su s gđom Jorissen razmijenili informacije o prioritetima francuskog predsjedništva u vezi s 

područjima relevantnim za aktivnosti Copa i Cogeca: europska poljoprivreda i ruralna područja, 

provedba sljedećeg CAP-a, strategije od polja do stola i bioraznolikosti, klimatske promjene, okoliš, 

trgovinski pregovori . Poseban interes naglašen je za očekivani rad na uzgoju ugljika koji će biti u 

središtu neformalnog sastanka ministarskog vijeća za poljoprivredu u veljači, trgovinu i razvoj novih 

genomskih tehnika. Budući ZPP: Nacionalni strateški planovi i sekundarno zakonodavstvo Do kraja 

2021. 18 država članica predalo je svoje nacionalne strateške planove. Tajništvo će prikupljati i 

unakrsno provjeravati informacije s ciljem razjašnjenja trenutnog stanja u ovom procesu.  Veliki 

zvijeri : Tajništvo je obavijestilo o tekućim raspravama u EP-u. Tajništvo će prije prezentacije u 

COMAGRI-ju objaviti kampanju na društvenim mrežama u vezi s podizanjem svijesti o temi 

utjecaja velikih zvijeri na poljoprivrednike, šumare, brdošetače. Svi su članovi zamoljeni da 

promoviraju različite akcije u nadolazećim tjednima i mjesecima. 

 

10. veljače, 2022. 

Proces reforme ZPP-a: Tajništvo nastavlja analizu i usporedbu Nacionalnih strateških planova uz 

potporu članova. Sada smo ušli u fazu bilateralne razmjene s članicama kako bismo prikupili 

detaljnije informacije o sadržaju NSP-ova i uspostavili usklađenu metodu za komparativnu analizu. 

Od polja do stola: Informacije o prijavi Copa i Cogeca Savjetodavnoj skupini za održivost 

prehrambenih sustava (AGSFS) Informacije o prijavi Copa i Cogeca Stručnoj skupini o europskim 

mehanizmima pripravnosti i odgovora na krizu sigurnosti hrane : U skladu s doprinosom 

prethodnom Forumu na visokoj razini prehrambenog lanca, predložili smo do roka 28. siječnja 

sudjelovanje 1 potpredsjednika za Copu i 1 potpredsjednika za Cogecu uz potporu 2 člana 

Tajništvo.  
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10. ožujka, 2022. 

Međunarodna trgovina i tržišna situacija: Tajništvo je pripremilo procjenu utjecaja invazije na 

Ukrajinu na poljoprivredu i članovi su pozvani da pošalju sve dodatne informacije Tajništvu. Copa-

Cogeca je komunicirala s europskim institucijama, posebno smo poslali pismo Vijeću za 

poljoprivredu i ribarstvo uoči neformalnog sastanka posvećenog ukrajinskoj krizi, a planiran je još 

jedan povjereniku za poljoprivredu. Članovi su naglasili važnost da Europska komisija odmah 

poduzme mjere za ublažavanje utjecaja rata u Ukrajini na poljoprivredni sektor u EU-u. Trenutno 

stanje procesa reforme ZPP-a i Europskog zelenog dogovora: Proces reforme ZPP-a Tajništvo 

nastavlja raditi s članovima na analizi, usporedbama i procjenama izbora koje su države članice 

napravile za svoje nacionalne strateške planove, točnije na njihovim odnosnim financijskim 

izdvajanjima za različite vrste mjera i intervencija u I. i II. stupu ZPP-a . Informacije o radu Copa 

Cogeca na uzgoju ugljika, LULUCF-u i ESR Dostupne su izmjene i dopune koje je predložio Odbor 

ENVI na Uredbu o LULUCF-u i Tajništvo je pripremilo popis za glasovanje. Paralelno s pripremama 

i reakcijama na glasovanje, Copa i Cogeca pripremaju svoje stajalište o LULUCF-u i ESR-u na 

temelju prethodnih interakcija na ovu temu i u skladu s našim stajalištem o Fit for 55. 

 

06. travnja, 2022. 

Komunikacija Komisije o zaštiti sigurnosti hrane i jačanju otpornosti prehrambenih sustava: 

Priopćenje o zaštiti sigurnosti hrane i jačanju otpornosti prehrambenih sustava koje je Komisija 

predstavila 23. ožujka. Tajništvo je poduzelo različite radnje uključujući pismo poslano povjereniku 

za poljoprivredu i 21. ožujka predsjedniku Komisije von der Leyen. S obzirom na trenutne mjere 

koje je poduzelo Povjerenstvo, sa članovima se raspravljalo o mogućim kratkoročnim i 

srednjoročnim mjerama za rješavanje posljedica rata. Članovi su naglasili kako neke mjere koje je 

predložila Komisija - kao novi privremeni okvir državnih potpora - imaju tešku praktičnu provedbu i 

zatražili su djelovanje da se pojasne/pojednostave pravila. Također je naglašena korisnost uvida u 

tekuće nacionalne mjere koje se provode u vezi s posljedicama ruske invazije na Ukrajinu. Copa-

Cogeca će poslati pismo o gore navedenim pitanjima o državnim potporama; rasprava će se 

održati i na sljedećim sastancima Prezidija o mogućim kratkoročnim i srednjoročnim mjerama. 

Članovi su pozvani odgovoriti na tekuće savjetovanje o nacionalnim mjerama.   Informacije i 

razmjena mišljenja o međunarodnoj trgovini i situaciji na tržištu, posebno u vezi s ruskom invazijom 

na Ukrajinu: Ruska invazija na Ukrajinu ozbiljno je utjecala na trgovinu poljoprivredno-

prehrambenim proizvodima, povećala troškove proizvodnje (npr. energije), ograničila pristup 

inputima (npr. gnojivima, sirovinama za proizvodnju stočne hrane) i utjecala na sigurnost hrane. 

Tajništvo priprema procjenu utjecaja ruske invazije na poljoprivredu. EUFarmers4Ukraine – 

konceptualna bilješka o europskoj poljoprivrednoj akciji za naše ukrajinske kolege poljoprivrednike 

: Od početka sukoba, Copa-Cogeca i njeni članovi su aktivni. Nakon prethodnih razmjena, 

Tajništvo sada predlaže veću akciju solidarnosti koordinirajući zajedno sa svojim članovima prvi 

fizički konvoj donacija poljoprivrednih inputa u Poljsku pod sloganom EUFarmers4Ukraine. Članovi 

su raspravljali o prijedlogu. Postojala je opća podrška koordinaciji akcije koja će biti predložena na 

sastancima Prezidija u travnju. Akcija bi ostala dobrovoljna za zainteresirane i dostupne članove, a 

provodi se u bliskoj suradnji s relevantnim službama Komisije koje će provoditi logističke kontrole 

na licu mjesta kako bi se osiguralo da donacije stignu do poljoprivrednika u potrebi. Trenutno 

stanje procesa reforme ZPP-a i Europskog zelenog dogovora. Tajništvo nastavlja raditi s članicama 

na analizi, usporedbi i procjeni izbora koje su države članice napravile za svoje nacionalne 

strateške planove. 

 

5. svibnja, 2022. 
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Informacije i razmjena mišljenja o međunarodnoj trgovini i tržišnoj situaciji, posebno u vezi s 

ruskom invazijom na Ukrajinu: Ruska invazija na Ukrajinu ozbiljno je utjecala na trgovinu 

poljoprivredno-prehrambenim proizvodima, povećala troškove proizvodnje (npr. energije), 

ograničila pristup inputima (npr. gnojivima, sirovinama za proizvodnju stočne hrane) i utjecala na 

sigurnost hrane. Tajništvo je pripremilo procjenu utjecaja ruske invazije na poljoprivredu i priprema 

komunikaciju s Komisijom o potencijalnim sektorskim potrebama tržišta. Trenutno stanje procesa 

reforme ZPP-a i Europskog zelenog dogovora. Najnovije mjere i budućnost CAP-a: Posebne 

kratkoročne i srednjoročne mjere predstavljene su povjereniku Wojciechowskom tijekom njegovog 

sudjelovanja na zajedničkom Copa-Cogeca Prasidiumu prošlog tjedna. One su uglavnom 

usredotočene na dopuštanje odstupanja od strateških planova ZPP-a koji bi pridonijeli poboljšanju 

proizvodnje hrane i tako ublažili pritiske na sigurnost hrane i dostupnost hrane. Te su odluke 

potrebne najkasnije do kraja srpnja kako bi poljoprivrednici mogli imati jasnu predodžbu o pravilima 

i svojim obvezama s obzirom na usjeve sljedeće godine. 

Sporazumi o održivosti u poljoprivredi i Smjernice o odstupanju od tržišnog natjecanja – 

konzultacije Europske komisije: Informacije i razmjena mišljenja: Tajništvo Copa-Cogeca radi na 

nacrtu doprinosa koji će biti poslan članovima na odobrenje u pisanom obliku na način da 

odgovore do roka 23. svibnja. Fit for 55: ažuriranje i sljedeći koraci : Rasprave o različitim 

prijedlozima u sklopu paketa Fit for 55 napreduju posebno na razini Europskog parlamenta. 

Glasovanje u odboru ENVI očekuje se u tjednu od 16. svibnja o LULUCF-u, dijeljenju napora, 

mehanizmu prilagodbe granica ugljika, Direktivi o obnovljivoj energiji. Copa i Cogeca dovršili su 

prvi nacrt doprinosa o prijedlogu Uredbe o održivoj uporabi proizvoda za zaštitu bilja koji je 

trenutno procurio i koji će biti stavljen na odobrenje u POCC-CCC i u Praesidia u lipnju 2022. 

 

2. lipnja, 2022. 

Stajalište Copa-Cogece o prijedlogu Komisije za reviziju Direktive o industrijskim emisijama: 

Članovi su podržali status quo u ovom dosjeu i zatražili od Tajništva da izađe s kraćom izjavom 

koja slijedi ovaj redak. Ostali članovi potvrdili su važnost ulaska u tehničke razgovore s 

institucijama EU-a. U tom bi se pogledu mogla koristiti pozadinska bilješka koju je pripremilo 

Tajništvo. Tajništvo će revidirati dokumentaciju s kraćom izjavom i pozadinskom bilješkom. Oba 

dokumenta bit će predstavljena na odobrenje Prezidiju. Dokument o stajalištu Copa-Cogece o 

inicijativi Komisije za okvir održivih prehrambenih sustava i nacrt odgovora Copa-Cogece na javno 

savjetovanje o ovoj inicijativi: Članovi su pozdravili anticipacijski rad Tajništva o kojem će biti 

potrebne dodatne rasprave i na razini Prezidija. Nacrt dokumenta za razmišljanje o stajalištu Copa-

Cogeca u vezi s prijedlogom Komisije za reviziju sustava zemljopisnih oznaka: Članovi su odobrili. 

Nacrt stava o gnojivima Članovi su odobrili stajalište. Informacije i razmjena mišljenja o 

međunarodnoj trgovini i situaciji na tržištu, posebno u vezi s ruskom invazijom na Ukrajinu : 

Tajništvo je predstavilo analizu tržišta o praćenju ruske invazije na Ukrajinu. Članovi su primili na 

znanje najnovije radnje Tajništva o trenutnim i kratkoročnim srednjoročnim mjerama. Inzistirali su 

na potrebi poduprijeti radnje za osiguranje odstupanja od CAP-a i za 2023. u svjetlu ruske invazije 

na Ukrajinu. RepowerEU: Tajništvo obaviješteno o problemu. Održat će se tjedni sastanak POCC-

CCC u vezi s rashodima CAP-a. Trenutno stanje procesa reforme ZPP-a i Europskog zelenog 

dogovora. Informacija o aktualnom stanju reforme ZPP-a: Radna skupina za ZPP nastavlja 

raspravu o provedbi nacionalnih strateških planova zajedno s mogućim kratkoročnim do 

srednjoročnim mjerama u kontekstu ZPP-a za ublažavanje pritisaka na sigurnost hrane i 

dostupnost hrane. Odluke je potrebno donijeti najkasnije do kraja srpnja kako bi poljoprivrednici 

mogli imati jasnu predodžbu o pravilima i svojim obvezama s obzirom na usjeve sljedeće godine. 

Na zadnjem Vijeću za poljoprivredu povjerenik za poljoprivredu dao je podršku potvrđivanju 

trenutačnih odstupanja i za 2023. Članovi su razmijenili potrebne radnje s obzirom na plenarnu 

sjednicu Europskog parlamenta od 6. do 9. lipnja, a posebno o LULUCF-u, mehanizmu prilagodbe 
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granica ugljika i Direktivi o obnovljivoj energiji (RED). Članovi su podržali koordinirani pristup 

usredotočen na ključne prioritete u odnosu na prijedloge Odbora ENVI. Trebalo bi organizirati 

tjedni sastanak POCC-CCC posvećen ovoj temi u pogledu sljedećih institucionalnih koraka. 

 

7. srpnja, 2022. 

Stav Copa-Cogece o prijedlogu Komisije za reviziju Direktive o industrijskim emisijama:  Članovi su 

podržali status quo u ovom dosjeu i zatražili od Tajništva da izađe s kraćom izjavom koja slijedi 

ovaj redak. Ostali članovi potvrdili su važnost ulaska u tehničke razgovore s institucijama EU. U 

tom bi se smislu mogla koristiti popratna bilješka koju je pripremilo Tajništvo. Tajništvo će pregledati 

dokumentaciju kratkom izjavom i bilješkom. Oba dokumenta bit će predstavljena Predsjedništvu na 

odobrenje. 

 Dokument o stajalištu Copa-Cogece o inicijativi Komisije za okvir održivih prehrambenih sustava i 

nacrt odgovora Copa-Cogece na javno savjetovanje o ovoj inicijativi: Članovi su pozdravili 

anticipacijski rad Tajništva, koji će zahtijevati dodatne rasprave na razini Predsjedništva. Nacrt 

dokumenta o stajalištu bit će predstavljen na odobrenje na sljedećem sastanku POCC-CCC 7. 

srpnja 2022.  Informacije i razmjena mišljenja o međunarodnoj trgovini i situaciji na tržištu, posebno 

u vezi s ruskom invazijom na Ukrajinu : Tajništvo je predstavilo analizu tržišta o praćenju ruske 

invazije na Ukrajinu. Članovi su primili na znanje najnovije radnje Tajništva o trenutnim i 

kratkoročnim srednjoročnim mjerama. Inzistirali su na potrebi poduprijeti radnje za osiguranje 

odlaska od CAP-a i za 2023. u svjetlu ruske invazije na Ukrajinu. Informacije o trenutnom stanju 

reforme ZPP-a: Radna skupina CAP-a nastavlja raspravljati o provedbi nacionalnih strateških 

planova zajedno s mogućim kratkoročnim i srednjoročnim mjerama u kontekstu CAP-a za 

ublažavanje pritisaka na sigurnost hrane i dostupnost hrane. Odluke je potrebno donijeti najkasnije 

do kraja srpnja kako bi poljoprivrednici imali jasnu predodžbu o pravilima i obvezama u pogledu 

usjeva sljedeće godine. Povjerenik za poljoprivredu podržao je na prošlom Vijeću za poljoprivredu 

potvrdu trenutnih odstupanja i za 2023. godinu. Fit for 55 : ažuriranje i razmjena mišljenja o 

aktivnostima u svjetlu plenarne sjednice Europskog parlamenta od 6. do 9. lipnja 2022.  Članovi su 

razmijenili potrebne radnje u vezi s plenarnim zasjedanjem Europskog parlamenta od 6. do 9. 

lipnja, a posebno o LULUCF-u, mehanizmu prilagodbe ograničenja ugljika i Direktivi o obnovljivoj 

energiji (RED). Članovi su podržali koordinirani pristup usmjeren na ključne prioritete u odnosu na 

prijedloge odbora ENVI. Trebalo bi organizirati tjedni sastanak POCC-CCC posvećen ovoj temi u 

vezi s institucionalnim sljedećim koracima. 

 

8. rujna, 2022. 

Izbor jednog predstavnika Copa u Odbor za financije i upravljanje Copa i Cogeca : Članovi su 

aklamacijom odobrili imenovanje g. Matthiasa Grögera iz Austrijske poljoprivredne komore 

(Austrija) za novog predstavnika Copa u Odboru za financije i upravljanje Copa i Cogeca. Druga 

faza postupka odvijat će se tijekom sastanka Prezidija Copa, koji će pristupiti formalnom 

imenovanju. Informacije i razmjena mišljenja o reformi Grupa za civilni dijalog : Komisija je 5. 

kolovoza u Službenom listu objavila odluku o osnivanju skupina za civilni dijalog u pitanjima koja 

pokriva Zajednička poljoprivredna politika. Namjenski sastanak glavnog tajnika organizacija dionika 

u organizaciji DG AGRI održat će se 23. rujna. Članovi su naglasili važnost jasnoće sudjelovanja u 

CDG-u i maksimiziranja mogućnosti stručnjaka za predstavljanje raznolikosti poljoprivrede EU-a. 

Informacije i razmjena mišljenja o međunarodnoj trgovini i situaciji na tržištu, posebno u vezi s 

ruskom invazijom na Ukrajinu. Ruska invazija na Ukrajinu ozbiljno je utjecala na trgovinu 

poljoprivredno-prehrambenim proizvodima, povećala troškove proizvodnje (npr. energije), 

ograničila pristup inputima (npr. gnojivima, sirovinama za proizvodnju stočne hrane) i utjecala na 
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sigurnost hrane. Tajništvo je ažuriralo svoju procjenu utjecaja ruske invazije na poljoprivredu. 

Informacija o tijeku procjene utjecaja na postupno ukidanje kaveza. Skupina istraživača provodi 

procjenu učinka postupnog ukidanja kaveza u proizvodnji kokoši nesilica i krmača u EU. Kao što je 

bilo riječi na našim prethodnim sastancima, istraživači su pripremili anketu koja je prevedena na 

različite jezike kako bi prikupili potrebne dokaze. Kako bi bio što reprezentativniji potrebno ga je 

ispuniti što više uzgajivača nesilica i krmača. 

 

6. listopada, 2022. 

Izbor jednog predstavnika Copa u Odbor za financije i upravljanje Copa i Cogeca: 

Članovi su dali suglasnost na imenovanje gosp. Matthias Gröger iz Austrijske poljoprivredne 

komore (Austrija) kao novi predstavnik Cope u Financijskom i Upravnom odboru Copa i Cogeca. 

Druga faza postupka održat će se tijekom sastanka predsjedništva Copa, koji će nastaviti s 

formalnim imenovanjem. Informacije i razmjena mišljenja o reformi Grupa za civilni dijalog : 

Povjerenstvo je 5. kolovoza u Narodnim novinama objavilo odluku o osnivanju skupina za civilni 

dijalog u pitanjima iz Zajedničke poljoprivredne politike. Namjenski sastanak glavnog tajnika 

organizacija dionika u organizaciji DG AGRI održat će se 23. rujna. Članovi su naglasili važnost 

jasnoće sudjelovanja u CDG-u i maksimiziranja prilika stručnjaka za predstavljanje raznolikosti EU 

poljoprivrede. Informacije i razmjena mišljenja o međunarodnoj trgovini i situaciji na tržištu, 

posebno u vezi s ruskom invazijom na Ukrajinu. Ruska invazija na Ukrajinu ozbiljno je utjecala na 

trgovinu poljoprivredno-prehrambenim proizvodima, povećala troškove proizvodnje (npr. energije), 

ograničila pristup inputima (npr. gnojiva, sirovine za proizvodnju stočne hrane) i utjecala na 

sigurnost hrane. Tajništvo je ažuriralo svoju procjenu utjecaja ruske invazije na poljoprivredu. 

Informacija o tijeku procjene utjecaja na postupno ukidanje kaveza. Skupina istraživača provodi 

procjenu učinka postupnog ukidanja kaveza u proizvodnji kokoši nesilica i krmača u EU. Kao što 

smo govorili na našim prethodnim sastancima, istraživači su pripremili anketu koja je prevedena na 

različite jezike kako bi prikupili potrebne dokaze. Da bi bio što reprezentativniji potrebno ga je 

popuniti sa što više uzgajivača nesilica i krmača. 

 

17. studeni, 2022. 

Ažuriranje CAP procesa i informacije o internim razmišljanjima o CAP: Ažuriranje Tajništva o 

najnovijim događanjima u vezi s CAP-om io pripremi rada na CAP-u nakon 2027. s relevantnim 

radnim skupinama (CAP, DP i DR). Članovi su podržali anticipacijski rad u skladu s očekivanim 

radnjama Komisije. Informacije i razmjena mišljenja o međunarodnoj trgovini i situaciji na tržištu, 

posebno u vezi s ruskom invazijom na Ukrajinu: Tajništvo ažurirano o najnovijim dostignućima u 

vezi s gnojivima. Priopćenje objavljeno 9. studenog ima za cilj predstaviti kratkoročna neposredna 

rješenja za probleme poljoprivrednika. Direktiva o industrijskim emisijama . Članovi su razmijenili 

informacije o raspravi o Direktivi o industrijskim emisijama u svjetlu radnji koje treba poduzeti u 

Europskom parlamentu. Postojala je snažna podrška mišljenju ComAgrija.  Trenutačni rad na 

prijedlogu “SUR” u Copi i Cogeci i institucijama . Članovi su razmijenili raspravu o SUR-u na 

Vijeću. Bilo je podrške Tajništvu i aktivnostima država članica s potrebom da se usredotoče na 

nesigurne države članice. O tom pitanju organizirat će se posvećeni tjedni POCC-CCC. 

 

15. prosinca, 2022. 

Trenutno stanje u institucionalnim raspravama o prijedlogu „SUR“. Nakon sastanaka Prezidija 

Copa i Cogeca u prosincu, članovi su razmijenili rasprave o SUR-u u Vijeću. Bilo je podrške 
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Tajništvu i aktivnostima država članica s potrebom da se usredotoče na nesigurne države članice. 

Tajništvo će reagirati priopćenjem u prilog usvojenoj Odluci Vijeća. Direktiva o industrijskim 

emisijama: Vijeće raspravlja o dosjeu IED, usredotočujući svoje napore na primjerenost LSU kao 

mjerne jedinice, njegovu definiciju i točnost koeficijenata. U EP-u, ComEnvi, zastupnici su podnijeli 

amandmane za status quo. 

Članovi su podržali one amandmane koji traže status quo i potrebu izbjegavanja u ovoj fazi ulaska 

u razine LSU ili sektorskih pristupa. Zakon o obnovi prirode i radna skupina za biološku raznolikost 

i tlo: Tajništvo je obavijestilo o osnivanju Radne skupine za biološku raznolikost i tlo. Članovi su 

podržali osnivanje Radne skupine i zahvalili Tajništvu na inicijativi.  Ažurirana situacija u vezi s 

ptičjom gripom i dokument Strategije radne skupine protiv ptičje gripe: Tajništvo je ažurirano o 

dosjeu. Radna skupina za perad i jaja priprema svoju Strategiju za ptičju influencu. Dokument će 

služiti kao referentni dokument s pregledom napora uzgajivača peradi u EU-u i njihovih potreba za 

boljim upravljanjem bolešću. Također pokriva aspekte potrebne naknade i cijepljenja. Rok za 

komentare 20. prosinca. Očekivani datum odobrenja WP-a: sredina siječnja. Zaključivanje 

modernizacije trgovinskog sporazuma s Čileom:  Copa-Cogeca je objavila priopćenje u kojem 

upozorava na širi kumulativni učinak ukupne trgovinske politike EU-a i koncesija u osjetljivim 

sektorima kao što su govedina, ovčje i svinjsko meso, perad i etanol. Članovi su ponovno naglasili 

svoju zabrinutost u vezi s posljedicama ovih trgovinskih sporazuma za poljoprivrednu zajednicu 

EU-a. 

 Skupština 

24.-25.02. 
28.-29.04.  
22.-23.09. 
 

 

SKUPŠTINA COPA COGECA 

24.-25. veljače  

Predstavnici HPK sudjelovali na Skupštini Copa Cogece 

Tijekom sastanaka raspravljalo se o recipročnim ekološkim i zdravstvenim standardima 

proizvodnje za europske proizvode i proizvode uvezene iz trećih zemalja s ciljem snažnije kontrole 

i podvrgavanja uvezenih proizvoda propisanim proizvodnim zahtjevima koji se primjenjuju i u 

Europskoj uniji. Na ovaj način bi se obuzdao uvoz proizvoda loše kvalitete iz država izvan EU, te bi 

se učinilo poljoprivredne proizvode iz EU  konkurentnijim u odnosu na jeftiniju robu lošije kvalitete. 

Jedna od tema bio je i doprinos europskih poljoprivrednika, vlasnika šuma i zadruga ciljevima 

bioraznolikosti EU-a i veoma važnim pitanjima oko zaštitite te  bolje kontrole životinja koje 

ugrožavaju stoku, strategije biološke raznolikosti i tla, te obnove prirode. 

 

28.-29. travnja  

Predstavnici Hrvatske poljoprivredne komore, na čelu s predsjednikom Mladenom Jakopovićem 

prisustvovali su na skupštini najvećeg europskog udruženja poljoprivrednika Copa-Cogeca koja se 

održala 28. i 29. travnja u Briselu. Na skupštini se razgovaralo o aktualnoj situaciji u poljoprivredi 

EU zbog rata u Ukrajini, a predstavnici EU poljoprivrednika o stanju na tržištu u ovoj kriznoj situaciji 

razgovarali su i sa EU povjerenikom za poljoprivredu Januszom Wojciechowski. Članovi skupštine 

Copa Cogeca na skupštini su zaključili kako je ruska invazija na Ukrajinu ozbiljno utjecala na 

trgovinu poljoprivredno prehrambenim proizvodima, povećala troškove proizvodnje (zbog cijena 

energije), te ograničila pristup inputima (gnojivima, sirovinama za proizvodnju hrane za životinje i 

dr.), ali i bitno utjecala na sigurnost i opskrbu hrane. 
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22.-23. rujna 2023. 

Mladen Jakopović ponovo izabran za potpredsjednika udruženja COPA 

Predsjednik HPK Mladen Jakopović danas je, 23. rujna 2022. godine u Briselu ponovno izabran za 

potpredsjednika Copa organizacije, većinom glasova 27 država članica. Jakopović će tako 

nastaviti svoj drugi potpredsjednički mandat na ovoj funkciji te će u organizaciji Copa u svojstvu 

potpredsjednika biti zadužen za predstavljanje COPA organizacije za područja ekološke 

poljoprivrede, trgovinskih standarda, informiranja potrošača, pametnu i preciznu poljoprivredu, 

bioekonomiju, digitalizaciju i mlade poljoprivrednike. 

 

 

 

 

 

Otvorenje natječaja za nagradu za najboljeg ekološkog poljoprivrednika u EU. 

Predsjednik HPK Mladen Jakopović zajedno s europskim povjerenikom za poljoprivredu Januszom 

Wojciechowskim otvorio natječaj za nagradu za najboljeg ekološkog poljoprivrednika u EU. 

25. ožujka 2022. 
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Europska komisija, Europski gospodarski i socijalni odbor (EESC), Europski odbor regija (CoR), 

COPA-COGECA i IFOAM Organics Europe zajedno su pokrenuli projekt prve ekološke nagrade 

EU-a. Ove nagrade zamišljene su kao nastavak Akcijskog plana za razvoj ekološke proizvodnje, 

koji je Komisija odobrila 25. ožujka 2021., a kojim je najavljeno uvođenje takvih nagrada za 

podizanje svijesti o ekološkoj proizvodnji i povećanje potražnje za ekološkim proizvodima. 

 

 

 

 

Predsjednik HPK Mladen Jakopović na dodijeli europskih nagrade za zadružne inovacije  

28. travnja 2022. 

Na svečanosti je prikazano više od 100 različitih inovativnih projekata i aplikacija koje su pokazale 

mnoge zanimljive i revolucionarne inovacije koje donose nove vrijednost u okviru ekonomskih, 

društvenih i ekoloških stupova održivost u poljoprivredi. Broj i kvaliteta prijava iz cijele Europe 

potvrđuju da je poljoprivredna tranzicija prema digitalizaciji i uvođenju novih tehnologija već u tijeku 

u svim domenama poljoprivrede, a koju potiču inovativnih poljoprivrednici i zadruge. 
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KONGRES COPA-COGECA 

 

U Šibeniku, 13. listopada 2022. održan je Kongres najvećeg EU udruženja poljoprivrednika Copa-
Cogeca okupio je danas, četvrtak 13. listopada 2022. godine u Amadria hotelu u Šibeniku, preko 
350 uzornih poljoprivrednih proizvođača, savjetnika u poljoprivredi i zadruga, te znanstvenika iz 
Hrvatske i svih država EU. Iz RH sudjelovalo je 66 predstavnika HPK. Europski poljoprivredni 
kongres održava se od 2005. svake dvije godine u drugoj zemlji u partnerstvu s lokalnim članovima 
Copa-Cogeca. Zbog Covid-19 zadnji Kongres je otkazan 2020.godine, a tada je trebao biti održan 
u Šibeniku. 

Na plenarnom dijelu Kongresa sudionicima se video pozivom obratio Europski povjerenik za 
poljoprivredu i ruralni razvoj Janusz Wojciechowski, koji je najavio da će Europska Komisija uskoro 
usvojiti odluke vezano za krizu u opskrbi i visokim cijenama umjetnog gnojivom u EU, što bi trebao 
biti ključan potez kako bi se zadržala stabilnost poljoprivredne proizvodnje. 

Na skupu su govorili i češki ministar poljoprivrede, ujedno i predsjedatelj Poljoprivrednog vijeća 
EU-a Zdeněk Nekula, predsjednik Odbora za poljoprivredu i ruralni razvoj Europskog 
parlamenta Norbert Lins, pomoćnik glavnog direktora Organizacije za hranu i poljoprivredu 
Ujedinjenih naroda Maurizio Martina. Europskim i hrvatskim poljoprivrednicima obratila se i 
ministrica poljoprivrede RH Marija Vučković, predsjednik Hrvatske poljoprivredne komore Mladen 
Jakopović te župan Šibensko-kninski Marko Jelić. 

Naglasak ovogodišnjeg Kongresa je na izazovima i mogućnostima za poljoprivredu EU-a, 
ravnoteži između sigurnosti i održivosti hrane u EU-u, tranziciji prema dugoročnoj održivosti 
poljoprivredno-prehrambenog lanca i poljoprivredi, te važnosti žena u poljoprivrednoj proizvodnji i 
ruralnim područjima, kao i o digitalizaciji te uvođenju novih tehnologija u poljoprivredu. 

Jedan od glavnih zaključaka kongresa je da EU u ovim izazovnim i kriznim vremenima nikako ne 
smije smanjiti proizvodnju hrane, odnosno da se kroz različite mehanizme koji su na raspolaganju 
potrošačima mora osigurati stabilnost cijena te dostupnost sigurne i kvalitetne hrane. Obzirom na 
novu Zajedničku poljoprivrednu politiku, koja na snagu stupa od početka 2023. godine, stvoren je 
ozbiljan konflikt između ključnih ciljeva ZPP i situacije na terenu budući su poljoprivrednici suočena 
sa ogromnim problemima u proizvodnji zbog rata u Ukrajini te zbog energetske krize kao i 
poremećaja u globalnim lancima opskrbe. To je uzrokovalo ogroman rast troškova proizvodnje, ali i 
rast cijena hrane za krajnje potrošače.  



51 
 

Prioriteti Europske komisije stavljeni su na Europski zeleni plan i njegove različite strategije i 
inicijative koje su u središte naših političkih i ekonomskih rasprava, gdje su borba vodi protiv 
klimatskih promjena, smanjenje emisija stakleničkih plinova i rješavanje problema gubitka 
bioraznolikosti. U tom kontekstu ne smijemo zaboraviti  kumulativne učinke energetske krize i 
ruske invazije na Ukrajinu što ima dugotrajne učinke koji će se osjetiti ne samo u EU-u nego i 
drugdje u svijetu. Sigurnost hrane i dostupnost hrane sada su ključni elementi koje treba zadržati u 
transformaciji prehrambenih sustava. Stoga ovogodišnji kongres ima za cilj raspravu o tome kako 
spomenute izazove pretvoriti u prilike, glavna je poruka domaćina Kongresa – predsjednice 
udruženja Copa Christiane Lambert te predsjednik udruženja Cogeca Ramóna Armengola. 

Ministrica poljoprivrede Marija Vučković složila se kako u ovim kriznim vremenima EU mora kroz 
sve svoje mehanizme pomoći poljoprivrednicima kako bi održali stabilnost proizvodnje. 

„Hrvatska je kroz različite mehanizme i mjere već dosta pomogla poljoprivrednicima te im 
osigurala dodatna sredstva, iz EU i iz nacionalnog proračuna, kako bi se proizvodnja održala i 
smanjili ogromni troškovi naših proizvođača, kako zbog krize tako i zbog suše koja je bila ovog 
ljeta. Ključno je da nam ne padne proizvodnja u idućem periodu. Moramo zadržati proizvodnju 
odnosno održati balans između tri ključna stupa poljoprivredne politike – zelenog, ekonomskog i 
socijalnog. Zato Vlada RH čini sve kako bi pomogla našim proizvođačima, a već ovaj mjesec će 
ranije nego inače, uz dosadašnje mjere ići i predujam potpora u visini od 1,75 milijardi kuna“, 
kazala je Vučković. 

Europski poljoprivrednici su posljednjeg dana Kongresa obišli 6 gospodarstava, proizvođača 
mlijeka i sira, vina i maslinovog ulja, voća i povrća te vinarije na području Šibensko - kninske i 
Zadarske županije.  

 

 

 Europski poljoprivrednici zadnji dan posjetili su: 

 Zadrugu Mas Vin Polača  

 Obrt MIX AGRO 

 OPG Brankica Borović  

 Siranu Stone 

 Gospodarstvo Roca 
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SASTANAK COPA-COGECA U HRVATSKOM SABORU  

19. listopada 2022. 

Očekujemo od Europske komisije da krene žurno i učinkovito rješavati spomenute probleme i za to 

osigura primjereni financijski okvir jer postojeći neće biti dostatan. Bilo bi loše da naš odgovor na 

ovu krizu bude povećani uvoz poljoprivrednih proizvoda i mineralnih gnojiva te drugih inputa iz 

trećih zemalja, umjesto okretanje vlastitoj proizvodnji i samodostatnosti.  
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OSTALI  MEĐUNARODNI SASTANCI 

Sastanak s mladim poljoprivrednicima i stručnjacima iz Kalifornije 

Sastanak je organiziran na inicijativu američkog veleposlanstva. Predstavnici iz Kalifornije došli su 

u okviru programa za mlade voditelje. Došli su u Hrvatsku kako bi naučili nešto o hrvatskoj 

poljoprivredi. Najviše ih je zanimala socijalna komponenta, kako zadržati mlade u sektoru te kako 

EU utječe na poljoprivredu. Jan Marinac i Tajana Radić odgovarali su na brojna pitanja koja su 

zanimala prisutne sudionike.  

 

Dan Alžirske Narodne Demokratske Republike 

Predstavnici HPK, Jan Marinac, Ana Kovačić, Ana  Matin i Tajana Radić sudjelovali su u proslavi 

povodom nacionalnog dana Alžirske Narodne Demokratske Republike, u organizaciji 

veleposlanstva Alžira. 

 

 

Sastanak s predstavnicima Francuskog veleposlanstva 
Francuski savjetnik za poljoprivredu gdin Jean-Pascal Fayolle boravio je u Hrvatskoj, inaće nalazi 
u Italiji u Rimu odakle prati Italiju, Grčku, Hrvatsku i Sloveniju. Tijekom svog posjeta, g. Fayolle bi 
se želio bolje upoznati sa stanjem poljoprivrednog i poljoprivredno-prehrambenog sektora u 
Hrvatskoj, stavovima HPK-e vezano za europske poljoprivredne politike te o mogućnostima i 
potrebama suradnje. U ime HPK sastanku je prisustvovala Tajana Radić. 
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Radionica - Ozelenjavanje energije u ruralnim područjima kroz valorizaciju poljoprivrednih 

ostataka 

Ovaj događaj zajednički je organizirao Bioenergy Europe i projekt AgroBioHeat te je imao za cilj 

predstaviti kako će bolja mobilizacija i valorizacija poljoprivrednih ostataka promicati ozelenjavanje 

ruralnih područja. To uključuje poboljšanje kvalitete zraka/tla nuđenjem alternativnog rješenja za 

praksu spaljivanja na otvorenom i zagađenje zraka koje proizlazi iz toga, uz pružanje čistog 

rješenja grijanja. Predstavnici institucija EU-a i industrije opisali su kako agrobiomasa može igrati 

ključnu ulogu u postizanju klimatskih ciljeva EU-a, promicanju ruralnog razvoja i kružnog 

gospodarstva. Panelistica ove radionice bila je Tajana Radić.  

 

 

Sastanak i komunikacija Višegradske skupine i Estonije, Litve, Hrvatske, Rumunjske i Bugarske 

Predstavnici poljoprivrednih komora organizacija Višegradske skupine i Estonije, Litve, Hrvatske, Rumunjske 

i Bugarske, sastali su se u Bratislavi od 31. ožujka do 1. travnja 2022. i raspravljali o jačanju doprinosa naše 

regije sigurnosti opskrbe hranom u EU-u i u svijetu te smo se složili oko zajedničkog stajališta. Nakon 

sastanka potpisan je Sporazum.  
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PROJEKTI 

 

Europska mreža za Zajedničku poljoprivrednu politiku – jedinica za prijenos znanja  i 

inovacije (EIPAGRI )      

EIP-AGRI je tijekom godine radio na poticanju konkurentne i održive poljoprivrede i šumarstva. 
Pridonosi osiguravanju stalne opskrbe hranom, hranom za životinje i bio-materijalima, razvijajući svoj 
rad u skladu s osnovnim prirodnim resursima o kojima ovisi poljoprivreda. Projekt se provodi uz 
svakodnevnu komunikaciju i sve aktivnosti se detaljno usklađuju s Europskom komisijom.  
(Odjel D) – Socijalno i gospodarsko jačanje ruralnih područja vodi Tajana Radić 
Glavne teme Odjela su:  

a) Mladi poljoprivrednici i razvoj poslovanja u ruralnim područjima 
b) Promicanje zapošljavanja, rasta, društvene uključenosti i lokalni razvoj u ruralnim 

područjima, uključujući bioekonomiju i održivo šumarstvo 
c) Promicanje sigurne i održive proizvodnje hrane 

 
AKTIVNOSTI 

 Svaki tjedan u ponedjeljak, održavao se kolegij Divizije D Europskog inovacijskog 
partnerstva (EIP). 

 Svaki drugi tjedan u utorak u 11.00, održavao se kolegij Uprave Europskog inovacijskog 
partnerstva (EIP). 

 Svaki drugi tjedan u četvrtak u 11.00 održavala se koordinacija Uprave Europskog 
inovacijskog partnerstva (EIP) i Europske komisije. Jedan sastanak je uživo, a jedan on-line 

 U Portugalu i Briselu  (pet dana) održala se Skupština Europskog inovacijskog partnerstva 
(EIP) na kojoj se pripremaju izvještaji za prethodnu i planovi za sljedeću godinu.  

 Jednom u tri mjeseca održavala se podskupina za Inovacijsko partnerstvo Europske 
komisije.  

 Jednom mjesečno održavao se koordinacijski sastanak Europske mreže za ruralni razvoj i 
Europskog inovacijskog partnerstva. 

 

Divizija je 2022. bila zadužena za: 

 Organizaciju radionice Prelazak na ekološku poljoprivredu,  

 Organizaciju radionice "Mladi poduzetnici  

 Organizaciju fokus grupe „Zapušteno poljoprivredno zemljište“ 

 Organizaciju fokus grupe  „Socijalne inovacije“  

 Pripremu radionice o dobrobiti životinja 

 Suorganizaciju otvaranja EU Mreže ZPP 

 Suorganizaciju podgrupe za inovacije 

 Organizaciju Skupštine EIP u Portugalu 

 Sudjelovanje u kreiranju brošura i newslettera 

 Analizu i kreiranje baze EU projekata iz područja inovacija za mlade, pesticide, 

ekološku poljoprivredu, dobrobit životinja 

 Pripremu plana i izvještaja o radu  

 

Radionica- Prelazak na Ekološku poljoprivredu 
EIP-AGRI radionica „Prelazak na ekološku poljoprivredu: inovativni pristupi i izazovi” , 22. i 23. 
lipnja 2022. u Firenci, Italija. 
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Ova radionica bila je usmjerena na razmjenu znanja i dijeljenje inovativnih, inspirativnih praksi koje 
mogu podržati poljoprivrednike u uspješnom prijelazu na organsku poljoprivredu. Događaj će 
omogućiti sudionicima razmjenu ideja i iskustava s inovativnim projektima i dionicima duž 
vrijednosnog lanca te raspravu o budućim istraživačkim potrebama u području ekološke 
poljoprivrede i pretvorbe. Sudjelovalo je 6 predstavnika iz Republike Hrvatske. 
  

    
 
 
Radionica EU CAP mreže „Mladi poduzetnici – pokretači inovacija u ruralnim područjima”, 
30. studenog i 1. prosinca 2022., Dublin, Irska. 
Radionica je bila usmjerena na razmjenu znanja i dijeljenje inovativnih, inspirativnih praksi koje 
mogu podržati mlado poduzetništvo i inovacijske ekosustave u ruralnim područjima. Opći cilj 
radionice bio je podržati mlade poduzetničke i inovacijske ekosustave i njihove aktere u ruralnim 
područjima. To je učinjeno prikazivanjem dobrih praksi iz operativnih skupina EIP-AGRI, projekata 
Obzor i drugih programa koje financira EU te isticanjem primjera vodstva iz lokalnih zajednica i 
inovatora u ruralnim zajednicama. 
 

 
 
 
 
 
 
Seminar EU CAP NETWORK - „Pametna kružna poljoprivreda za rješavanje problema 
visokih cijena energije i gnojiva“ 
6. i 7. prosinca 2022. godine Portugalu (Porto) se održala radionica na temu „Pametna kružna 

poljoprivreda za rješavanje problema visokih cijena energije i gnojiva“ na kojoj su sudjelovali i 

predstavnici Hrvatske poljoprivredne komore. 

U kontekstu viših troškova energije i gnojiva, seminar je bio usmjeren na pronalaženje inovativnih 

rješenja za otporne poljoprivredne i prehrambene sustave kroz pristupe pametnog kružnog 
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gospodarstva na poljoprivrednoj i lokalnoj razini kako bi se zaštitili sigurnost hrane i klimatski 

ciljevi. 

 

 

 
Pokretanje EU Mreže za Zajedničku poljoprivrednu politiku 
 
Pokretanje EU ZPP mreže održano je u četvrtak, 6. listopada 2022. u Bruxellesu te je okupilo 400 
sudionika. EU ZPP mreža služit  kao platforma za razmjenu znanja i informacija, za međusobno 
učenje te za razmjenu iskustava i dobrih praksi u provedbi ZPP-a. Objedinit će u jednu jedinstvenu 
mrežu, trenutne dionike koji pokrivaju inovacije, provedbu i evaluaciju na razini EU-a, a uključit će i 
nove. 
 
Ovaj se događaj temeljio na interaktivnim sesijama i drugim aktivnostima, uključujući ceremoniju 
dodjele nagrada Rural Inspiration Awards 2022. Sudionici su pozvani da se pridruže različitim 
radionicama o implementaciji, inovacijama, evaluaciji i komunikaciji. Rubni prostor bio je otvoren za 
dionike za održavanje vlastitih sjednica. Događaj je također ponudio mogućnosti umrežavanja i 
brojne razmjene informacija. Tajana Radić sudjelovala je u organizaciji i moderiranju aktivnosti 
vezanih za inovacije i razmjenu znanja EIP-AGRI.  
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PROJEKT BIOEAST- UP 

Unapređenje održive kružne bioekonomije u zemljama srednje i istočne Europe (Horizont 2020, 
ugovor br. 862699). 
 

RADIONICE „POSTIZANJE ODRŽIVOG MLJEKARSTVA U HRVATSKOJ“ 

U organizaciji Svjetske banke i Hrvatske poljoprivredne komore, održane su radionice pod imenom 

‘Postizanje održivog mljekarstva u Hrvatskoj’ na kojima se razgovaralo o mogućnostima u vezi s 

trenutnom situacijom u mljekarskom sektoru. 

 

Na radionicama održanim 13. i 14. lipnja u Osijeku i Čakovcu okupili su se lokalni proizvođači, 

prerađivači te udruženja proizvođača, predstavnici znanosti, Ministarstva poljoprivrede, 

Savjetodavne službe kao i ostali kolege iz Hrvatske i drugih zemalja EU-a. Glavni cilj radionice bila 

razmjena iskustava i poticanje suradnje. 

Glavne teme radionica: 

 Suočavanje s rizicima i visokim cijenama inputa u mliječnom sektoru. 

 Strategija i organizacija marketinških opcija za održive i lokalne mliječne proizvode. 

 Proizvođačke organizacije i razvoj lanaca vrijednosti u mliječnom sektoru 

 

                   

  

BIEOAS Mapiranje dionika i vrijednosnih lanaca biogospodarstva iz poljoprivredno-prehrambenog 

sektora prema EIHP metodologiji  

Zadatak HPK bio je potpora u mapiranju dionika biogospodarstva iz poljoprivredno-prerađivačkog 

tijeka. 

Na temelju predloška kojeg je napravio EIHP, iz baze podataka 1500 najvećih hrvatskih poduzeća 

(FINA) detektirano je koje su potrebe defosilizacije privatnog sektora. Napravljena je lista 

poduzeća s informacijama o prihodima, dobiti/gubitku, broju zaposlenih, sjedištu, potrebama 

defosilizacije, mogućim alternativnim fosilnim gorivima). 

Nastavno na profil poljoprivrede iz CELEBio projekta, uz dodatak ribarstva i akvakulture, određeni 

su tijekovi biomase iz nusproizvoda, suproizvoda i otpada (sekundarna biomasa). Napravljena je 

grupacija primarnih proizvođača po vrsti sekundarne biomase, pregled sadašnjeg korištenja, 

procjena količina i broja dionika, pregled geografske rasprostranjenosti). 
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Određeni su mogući tijekovi pretvorbe sekundarne biomase iz primarne proizvodnje za potrebe 

defosilizacije hrvatske industrije i pripadajuće znanstveno-istraživačke institucije (sastavnice, 

zavodi, vodeći istraživači, projekti…) zajedno s EIHP-om. Stvorena je sinergija akademske i 

poslovne zajednice. 

Implementirana je 1 radionica s fokus grupama u Osijeku, za procjenu atraktivnosti pojedinih 

tijekova sekundarne biomase i novih proizvoda zajedno s EIHP-om. Kao ishod informirani su 

vlasnici biomase i industrije o mogućnostima koje kružno i održivo biogospodarstvo nudi. 

 

Radionica u Osijeku na temu 'Bioekonomija' u okviru BIOEAST – UP projekta održana je 23. 

svibnja 2022. 

Hrvatska bi Vlada uskoro trebala donijeti odluku o početku izrade Strategije biogospodarstva, a 

njom će se definirati okvirni obuhvat strategije, razdoblje za koje se donosi, a definirati će se i tijela  

državne uprave koja će sudjelovati u izradi nacrta Strategije biogospodarstva. Donošenje odluke o 

osnivanju povjerenstva za izradu Strategije biogospodarstva se očekuje u rujnu ili listopadu. Zbog 

covid krize, rasta cijena u cijelom lancu proizvodnje hrane te rata u Ukrajini, usmjerenost na 

korištenje biomase za proizvodnju energije je od izuzetnog značaja za poljoprivredne proizvođače 

koji na ovaj način mogu povećati svoj dohodak i prihode. Vjerujemo da će i kroz različite EU 

projekte poljoprivrednicima biti osigurana obilna sredstva ta proizvodnju energije iz biomase te da 

će imati koriste u budućem razvoj svojih gospodarstava. 

 

 

ZAJEDNIČKI SASTANAK BIOEAST INICIJATIVE - TEMATSKE RADNE SKUPINE 12.-13- 

svibnja 

Posljednji sastanak sedam tematskih radnih skupina Inicijative BIOEAST (agroekologija, hrana, 
šumarstvo, bioenergija, biološki materijali, bioekonomsko obrazovanje, biogospodarstvo slatke 
vode) održan je 12. i 13. svibnja u Ljubljani u organizaciji slovenskog Ministarstva poljoprivrede. 
Naglasak je bio na radu radnih skupina TWG-ova kako doprinijeti razvoju politika EU-a i 
nacionalnih politika, kao što su istraživačka politika posebno za Obzor Europa, nacionalni strateški 
planovi zajedničke poljoprivredne politike i kohezijska politika na nacionalnoj razini, uključujući 
strategije pametne specijalizacije.  
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27. MEĐUNARODNO SAVJETOVANJE „KRMIVA“  

01. do 3. lipnja,  u Opatiji.  
Krmiva je savjetovanje iz područja hranidbe domaćih životinja i tehnologije proizvodnje krmnih 
smjesa. Simpozij je otvorio predsjednik Jakopović. Kolegica Radić sudjelovala je  na savjetovanju 
predstavivši rad pod naslovom 'Potencijali i prepreke razvoja agrara kroz bioekonomiju u Republici 
Hrvatskoj' koji je napisan na temelju provedenog istraživanja u suradnji s kolegom Gazićem i 
kolegama s Agronomskog fakulteta iz Zagreba i s Energetskog instituta Hrvoje Požar. 
 

               

 

 

57. HRVATSKI I 17. MEĐUNARODNI SIMPOZIJ AGRONOMA , 19.  24. Lipnja, u Vodicama 

Predstavnici Hrvatske poljoprivredne komore aktivno su sudjelovali na simpoziju. Tajana Radić 

otvorila je Simpozij i sudjelovala je na okruglom stolu pod nazivom 'Izazovi hrvatske poljoprivrede 

kroz strateški plan Zajedničke poljoprivredne politike'. Dario Gazić predstavio je rad pod naslovom 

'Jačanje održivosti poljoprivrednog sektora kroz bioekonomiju' koji je napisan zajedno s kolegicom 

Radić, kao i s kolegama s Agronomskog fakulteta u Zagrebu, FPZG-a i APPRRR-a. 
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14.KONGRES HRVATSKOG TLOZNANSTVENOG DRUŠTVA, “Degradacija tla – izazov za 

poljoprivrednu proizvodnju” 

14.  rujna, u Svetom Martinu 

Kolegica Radić zajedno s kolegicama iz  Ministarstva poljoprivrede sudjelovala je u radu Kongresa 

i prezentaciji istraživanja „Mogućnosti zaštite tla s eko shemama budućeg strateškog plana 

Zajedničke poljoprivredne politike Republike Hrvatske 2023.-2027“. 

 

                

 

 

AGRITECH RADIONICA, 22. travnja 2022.  

Radionicu su zajednički organizirali Hrvatska poljoprivredna komora, Ured europskog zastupnika 

Karla Resslera te Agronomski fakultet Sveučilišta u Zagrebu na kojoj su prezentirani i primjeri 

dobrih praksi te su razmijenjene informacije o mogućnostima transformacije poljoprivrede kroz 

primjenu znanja i naprednih tehnologija. Nakon radionice za sudionike i novinare organiziran je i 

obilazak trgovine domaćih lokalnih proizvoda Zemlja izazova iz Ivanić-Grada, te tvrtke za 

proizvodnju i preradu povrća Veggie d.o.o. iz Križa. U sklopu radionice održana je i demonstracija 

agritech primjera na konkretnom poljoprivrednom gospodarstvu. 
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Konferencija - INSPIRIRAMO POLJOPRIVREDU AGRO STARTUP 

18. i 19. listopada 2022. 

Jedan od ciljeva konferencije je povezati studente sa liderima i kreatorima poljoprivredne politike 

kako bi stekli praktična znanja, upoznali se sa primjerima iz prakse i ono najvažnije, educirali se o 

procedurama koje moraju poduzeti kako bi krenuli na tržište kao StartUp unutar poljoprivredne 

zajednice. Apriori World utemeljio je ovu konferenciju, glavni partner u suorganizaciji je 

Agronomski fakultet Sveučilišta u Zagrebu. Budućnost poljoprivrede ovisi o mladim 

poljoprivrednicima i onima koji će to tek postati, zato želimo inspirirati poljoprivredu kroz Agro 

StartUp kako bi kroz otvorenu jasnu i transparentnu komunikaciju pružili potporu budućnosti 

poljoprivrede. Prezentacije na konferencije su održali Jan Marinac i Tajana Radić.  
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OSTALA DOGAĐANJA 

 

IZBORI HPK  2022. 

HPK je provela prve online izbore. Svaki član HPK putem svoje mail adrese imao je mogućnost 

glasovati za svoje kandidate. Pravo glasa na izborima imali su svi OPG-i upisani u Upisnik 

obiteljskih poljoprivrednih gospodarstava na dan 31.12.2021. te svi evidentirani dobrovoljni članovi 

na dan 31.12.2021., odnosno oni koji su potpisali izjavu o članstvu u HPK. 

U prvoj fazi proveli su se izbori za Skupštinu HPK i za Predsjednika HPK. 

Prijava kandidatura za izbor delegata u Skupštinu HPK provodila se u periodu 18.01. – 

30.01.2022. godine. 

U roku određenom Povjerenstvom za provođenje izbora ukupno je pristiglo 101 prijava. Izvan roka 

je pristiglo 2 prijave. 

Prijavljenih kandidatura nije bilo iz Istarske i Primorsko-goranske županije. 

Glasanje za kandidate u Skupštini provodilo se elektronski u razdoblju od 20.02. – 28.02.2022. 

putem elektroničkog listića, a birao se maksimalno 71 član skupštine HPK iz svih županija i grada 

Zagreba. 

Nakon provedenih provjera pristiglih kandidatura i završetka roka za prigovore Izborno 

povjerenstvo je donijelo konačnu listu prihvaćenih kandidata za izbor delegata u Skupštinu HPK. 

Prijava kandidatura za izbor Predsjednika HPK provodila se u periodu 01.03. - 08.03.2022. 

godine. 

U roku određenom Povjerenstvom za provođenje izbora pristigle su 3 prijave. 

Nakon provedene provjere kandidatura navedene su prihvaćene kandidature: 

1) Mladen Jakopović 

2) Miško Šklempe 

3) Mato Brlošić 

 

Na 1. Izbornoj  skupštini IV. saziva Hrvatske poljoprivredne komore održane u utorak 15.03.2022. 

godine za Predsjednika Komore za novo četverogodišnje razdoblje izabran je Mladen Jakopović. 

Također, izabrani su i članovi Upravnog odbora HPK između članova Skupštine HPK. 

Prijava kandidatura za Nadzorni odbor HPK  provodila se u periodu 11.05. – 22.05.2022. godine. 

Članovi Nadzornog odbora HPK postali su: 

1) Darko Grivičić 

2) Jakša Lović 

3) Damir Lović 

 

Prijava kandidatura članova Skupštine za izbor članova Predsjedništva Hrvatske poljoprivredne 

komore počela je 23. svibnja 2022, a trajala do 27.05.2022. godine. Mogućnost kandidiranja imali 

su članovi Skupštine koji su zainteresirani. 

Novoizabrani članovi Predsjedništva HPK su: 
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1) Istočna regija – Antun Vrakić 

2) Središnja regija – Zvonimir Širjan 

3) Južna regija – Damir Pernar 

 

Zatim je Upravni odbor imenovao povjerenike za konstituiranje Odbora HPK, kojim su potom 

konstituirani. 

Predsjednike Odbora birali su članovi Odbora na konstituirajućoj sjednici Sektorskog/stručnog 

Odbora između onih kandidata čije su kandidature za predsjednika Odbora prihvaćene sukladno 

zadovoljenim uvjetima. 

Konstituirano je 19 sektorskih Odbora HPK. 

Sve informacije o provedenim izbornim aktivnostima i dokumentaciju možete pronaći na linku: 

https://komora.hr/izbori/ 

 

IZBORNA SKUPŠTINA HPK – Mladen Jakopović ponovo izabran za predsjednika  

15. ožujka 2022.  

Prijava kandidatura za izbor Predsjednika HPK provodila se u periodu 01.03.- 08.03.2022. godine, 

a u roku koje je odredilo Povjerenstvo za provođenje izbora pristigle su 3 prijave. Za predsjednika 

HPK kandidirali su se dosadašnji predsjednik Mladen Jakopović iz Varaždinske županije,  Mato 

Brlošić iz Osječko-baranjske županije, koji je HPK vodio u prethodnom mandatu, te Miško Šklempe 

poljoprivrednik iz Sisačko-Moslavačke županije. 

 

 

 

  

https://komora.hr/izbori/
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IZRADA PLANA RODNE RAVNOPRAVNOSTI 

Rodna ravnopravnost jedna je od temeljnih vrijednosti Europske unije. U nacionalnom 

zakonodavstvu regulirana je Zakonom o ravnopravnosti spolova (Narodne novine br. 82/08, 

69/17).   Donošenjem Plana rodne ravnopravnosti uvode se zajednički kriteriji prihvatljivosti rodne 

ravnopravnosti, čime se odražava pravna osnova Obzora Europe kroz međusektorski prioritet 1. 

Stoga od 2022. godine organizacije koje se prijavljuju na ovaj program moraju službeno usvojiti 

Plan rodne ravnopravnosti. Plan se sastoji od niza obaveza i aktivnosti koje su usmjerene na 

promoviranje rodne ravnopravnosti u ustanovi kroz njezin institucijski i kulturni napredak. Kako bi 

zadovoljio kriterije Obzor Europe. Plan mora zadovoljiti četiri obavezna zahtjeva: Komora je izradila 

Plan rodne ravnopravnosti za razdoblje od 2022.- do 2025. godine kojim je obuhvatila područje 

institucionalnog upravljanja, ljudskih potencijala, komunikacije i seksualnog uznemiravanja uz 

provođenje aktivnosti podizanja svijesti, godišnjeg praćenja i evaluacije. Odbor za mlade i žene će 

se sastajati jednom godišnje radi provedbe plana i pripreme izvještaja o zadanim ciljevima.  

Plan rodne ravnopravnosti objavljen je na hrvatskom i engleskom na mrežnim stranicama Komore.  

 

Dodjela nagrade najboljim oračima  

22. srpnja 2023. 

Predsjednik Hrvatske poljoprivredne komore Mladen Jakopović sudjelovao je danas, 22. srpnja 

2022. godine na natjecanju orača Varaždinske županije te je u ime HPK podržao ovo natjecanje i 

dodijelio nagrade najboljim županijskim oračima. 
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MEDIJI 

Hrvatska poljoprivredna komora u 2022. godini bila je jedan od najrelevantnijih mjesta za 
komentiranje stanja na tržištu poljoprivrede i hrane. Mediji su se kroz dostupnost naših 
predstavnika sada već navikli da možemo komentirati sve važne teme koje se tiču tržišta 
poljoprivrede i hrane.  

Veliki interes mediji sve više pokazuju od početka covid krize, a od sredine prošle godine i zbog 
rasta cijena sirovina i stočne hrane na globalnom tržište, te posljedično i na tržištu Hrvatske.  

HPK je s medijima komuniciralo putem objava za medije, organizacije konferencija za novinare (5 
konferencija), organizacije izjava sektorskih stručnjaka i proizvođača koje smo angažirali da 
komentiraju stanje u pojedinim sektorima (najčešće izjave za vodeće nacionalne TV kuće).  

Naši predstavnici bili su nekoliko puta gosti u vodećim emisijama Plodovi zemlje, Točka na tjedan 
na N1 TV, U mreži prvog na Hrvatskom radiju, u brojnim prilozima na RTL, Nova TV, ali i na 
lokalnim radio i TV postajama. 

 

GLAVNA PRIOPĆENJA  

 

HPK: Napade divljih životinja na stoku treba zaustaviti te izmijeniti zakonska rješenja koja 

trenutno idu na štetu stočarske proizvodnje i sigurnosti poljoprivrednika  

Krovno udruženje europskih poljoprivrednika Copa-Cogeca u zajedničkoj izjavi s nekoliko udruženja 

poljoprivrednika EU upozorilo je prošli tjedan na porast napada divljih zvijeri, posebice vukova i medvjeda na 

stoku diljem EU što je postala velika prijetnja stočarima, posebice u planinskim i nenaseljenim prostorima 

diljem Europe jer se sve teže nose sa ovim problemom. Zbog toga su ponovo zatražili da se ide u izmjenu i 

prilagodbu Direktive o staništima i drugim zakonskim rješenjima koja će zaštiti poljoprivrednike, posebice 

stočare čija je stoka sve veća meta napada divljih zvijeri zbog čega njihovi troškovi proizvodnje rastu, a vrlo 

često nisu u mogućnosti naplatiti odštetu nakon što im stoka bude napadnuta, ozlijeđena  ili ubijena. 

Udruženje poljoprivrednika EU COPA-COGECA upozorava da unatoč naporima farmera i vlasti, strogi status 

zaštite velikih zvijeri čini mjere nedjelotvornim, dok su dosadašnje radnje za uspostavljanje skladnog 

suživota između ljudi i divljih grabežljivaca bili nedovoljni. 

„Rast populacije vukova i drugih divljih zaštićenih zvijeri u Europi, a i u Hrvatskoj  je postala prijetnja 

zbog čega se među poljoprivrednicima javljaju sve snažnije tenzije i zahtjevi da se nešto promjeni i zaštiti 

njihova stoka i djelatnost kojom se bave. Populacija divljih zvijeri se u prirodi oporavila i povećali su svoju 

brojnost, a to su omogućile stroge zakonske regulative kao što je Direktiva o staništima EU, Bernska 

konvencija i druge koje daju zaštitu najugroženijim vrstama i zabranjuju njihovo hvatanje i ubijanje. 

Omogućilo je to da se pojave i na lokalitetima na kojima su bili istrijebljeni. Naši stočari u slabo razvijenim i 

nenaseljenim dijelovima Hrvatske svakodnevno se suočavaju s napadom divljih zvijeri na stoku i čini sve 

veće štete našim poljoprivrednicima. Stav HPK je da je populacija divljih životinja u Hrvatsko izuzetno 

stabilna, imamo i mapu te ozbiljno treba razmisliti o odstrelu određenog broja takvih životinja kako bi se 

prevenirali napadi na stoku koje je inače u Hrvatskoj sve manje. Moramo zaštiti naše proizvođače na 

ruralnim područjima od ovakvih napada“, izjavio je predsjednik HPK Mladen Jakopović.    

Tijekom 2022. obilježava se 30. godišnjica  Direktiva o staništima – koja je omogućila rast populacije divljih 

zvijeri i povećanje i raznolikost staništa u tom razdoblju, što je dovele do drastičnog povećanja napada divljih 

zvijeri na stoku u EU. Kontinuirane uspješne mjere očuvanja određene populacije velikih vrsta mesoždera 

uzrokovalo je povećane sukobe, što se stalno pogoršava te kod proizvođača stoke izaziva strah od ogromnih 

šteta, pa poljoprivrednici sve više osporavaju zakonska rješenja kojima se u EU štite pojedini vrste divljih 

zvijer, kojih je sve više. U mnogim slučajevima, pravno tumačenje “stroge zaštite” sprječava provedba 

aktivnog upravljanja vrstom, što ne pomaže u smanjenju ozbiljnih sukoba sa stokom, ljudima i krajolicima 

bogatim biološkom raznolikošću. Ovi sukobi doprinose pritisku na ruralne interese poljoprivrednika, njihov 

rad, uzgoj stoke i život, ističu iz Copa Cogece. Direktiva EU o staništima ima važan cilj održavanja ili obnove, 

„u povoljnom statusu očuvanosti, prirodnih staništa i vrste divlje faune i flore od interesa zajednice”, dok je 
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ujedno istaknuto kako pritom treba uzeti u obzir ekonomske, društvene i kulturne zahtjeve te regionalne i 

lokalne karakteristike. 

Nažalost, nedavno objavljen dokument Europske komisije “Dokument s uputama o strogoj zaštiti 

životinjskih vrsta od interesa zajednice prema Direktivi o staništima” pokazao je kako se ne uspijeva 

dati jasne smjernice i pojašnjenja o upravljanju strogo zaštićenim vrstama u svjetlu porasta populacija velikih 

zvijeri i rastućih sukoba sa poljoprivrednicima i stokom koju ove divlje zvijeri napadaju.  Nadalje, određena 

populacije velikih zvijeri u EU-u izuzetno se brzo širi i razmnožava i više ne zahtijevaju strogu zaštitu prema  

Direktive o staništima jer se više ne smatraju ugroženima ili ranjivim. Međutim te populacije divljih zvijeri i 

dalje su navedene kao strogo zaštićene u Direktivi. Zato je Europski parlament pozvao Komisiju da uspostavi 

proceduru za izmjenu aneksa direktive, kako se zahtijeva u takvim slučajevima, ali ti zahtjevi nisu donijeli 

kvalitetne odluke i rezultate.  

 

Napadi na stoku  

S rastom broja populacije velikih zvijeri dolazi do porasta straha i napada medvjeda i vukova na stoku, a u 

nekim slučajevima i na ljude. Psi, ovce, goveda, pa čak i konji postaju žrtve neobuzdanih napada, s 

ozljedama u rasponu od ogrebotina do smrti u nekim slučajevima. Primjerice samo su 2020. godine francuski 

farmeri zabilježili ubijanje 9.872 životinje, uglavnom ovaca, od strane nacionalne populacije vukova, dok je 

broj stoke koja je nastradala od divljih zvijeri iznosio preko 5000. Troškovi odštete u EU iznose preko 28,5 

milijuna eura godišnje za štete na životinjama i imovini poljoprivrednika, pri čemu je prosječna cijena štete po 

grabežljivcu 2400 eura za vukove i 1.800 eura za medvjede. Od svog osnutka 1992. godine, program LIFE 

dodijelio je preko 88 milijuna eura za projekte koji su uključivali prevenciju i ublažavanje posljedica štete 

uzrokovane velikim mesožderima, a trenutno je uloženo dodatnih 36 milijuna eura kroz razne projekte.  

Plan gospodarenja smeđim medvjedom u Hrvatskoj, koji je donijelo Ministarstvo poljoprivrede 2019. godine, 

pokazuje da je minimalni godišnji broj medvjeda u Hrvatskoj 793, a maksimalan 937. Omjer spolova je 

58,2% ženki i 41,8% mužjaka. Procjena broja smeđeg medvjeda te omjera mužjaka i ženki u SZ Dinarida 

prva je koja se temelji na opsežnim i sveobuhvatnim empirijskim podacima i kao takva predstavlja najbolju 

moguću osnovu za znanstveno utemeljenu zaštitu i upravljanje ovom vrstom na cijelom području. 

Procjene stočara s područja u kojima žive vukovi su da trenutno u Hrvatskoj živi oko 1000 vukova. 

Što se tiče vukova, službeni podaci Ministarstva zaštite okoliša pokazuju da u Hrvatskoj trenutno ima 

oko 80 (+80 mogućih) vukova, ali podaci s terena, snimljeni s lovnih kamera, kamera postavljenih za 

izbjegličke krize, podaci koje su prikupili poljoprivrednici govore ima oko 400 vukova. Što se tiče 

isplaćenog iznosa odštete, u izradi je novi Pravilnik za Hrvatsku koji bi stupio na snagu u lipnju ove 

godine. Iznosi su neznatno porasli, no poljoprivrednici koji imaju problema s velikim mesožderima i 

dalje smatraju da su ti iznosi preniski, kažu u HPK. 

 Na nedavno sastanku na ovu temu s ljudima koji žive u područjima i suživot s velikim zvijerima zaključeno je 

da pristaju na štetu od 15 posto svog stada godišnje, bez ikakve naknade od države, ako država dopusti 

kontrolirani odstrel na godišnjoj razini na mjestima gdje se osjeća da je to potrebno.  U područjima gdje je 

utvrđeno da je odstrel potreban, potrebno je propisati određene kvote za odstrel, kažu u HPK. 

GLAVNI PROBLEMI ZA RJEŠAVANJE U HRVATSKOJ: 

U zadnjih 7 godina Ministarstvo poljoprivrede raspisalo je samo 1 natječaj za odštete, a bodovanje je 

postavljeno tako da su poljoprivrednici s područja gdje nema napada dobili mjere (Zaprešić i okolica) i to oko 

50 milijuna kuna. 

Ministarstvo gospodarstva propisuje - 6 električnih žica. pastir, odgovarajući broj pasa na UG (radi 

ostvarivanja prava na naknadu štete od vukova). Ministarstvo poljoprivrede i Hrvatske šume ne dopuštaju 

postavljanje struje. pastir na zakupljenim površinama (sudaraju se jedni s drugima) 
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Ne treba loviti na poljoprivrednim površinama (uključujući pašnjake), stoga je zabranjena ugradnja 

električnog pastira. Hrvatske šume poslale su dopise za uklanjanje struje, iako je zemlja u zakupu 

 Ljudima treba dati kvalitetne mjere za zaštitu, izgradnju nadstrešnica na državnom zemljištu, oborE, da se 

životinje mogu skloniti. Pašnjaci su često 30+ kilometara od farme. 

 U Copa Cogeci ističu da nije samo novčani trošak ono što utječe na poljoprivrednike, već na njih ova 

situacija ima i psihološki utjecaj jer imaju stalni pritisak i strahuju za život stoke, ali i svoje život. Njihova stoka 

trpi ozljede, spontane pobačaje, pad plodnosti i ukupni gubitak stada. Sve veći broj napada na stoku i 

imovinu stočara predstavlja ozbiljan rizik za budućnost poljoprivrede u nekim od najugroženijih europskih 

regija, posebno u planinskim područjima Europe. Provođenje preventivnih mjera oduzima mnogo vremena, 

novac i rada za stanovnike sela i poljoprivrednike koji imaju za cilj zaštititi svoje domove i svoje sredstva za 

život. Ove mjere  uključuju izgradnju zaštitnih ograda, alarmnih sustava, smještaja i pasa čuvara i zapravo 

čine više štete nego koristi zaštiti i pomlađivanje bioraznolikih staništa. Ograđivanje smanjuje slobodno 

kretanje većih sisavci kao što su jeleni i drugi kopitari; psi čuvari mogu imati izrazito negativnu utjecaj na 

ptice koje se razmnožavaju i druge divlje životinje; a alarmni sustavi narušavaju prirodno okruženje. Stoga je 

od vitalnog značaja osigurati da te regije i ruralni akteri mogu nastaviti daju značajan doprinosit zaštiti okoliša 

i kontroli erozije.   

Lovci su bili i uvijek će biti ključni igrači u očuvanju i upravljanje populacijom divljih zvijeri i velikih mesoždera 

u Europi. Državama članicama mora biti dopušteno da aktivno upravljaju velikim mesožderima na način koji 

dopušta i njihov povoljan status očuvanja  i drugih aktivnosti korištenja zemljišta, uključujući lov i upravljanje 

populacijom divljači. . 

Sukobi i izazovi suživota s velikim mesožderima razlikuju se od regije do regije i uvelike ovise o ekonomsko-

političko-društvenom kontekstu. Za upravljanje ovim raznolikim i složenim sukobima, potrebna je 

fleksibilnost.  

Sredstva za mjere prevencije i kompenzaciju odnosno odštete treba tražiti izvan ZPP-a jer se očekuje da će 

napadi na poljoprivrednu stoku samo povećati. Uz to treba vezati i ogromne troškove za mjere prevencije i 

kompenzacije zajedno s čestom nedostupnošću naknada za neke poljoprivrednike. Iz perspektive 

poljoprivrede, bitno je da bilo koji budući alati postavljeni za sprječavanje napada zaštićenih vrsta Direktivom 

o staništima biti povučen iz drugih tokova financiranja, izvan sredstava ZPP-a. Financiranje ZPP-a već je 

rastegnuto do same granice.  

 

HPK: Europa mora zaštiti svoju poljoprivredu kako bi se suočila s posljedicama dvije velike 
krize: ratom u Ukrajini i klimatskim promjenama 

Europsko udruženje poljoprivrednike Copa i Cogeca zatražilo je od EU da se poduzme sve kako bi se 2022. 
godine obradila sva raspoloživa zemlja kako bi se nadoknadila blokada ruske i ukrajinske poljoprivredne 
proizvodnje, uslijed rata koji traje. Mora se učiniti sve kako bi se spriječili poremećaji u opskrbnim lancima, 
koji će neminovno dovesti do nestašica u određenim dijelovima svijeta. Ovo je bitno pitanje suvereniteta 
hrane i demokratske stabilnosti, poručilo je krovno udruženje europskih poljoprivrednika s koordinacijski 
sastanak sa svojim članovima na kojem se razgovaralo o humanitarnoj situaciji proizašle iz rata u Ukrajini. 
Raspravljalo se i o prvim odgovorima i mjerama na ovu situaciju koji su usvojeni na izvanrednom sastanku 
Vijeća AGRIFISH u organizaciji francuskog predsjedništva. 

„Snažna solidarnosti poljoprivredne zajednice s ukrajinskim narodom stvarna je i vidljiv u svim 
zemljama članicama. Poljoprivrednici su već započeli dočekivati izbjeglice na svojim farmama, na 
putu su i prvi konvoji koje su poljoprivrednici organizirali, a uz hranu šalju se i druge potrepštine te 
financijske donacije. Copa-Cogeca će ovih dana na svojoj web stranici objaviti više informacija za 
poljoprivrednike, zadruge i sve građane koji žele podržati akcije koje poduzima poljoprivredna 
zajednica EU, a u ovu akciju uključit će se i hrvatski poljoprivrednici i HPK“, izjavio je nakon 
sastanka predsjednik HPK Mladen Jakopović. 
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Kao rezultat ovog sastanka u narednim danima ukrajinska poljoprivredna organizacija UNAF (Ukrajinski 
nacionalni agrarni forum) pridružit će se europskoj poljoprivrednoj zajednici te će postati partner Copa i 
Cogeca.  

Ramon Armengol, predsjednik Cogece izjavio je tim povodom kako europski poljoprivrednici podržavaju 
svoje ukrajinske kolega da postanu partneri u Copa i Cogeca te da je to prirodni reakciji i izraza solidarnosti 
koji se odvija na terenu od strane poljoprivrednika i zadruga. Europska poljoprivredna zajednica mobilizira se 
na svim razinama kako bi pružila konkretnu potporu ukrajinskom narodu i izbjeglicama koji pristižu u sve 
države članice.   

Iz HPK ističu kako na političkom i gospodarskom planu, početne analize jasno pokazuju važnost izazova 
obnove s kojima će se europska poljoprivreda suočiti u kratkom i srednjem roku. Rat koji pogađa Europu 
imat će posljedice po cijeli svijet još nekoliko godina, a većina proizvodnji biti će izravno ili neizravno 
pogođene. Stoga je bitno imati snažan europski odgovor kako bi se zajednički odgovorilo na ovu 
humanitarnu i gospodarsku katastrofu.  

Copa i Cogeca očekuju da Europska komisija 8. ožujka usvoji sveobuhvatne mjere, jer ova iznimna situacija 
zahtijeva i iznimne mjere. Brzina primjene mjera je od presudne važnosti, a pojedini sektori su već ozbiljno 
pogođeni povećanjem cijena uzrokovanim Covidom i energetskom krizom te ih se mora podržati bez 
odlaganja, dok poljoprivrednici svih država očekuju i jasne smjernice politike u kom smjeru treba ići sjetva i 
buduća proizvodnja, ako se rat nastavi.   

Christiane Lambert, predsjednica Copa-a naglasila je kako ruska vlada koristi sigurnost hrane kao oružje 
čemu se je potrebno suprotstaviti.  

„Kao i kod energetike, u poljoprivredi čvrsto vjerujemo da je moguće ojačati našu stratešku 
autonomiju uz nastavak napretka u pogledu održivosti. Suprotstavljanje ove dvije dimenzije, kako 
smo posljednjih dana čuli u Bruxellesu je neproduktivno. Moramo ponovno naoružati našu 
poljoprivredu danas kako bismo se suočili s ovim dvjema velikim krizama u isto vrijeme: ratom u 
Ukrajini i klimatskim promjenama”, izjavila je Christiane Lambert. 

 

Iz HPK ističu kako zajedno sa svojim kolegama iz Copa i Cogeca godinama ponavljaju, a što današnje 
činjenice jasno dokazuju, da je sigurnost hrane od izuzetne strateške važnosti. Potrebna je promjena 
paradigme u načinu na koji Bruxelles razmišlja o poljoprivredi, počevši od ciljeva postavljenih u strategiji 
Farm to Fork. Zato poljoprivrednici i zadruge sada čekaju konkretne smjernice i akcije kao i rješenje za 
prehrambene, energetske, klimatske i ekološke izazove, te je hitno potrebno osloboditi potencijal europske 
poljoprivrede za ublažavanje posljedica ovog rata.  

 

HPK je tražila uvođenje dodatnih mjera mjere zbog neizvjesne situacije. Mi smo trenutno samodostatni u 
žitaricama, ali dovoljno je da tu samodostatnost izgubimo zbog prakse izvoza više od 60% i manjih prinosa 
zbog slabe proljetne sjetve koja može podbaciti zbog previsokih zbog ulaznih troškova koje proizvođači ne 
mogu pratiti. Hrvatska proizvede oko 1.100.000 tona, ali ostaje oko 400.000 do 450.000 tona. Problem je i 
nedostatak skladišta koji ubrzava izvoz i to uglavnom po nižim cijenama. Iako idu novi natječaji, smatramo 
kako zbog omjera proizvodnje i rizika od suše, različitih mogućih nuklearnih napada treba dodatno povećati 
kapacitete skladišta koja će biti energetski neovisna (biomasa iz ostatka proizvodnje i solarni paneli). 
Primjerice Mađarska ima dovoljno skladišnih kapaciteta i kod većih i kod manjih postrojenja te na taj način 
može očuvati proizvodnju za daljnje tri godine. Žitarice su najotpornije na krize. Istu trebaju i stočari i ljudi, a 
mogu izdržati ukoliko su uskladištene i više od 7 godina. HPK očekuje povećanje robnih zaliha žitarica i 
maksimalno reduciranje izvoza istih te dodatno povećanje proračuna za povećanje skladišnih kapaciteta.  

 

HPK: Natječaj za europske ekološke nagrade i eko proizvođače otvoren za čak  8 kategorija 
od danas do 8. lipnja  

Predsjednik Hrvatske poljoprivredne komore i potpredsjednik udruženja Copa Cogeca Mladen Jakopović 
sudjelovao je danas 25. ožujka 2022. godine u Birselu te zajedno s  europskim povjerenikom za 
poljoprivredu Januszom Wojciechowskim otvorio natječaj za nagradu za najboljeg ekološkog poljoprivrednika 
u EU.  

„Europska komisija, Europski gospodarski i socijalni odbor (EESC), Europski odbor regija (CoR), 
COPA-COGECA i IFOAM Organics Europe zajedno su pokrenuli projekt prve ekološke nagrade EU-a. 
Ove nagrade zamišljene su kao nastavak Akcijskog plana za razvoj ekološke proizvodnje, koji je 
Komisija odobrila 25. ožujka 2021., a kojim je najavljeno uvođenje takvih nagrada za podizanje 
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svijesti o ekološkoj proizvodnji i povećanje potražnje za ekološkim proizvodima“, izjavio je 
predsjednik HPK Mladen Jakopović nakon sastanka. 

Ukupno će se dodijeliti osam nagrada u sedam kategorija, uključujući nagradu za najboljeg ženskog 
ekološkog poljoprivrednika, najboljeg muškog ekološkog poljoprivrednika, najbolju ekološku regiju, najbolji 
ekološki grad, najbolji ekološki bio-kvart, najbolji ekološki SME, najboljeg prodavač ekološke hrane te 
najboljeg ekološkog restoran. Rok za prijave otvoren je  danas 25. ožujka do 8. lipnja ove godine, a 
proglašenje pobjednika i svečana dodjela nagrada bit će organizirana na “Dan ekoloških proizvoda u EU-u” 
23. rujna 2022. Žiri koji odlučuje o konačnim pobjednicima, činit će predstavnici Europskog parlamenta, 
Vijeća Europske unije, Europske komisije, Europskog gospodarskog i socijalnog odbora, Europskog odbora 
regija, COPA-COGECA i IFOAM Organics Europe. 

Jakopović je u svom govoru naglasio kako je i sam ekološki poljoprivrednik iz Hrvatske te je jako zadovoljan 
što je Komisija objavila ambiciozan plan za postizanje 25 posto ekološkog poljoprivrednog zemljišta do 2030. 
godine.  

„Posebno me raduje da potražnja za eko proizvodima kod zahtjevnih EU potrošača raste. Kako bi 
podržali veći broj europskih poljoprivrednika za prelazak na eko poljoprivredu mora postojati 
koordinirana aktivnost između svih: institucija EU-a, nacionalnih institucija, poljoprivrednika, 
zadruga, prerađivača, trgovaca na malo, sveučilišta i istraživačkih centara. Ekološki poljoprivrednici 
suočeni su s brojnim izazovima, a suočavaju se s učincima klimatskih promjena koliko i njihove 
kolege iz konvencionalne poljoprivrede. Istraživanje i inovacije ključni su za postizanje naših ciljeva i  
za pomoć ekološkim poljoprivrednicima da se suoče sa svojim izazovima. Jedan od najvažnijih alata 
je zasigurno i komunikacija. Zato uistinu vjerujem da je stvaranje Nagrade EU za organske proizvode 
sjajna ideja! Moramo prenijeti europskim građanima sve velike inovacije, projekte i ideje koje su 
europski ekološki poljoprivrednici već implementirali kako bi unaprijedili ovaj sektor, izjavio je 
Jakopović. 

Više informacija o tome kako se prijaviti i tko se sve može prijaviti, kriteriji prihvatljivosti i dodjele nagrada 
navedeni su na sljedećoj poveznici: https://ec.europa.eu/info/food-farming-fisheries/farming/organic-
farming/organic-action-plan/eu-organic-awards_en 

 

HPK: Tražimo hitnu tematsku sjednicu Vlade o stanju u stočarstvu i poljoprivredi te odgodu 
primjene novog ZPP na godinu dana  

Zbog teške krize koja je zahvatila poljoprivredni sektor, osobito sektor stočarstva, novi Upravni odbor HPK 
na svojoj je prvoj sjednici zatražio od premijera Vlade RH Andreja Plenkovića da se u što hitnijem roku održi 
tematska sjednica Vlade, na kojoj bi se raspravljalo o stanju u stočarstvu i poljoprivredi, kao i prehrambenoj 
sigurnosti Hrvatske. Upravni odbor HPK ujedno je podržao Deklaraciju Višegradske skupine u kojoj se traži 
odgoda primjene Zajedničke poljoprivredne politike EU za godinu dana, odnosno da ona stupi na snagu 
1.siječnja 2024. godine. Ovu Deklaraciju prošlog su tjedna potpisali predstavnici poljoprivrednih komora 
organizacija Višegradske skupine i Estonije, Litve, Hrvatske, Rumunjske i Bugarske, koji su se sastali u 
Bratislavi  i raspravljali o jačanju doprinosa naše regije sigurnosti opskrbe hranom u EU-u i u svijetu te su 
usvojili zajedničko stajalište. 

„Zbog konstantnog povećanja cijena žitarica, ali i ostalih inputa, potrebne su hitne intervencije u 
vidu obuzdavanja cijena žitarica ili financijske pomoći kako bi se zadržao opstanak gospodarstava. 
Proizvodi od stoke (meso, mlijeko, jaja) ne pokrivaju niti 50 posto uloženog u hranu za životinje. 
Cijene na burzama pšenice i kukuruza ovih dana kreću se od 350-400 eura po toni, što je 
nezapamćeno. Na godišnjoj razni pšenica i kukuruz su poskupjeli čak 85% u odnosu na prošlu jesen, 
a u odnosu na period od prije godinu dana i višegodišnji prosjek cijene su veće 150%. Također, 
alarmantno je i poskupljenje vitamina, minerala i ostalih dodataka za prehranu stoke u iznosu od 200-
400 %“, ističu iz HPK. 

„Vlada bi  trebala pronaći model s kojim bi se proizvodnja zadržala, odnosno povećala, u protivnom 
će velik broj uzgajivača stoke odustati od proizvodnje budući da kroz proizvodnju mesa/mlijeka gube 
velike količine uloženog novca. Cijene proizvoda ni približno ne prate cijenu ulaznih troškova, a 
svugdje su već uračunate najavljene i isplaćene potpore koje ni približno nisu dovoljne za 
kompenzaciju gubitaka“, izjavio je predsjednik HPK Mladen Jakopović.  

U 2022. godini u odnosu na 2020. godinu očekuje se pad proizvodnje goveđega mesa za otprilike 4 % 
prema izračunu FAZOS-a, ali takva procjena može se smatrati konzervativnom s obzirom kako se sektor 
suočio sa brojnim problemima poput rasta cijena osnovnih inputa i energenata u kratkom razdoblju od 6 
mjeseci. Broj stoke na razini Hrvatske je konstantno u padu, a s obzirom na nepovoljnu situaciju na tržištu, 
ukoliko se ne pronađe odgovarajući model, procjene su da će proizvodnja pasti dodatnih 25%.  

https://ec.europa.eu/info/food-farming-fisheries/farming/organic-farming/organic-action-plan/eu-organic-awards_en
https://ec.europa.eu/info/food-farming-fisheries/farming/organic-farming/organic-action-plan/eu-organic-awards_en
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U 2022. godini očekuje se i daljnji trend pada broja svinja u RH iz sličnih razloga, samo što bi procijenjeni 
pad broja svinja od 3,25 posto mogao biti i veći od predviđanja (procjene FAZOS-a su da će proizvodnja 
pasti dodatnih 30%) ukoliko se trenutne volatilnosti na tržištima energenata i osnovnih inputa ne stabiliziraju. 

 Veliki problemi su i u peradarstvu s obzirom da su peradari jedini sektor gdje se mora osigurati temperatura 
objekata 35˚C  i koji su ovisni o kupnji žitarica.  Proizvođači peradi ne mogu iz operativne dobiti podmiriti 
troškove plina, cijene svih ostalih troškova probijaju povijesne razine – dolazi do logističkih problema bilo sa 
pakiranjem proizvoda, transporta ili nečeg trećeg. 

„Mora se uzeti trenutna globalna situaciju u obzir, te su od države potrebne hitne intervencije u vidu 
obuzdavanja cijena žitarica ili financijske pomoći kako bi se zadržala konkurentnost. Posljedice rata 
u Ukrajini sektor će svakako osjetiti, ponajviše u vidu povećanih troškova hrane za životinje, 
energenata, goriva“, naglašavaju u HPK.  

Dodaju kako bi trebalo poduzeti hitnu mjeru omogućavanja zasijavanja neobrađenih poljoprivrednih površina 
u vlasništvu RH koja iz raznih razloga na natječajima nisu stavljena u funkciju ili natječaji uopće nisu 
raspisani.  

„U ovim kriznim situacijama kada je proizvodna cijena kukuruza 50% niža od tržne, potrebno je omogućiti 
proizvođačima stoke da smanje troškove hrane za naredno razdoblje. Isto tako potrebno je osigurati robe u 
strateškim zalihama (robnim rezervama) kako bi se mogla dobiti po cijeni po kojoj je kupljena. U ovakvim 
globalnim situacijama važno je poljoprivredu staviti pod okrilje nacionalne sigurnosti kako bi se na vrijeme 
osigurale zalihe u slučaju sukoba širih razmjera i eskalacije u Europi“, zaključuju u HPK. 

„Na probleme tržišta hrane ukazale su i države Višegradske skupine u svoj zajedničkoj deklaraciji čiji 
je potpisnik i HPK. Napominjemo da se vlade zemalja koje su blizu granice s Ukrajinom moraju u 
većoj mjeri nositi s posljedicama rata zbog čega ukazuju na to da vremenski okvir za provedbu novih 
pravila već jest vrlo zahtjevan (manje od šest mjeseci). Stoga je zatražena odgoda provedbe nove 
Zajedničke poljoprivredne politike EU za godinu dana, odnosno do 1.1.2024, kaže Mladen Jakopović.   

 

 

HPK: PIK Rijeka nastavlja s otkupom mlijeka u Lici tijekom studenog 

Hrvatska poljoprivredna komora poduzela je sve aktivnosti kako bi se zaštitili mali proizvođači mlijeka u 

Brinju i Lici kojima je prijetilo otkazivanje otkupa mlijeka od 1. studenoga. Prema najavi, PIK Rijeka koja je na 

području općine Brinje otkupljivala mlijeko namjeravala je od 1. studenog prestati otkup od oko 120 

proizvođača. Nakon prošlotjednog sastanka u Brinju, koji je održan sa županom Ličko-senjske županije 

Darkom Milinovićem i načelnikom općine Brinje Zlatkom Fumićem, došlo je do obrata te smo dobili 

informaciju da će PIK Rijeka ipak nastaviti s otkupom, izjavio je predsjednik Hrvatske poljoprivredne komore 

Mladen Jakopović. 

 PIK Rijeka će, kako nam je najavljeno, produžiti otkup ovaj mjesec od svih proizvođača iz Brinja i okolice. 

Ostavljena je mogućnost da se u tih mjesec dana pronađe dugoročno rješenje za otkup u ovom kraju, jer 

nam je svima u interesu da se zaustavi propadanje proizvodnje mlijeka što je dugoročni problem hrvatskog 

mljekarstva, ističe Jakopović. 

 Vjerujem da ćemo uspjeti u pronalaženju dugoročnog rješenja, a posebno me raduje što postoje domaće 

mljekare koje su spremne, ako PIK Rijeka ipak obustavi otkup, preuzeti isti i pomoći malim mljekarima da 

opstanu na području koje je nerazvijeno, ističu u HPK. 

 „Hrvatska poljoprivredna komora od početka je uključena u rješavanje ovog problem od kada smo dobili 

najavu da bi PIK Rijeka od 1. studenoga mogla prestati s otkupom mlijeka. Samo u mjestu Brinje u problemu 

se našlo oko 20 obitelji kojima je to jedini prihod, dok je dijelu proizvođača to dopunska djelatnost. Pokrenuli 

smo inicijativu i odmah, nakon što smo od naših članica dobili informaciju da se otkazuje otkup od malih 

proizvođača, zatražili sastanak s ministricom poljoprivrede Marijom Vučković“, kazao je Jakopović. 

 Ponavljamo kako je na ovom primjeru važno pokazati da je uz zajedničku inicijativu i napor svih dionika 

moguće zaustaviti daljnji pad proizvodnje mlijeka. Posebice se to odnosi na zaštitu malih proizvođača, s 

malim količinama koji su na udaru velikih mljekara, koje tvrde kako im se prikupljanje malih količina mlijeka, 

na velikom prostor financijski ne isplati, ističe Jakopović. 
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Predsjednik HPK Mladen Jakopović na dodijeli europskih nagrada za zadružne inovacije 

Gotovo 150 predstavnika europskih poljoprivrednih zadruga okupilo se u srijedu 27. travnja u Bruxellesu na 
dodjeli 5. europske nagrade za zadružne inovacije, čije je organizator udruženje Cogece, a koje se odvija 
pod pokroviteljstvom španjolske zadružne banke Cajamar Caja Rural.  

„Na svečanosti je prikazano više od 100 različitih inovativnih projekata i aplikacija koje su pokazale 
mnoge zanimljive i revolucionarne inovacije koje donose nove vrijednost u okviru ekonomskih, 
društvenih i ekoloških stupova održivost u poljoprivredi. Broj i kvaliteta prijava iz cijele Europe 
potvrđuju da je poljoprivredna tranzicija prema digitalizaciji i uvođenju novih tehnologija već u tijeku 
u svim domenama poljoprivrede, a koju potiču inovativnih poljoprivrednici i zadruge. Dokaz je to da 
je za poljoprivredne zadruge postalo uobičajeno da posluju sve inovativnije te da pronalaze načina 
za stvaranje nove vrijednosti kako za svoje članove tako i za širu zajednice, izjavio je nakon dodjele 
nagrade predsjednik HPK Mladen Jakopović koji je na svečanosti sudjelovao i u funkciji 
potpredsjednika Cope. 

 

Jakopović dodaje kako će HPK sve poduzeti da na idućoj dodijeli bude prijava i iz Hrvatske kojih ove godine 
nije bilo, ali je i na našem tržištu došlo do stvaranja inovativnih digitalnih projekata i aplikacija koje su već 
priznate u svijetu poput projekta tvrtke Agrivi ili aplikacije Agrodox.  

Ramon Armengol, predsjednik Cogece na svečanosti je pozvao sve države EU da se prijavljuju na ovu 
nagradu jer je konkurencija pozitivan način da ovakvi projekti dobiju širu primjenu u poljoprivredu EU.   

„Ova peta po redu dodjela nagrada je posebna jer je pokrenuta početkom pandemije,  na početku 
krize koja je zahtijevala od naših poduzeća da se nastave prilagođavati novim poslovnim modelima. 
Uloženi su veliki inovativni napori kako bi se osigurala sigurnost hrane, prilagodili mehanizmi u 
lancu vrijednosti, te da poljoprivrednici i zadruge ostanu konkurentan na tržištu i udovolje potrebama 
potrošača i svih naših partnera u prehrambenom lancu. Još jednom su naše zadruge pokazale 
otpornost, kapacitet i svoju predanost. Trenutno smo u novoj krizi zbog rata u Ukrajini što ima 
ogroman utjecaj na tržište zbog čega moramo ojačati otpornost još više kroz suradnju i inovacije, 
kazao je Ramon Armengol, predsjednik Cogece. 

 

Među 6 pobjednika su dva projekta iz Španjolske, jedan iz Poljske, Irske, Belgije, Švedske.  

• Mans cooperative (Španjolska) osvojila je nagradu za stvaranje društvene vrijednosti za svoje djelovanje 
prema osobe s teškoćama, posebice mladih osoba koje u opasnosti od socijalne isključenosti. 

• Belgijska udruga voćarskih i povrtarskih zadruga osvojila je nagradu za sljedivost i informiranje  
potrošača za svoj projekt “Care4Growing”, multifunkcionalnu platformu oko prikupljanja podataka i 
digitalizacije stvarajući nove analitičke sposobnosti koje mogu omogućiti zadrugama i njihovim članovima da 
optimiziraju svoj učinak u lancu opskrbe. 

• Zadruga Glanbia iz Irske je osvojila nagradu za potporu poljoprivrednicima-članovima za svoje Projekt 
Twenty20 Beef Club, inovativni model proizvodnje govedine koji je integriran u cijelosti opskrbnog lanca i u 
središtu mu je dugoročna ekonomska i ekološka održivost članova poljoprivrednika. 

• Zadruga Piatnica iz Poljske osvojila je nagradu za inovativni proizvod za valorizaciju proteina sirutke koji 
se nadograđuju kako bi se stvorio svježi koktel proteina sirutke. To je prvi i jedini takav proizvod na poljskom 
tržištu  

Zadruga Càmara Arrossera del Montsià iz Španjolske pobijedila je s projektom bioekonomije i cirkularne 
ekonomije ORYZITE, plastični nadomjestak napravljen od rižinih ljuski. Ovaj novi materijal je rezultat projekta 
kružnog gospodarstva i valorizacije nusproizvoda riže nakon više od 10 godina istraživanja. 

Zadruga Lantmännen iz Švedske osvojila je nagradu za prirodne resurse i biološku raznolikost za  projekt 
ThermoSeed, jedinstvenu biološku metodu koja tretira sjemenke kako bi ih oslobodila od infekcija koje se 
prenose sjemenom, smanjujući tako potrebu za pesticidima u poljoprivredi, a veliku koristi ima  okoliš te 
smanjuje troškove za poljoprivrednike. 

 

HPK: Povijesna prava ostaviti stočarima, ali isključit one koji nisu zadržali stočarsku 

proizvodnju 

Upravni odbor Hrvatske poljoprivredne komore usvojio je na svojoj drugoj sjednici zaključak da je 

potrebno i dalje zadržati povijesna prava na potpore proizvođačima koji se bave stočarskom 

proizvodnjom, ali potpore temeljem povijesnih prava treba onemogućiti poljoprivrednim 

gospodarstvima koja nisu zadržala stočarsku proizvodnju. Isto tako UO je zatražio da se dio 
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sredstava iz pojedinih mjera Programa ruralnog razvoja, prebace na one mjere koje su direktno u 

funkciji razvoja i održavanja poljoprivredne proizvodnje. 

„ Povijesna prava trebaju i dalje ostati proizvođačima koji se bave stočarskom proizvodnjom, po 

kojoj su ta povijesna prava stekli, dok gospodarstvima koja nisu zadržala stočarsku proizvodnju 

treba onemogućiti daljnje primanje potpora po osnovi povijesnih prava. Ministarstvo poljoprivrede 

može tražiti izuzeće od Uredbe ukoliko Uredbom to nije dopušteno, izjavio je nakon sjednice 

Upravnog odbora predsjednik HPK Mladen Jakopović.    

Upravni odbor HPK slaže se s primjenom članka 17. Uredbe o utvrđivanju pravila o potpori za određivanjem 

gornje granice (100.000 eura) i postupnim smanjivanjem plaćanja uz dodatnih 50 ha po svakom zaposlenom 

na MIBPG, objavljeno je iz HPK.  

Jedan od zaključaka UO HPK je i da se u preambuli Zakona o poljoprivredi ugradi jasna definicija aktivnog 

(pravog) poljoprivrednika.  

Pravi poljoprivrednik je onaj tko je upisan u Upisnik PG, ima ekonomsku vrijednost iznad SO od 3000 eura, 

sa zaposlenom minimalno jednom osobom na puno radno vrijeme te je upisan u RPO. UO se slaže da se 

izravna potpora, IAKS mjere i ostale investicijske potpore trebaju isplaćivati isključivo definiranim pravim 

poljoprivrednicima. 

„Mjera 7 – Temeljne usluge i obnova sela u ruralnim područjima treba se isključiti iz Programa 

ruralnog razvoja, te se mora financirati iz Ministarstvo za demografiju, obitelj, mlade i socijalnu 

politiku, te kroz ciljeve Sporazuma o partnerstvu između RH i EU za smanjenje siromaštva i socijalne 

isključenosti Ministarstva regionalnog razvoja i ostalih kohezijskih fondova“, zaključak je Upravnog 

odbora. Uz to, jedan od zaključaka je i da se Mjera 8 – Ulaganja u razvoj šumskih područja i 

poboljšanje održivosti šuma također ne bi trebala financirati iz Programa ruralnog razvoja iz razloga 

što Hrvatske šume mogu prodavati drvnu masu po tržnim cijenama te se iz profita može financirati 

infrastruktura i ostale potrebe u šumarskom sektoru. 

„Sredstva iz Mjera 7 i 8 neophodno je preusmjeriti u Mjeru 4 Ulaganja u fizičku imovinu, te Mjeru 6 

razvoj poljoprivrednih gospodarstava i poslovanje, kako bi se potaknulo jačanje poljoprivredne 

proizvodnje. Sukladno odlukama Upravnog odbora, molimo da se navedeni zaključci uvaže te da 

Ministarstvo poljoprivrede pronađe način za što brže implementiranje istih u zakonske akte i  

Regulative nakon čega je potrebno postupati prema njima“, kaže predsjednik HPK Mladen 

Jakopović koji dodaje kako je Hrvatska poljoprivredna komora spremna za partnerski dijalog na 

dobrobit pravih poljoprivrednih proizvođača. 

 

HPK: Mljekari upozorili ministra financija Marića i ministricu poljoprivrede Vučković da 
sadašnja otkupna cijena mlijeka ne može pokriti troškove proizvodnje, a to proizvodnju 
mlijeka dovodi u pitanje   

Predstavnici mljekarskog sektora Hrvatske poljoprivredne komore sudjelovali su u Ministarstvu poljoprivrede 
na sastanku s ministrom financija Zdravkom Marićem, ministricom poljoprivrede Marijom Vučković te 
predstavnicima trgovačkih lanaca i industrije mlijeka na kojem se razgovaralo o teškom stanju u proizvodnji 
mlijeka. Predstavnici HPK upozorili su na izuzetno teško stanje u stočarstvu, posebice u proizvodnji mlijeka 
te su od predstavnika države zatraži konkretna rješenja budući da otkupna cijena mlijeka ne prati cijenu 
mlijeka na polici, koja je daleko veća. Upozorili su kako su svi troškovi nadišli sposobnost proizvođača 
mlijeka da održe proizvodnju što bi moglo rezultirati novim dramatičnim padom proizvodnje i zatvaranjem 
farmi.  

„U sektoru proizvodnje mlijeka situacija je dramatična, a ako se ne poduzmu konkretne mjere bojimo 
se da će se nastaviti urušavanje sektora, napuštanje proizvodnje te smanjivanje broj mliječnih krava, 
kao i daljnji pad proizvedenih količina. Izrazilo smo potrebu intenziviranja potpora, ulaganja u 
investicije vezane uz održive izvore energije iz poljoprivrede i osiguranje kvota za iste, kao i važnost 
pojačanog nadzora prodaje poljoprivrednih proizvoda te kontroliranja oznaka na hrani kako bi se 
smanjilo obmanjivanje kupaca, upozorili su predstavnici HPK.  
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Mljekari su među ostalim ministru financija Zdravku Mariću i ministrici poljoprivrede Mariji Vuković objasnili 
kako su cijene proizvodnje i ulaznih troškova duplo uvećani. Upozorili su kako su u posljednjih deset godina 
propali mali proizvođači, a sadašnjim tempom i politikama koje se provode došao je red na propadanje i 
većih mliječnih farmi. Dosadašnji predsjednik Odbora za mljekarstvo HPK Igor Rešetar istaknuo je kako 
sadašnja otkupna cijena mlijeka ne može pokriti troškove koji su pogodili sektor.  

„Troškovi investicija, mehanizacije, električne energije, mehanizacije rasli su za 100 posto.  Nekoliko 
puta smo upućivali na problematiku obnovljivih izvora energije i potrebe smanjenja ulaznih troškova 
na koje država može utjecati. Ministarstvo poljoprivrede je učinilo dosta u zadnje tri godine, ali to nije 
dovoljno, posebice jer su nas zahvatile dvije krize na globalnom tržištu hrane i energenata kao i rat u 
Ukrajini“, kazao je Rešetar. 

  
Predstavnici industrije mlijeka na sastanku su iznijeli podatak kako je otkupna cijena u godinu dana od l ipnja 
prošle godine do danas povećana 28 posto. Iako se, kako tvrde, trude kroz povećanje otkupne cijene sanirati 
pritisak na troškove proizvođača, primarni proizvođači ih svakodnevno informiraju o troškovima koji su im 
porasli i preko 300 posto. Slične probleme imaju i proizvođači u Njemačkoj i Francuskoj. U industriji mlijeka 
naglašavaju kako je teško i nemoguće preliti rast troškova u proizvodnji na potrošače, zbog čega je potrebno 
da država kroz mjere pomoći i različite alate pomogne tamo gdje će se najviše pomoći – a to je razvoj 
primarne proizvodnje.   

Na sastanku je upozoreno kako je Hrvatska imala 26 mljekara, a danas ih je ostalo tek deset.  

Mljekari su ponovili kako je zbog ove dramatične situacije i zaustavljanja pada broja proizvođača i 

proizvodnje potrebno da otkupna cijena mlijeka bude povećana. Posebno zato što će se svi ratarski troškovi, 

koji također rastu, na jesen još dodatno preliti na stočarstvo i proizvodnju mlijeka. Isto tako smatraju da je 

potrebno sniziti PDV na mliječne proizvode koji je sada 25 posto i najveći je u EU. Među rješenjima mljekari 

su predložili i snižavanja troškova za investicije u proizvodnji obnovljivih izvora energije i povećanje kvota za 

poljoprivrednike, jer bi se i na taj način utjecalo na stabilniji dohodak.   

Ministar Marić je mljekarima obećao  kako će on osobno, zajedno s ministricom poljoprivrede Marijom 

Vučković podržati neke od prijedloga, koje je moguće provesti u kratkom roku. Naglasio je kako država mora 

dati svoj doprinos i otvoriti prostor za podizanje efikasnosti sektora– i to kroz bolje uređenje pitanja 

poljoprivrednog zemljišta, punjenje praznih štala,  investicija u solare, ali i da će vidjeti što se može napraviti 

u smislu smanjenja poreza, kako bi se utjecalo na zaustavljanje ovih negativnih trendova u proizvodnji 

mlijeka.   

 

HPK: Suša utjecala na pad prinosa u poljoprivredi, a troškovi energije ugrožavaju sve 
proizvodnje 

 

Predstavnici Hrvatske poljoprivredne komore održali su u četvrtka 18. kolovoza 2022. godine u Ministarstvu 
poljoprivrede sastanak sa ministricom poljoprivrede Marijom Vučković i njezinim suradnicima na kojem su 
upozorili na ogromne razmjere šteta od suše na poljoprivrednu proizvodnju. Posljedice dugotrajnog 
izostanka padalina značajno bi mogle utjecati na urod pojedinih ratarskih kultura, voća i povrća, ljekovitog 
bilja i dr., a posljedično će se suša, ali i svi drugi poremećaju na globalnom tržištu, odraziti i na rast svih 
troškova u proizvodnji, te nedostatak hrane za stoku što će dodatno ugroziti ionako teško stanje u svim 
stočarskim proizvodnjama.  

„Posljedice suše osjećaju se različito na različitim proizvodnim područjima Hrvatske, no činjenica je 
da se već sad procjenjuje pad prinosa kukuruza od 30 do 50 posto,  krumpira za oko 50 posto, dok je 
zbog suše došlo do prisilnog zrenje velikog broja voća i povrća, a veliki su problemi i kod uroda i u 
proizvodnji ljekovitog bilja. Kako se približava jesen tako poljoprivrednici imaju sve veće strahove 
kako će preživjeti zimi, a jedna od najvećih strahova je kako će podmiriti ogroman rast cijena 
troškova energije, ali i kako će nadomjestiti nedostatak hrane za stoku ili nestašicu plavog dizela“, 
izjavio je Mladen Jakopović predsjednik Hrvatske poljoprivredne komore.        

Poljoprivrednici su izrazili ozbiljan strah i za predstojeću jesensku sjetvu jer već sada nedostaje plavog dizela 
te je opet zatraženo korištenje neobojenog goriva, te ukidanje kvota za plavi dizel. Zatraženo je i da se 
ponovo napravi realna kalkulacija proizvodnje kako za stočarstvo i mljekarstvo, tako i ratarstvo kako bi Vlada 
RH imala točne izračune svih realnih troškova proizvodnje i svih negativnih utjecaja na sve poljoprivredne 
proizvodnje.  
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Svi ovi negativni trendovi i rast troškova negativno će se u konačnici odraziti i na daljnji rast cijena hrane za 
potrošače, koji su i sad već pod udarom rasta inflacije i ogromnog rasta cijena hrane.  

„Izrazili smo ozbiljan strah te naglasili kako je od iznimne važnosti pronaći sve raspoložive načine i 
mjere da se zadrži postojeća proizvodnja, pomogne svim proizvođačima da ne odustanu od 
proizvodnji jer je već sada jasno kako sadašnje prodajne cijene kod većine proizvodnji ne mogu 
pokriti niti 70 posto proizvodnje“ , ističu u HPK.  

 

Iz HPK ističu kako su zatražili da se ubrzaju svi natječaji posebice natječaj kroz mjeru 4.1.3. (obnovljivi izvori 
energije), a potrebno je sve proces dodijele novca ubrzati i dati ugovore poljoprivrednicima jer je vremena 
malo. Jedan od način je i da se u Agenciji za plaćanje u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom razvoj zaposle, ako 
je potrebno, novi djelatnici kako bi se ubrzali svi natječaji jer su natječaji i isplate poljoprivrednicima po svim 
raspisanim i dostupnim mjerama sada prioritet.  

Predstavnici stočarskih sektora HPK na sastanku su iznijeli podatak kako je cijena goveda pala za 15 posto i 
da kod dijela proizvođača dolazi do trenda rješavanja stoke jer vide da već sada nemaju s čim prehraniti 
stoku, a veliki broj stočara je već sada započeo koristiti zalihe stočne hrane spremljene za zimu. Za krizne 
mjere za stočarstvo planirano je 200 milijuna kuna iz Programa ruralnog razvoja, a za preživljavanje zime 
potrebno je najmanje 1000 kuna po uvjetnom grlu stoke, neovisno o grani stočarstva, odnosno potrebno bi 
bilo najmanje milijardu kuna, naglašeno je na sastanku. 

U HPK smatraju kako je potrebno očuvati sva gospodarstva koja rade dobro, a tijekom sastanka je 
postavljeno i pitanje zašto se na natječaj 4.1.1. „Restrukturiranje, modernizacija i povećanje konkurentnosti 
poljoprivrednih gospodarstava“ - ulaganja u navodnjavanje na poljoprivrednom gospodarstvu ne mogu 
prijaviti oni čija je vrijednost ispod 8.000 SO.  

Predstavnici HPK posebno su zatražili da se urod iz domaće žetvu što više zadržati u RH. Predložen 
je moratorij na izvoz pšenice radi nacionalne ugroze, a u robnim zalihama treba povećati i zalihe 
kukuruz, po mogućnosti treba zalihe podići na minimalno 300.000 tona a te bi se količine trebale  
platiti po tržnim cijenama. 

Ministrica poljoprivrede Marija Vučković je na sastanku izjavila kako je trenutno nezahvalno procjenjivati koje 
bi sve županije mogle proglasiti elementarnu nepogodu zbog suše, jer su za to uvjeti propisani zakonom i 
ovise o procjenama šteta i udjelu u prihodima, ali činjenica je i da je suša pogodila šire područje i 
sjeverozapadnu Hrvatsku i Slavoniju, kao i jadransku regiju. Naglasila je kako je u pripremi  program potpora 
za proizvođače vrijedan 200 milijuna kuna.  

Ministrica Vučković je istaknula kako prehrambena sigurnost u Hrvatskoj nije ugrožena, te da će mjere 
Vlade, kojima se nastoji osnažiti hrvatsku primarnu poljoprivredu i preradu, sigurno u konačnici utjecati 
pozitivno na stabilnost i na krajnje potrošače.  

Kazala je kako postoje različite procjene oko  uroda zbog negativnih utjecaja suše. Za kukuruz je procjena 
bila na razini 2,3 milijuna tona, a domaće su potrebe između 1,4 i 1,5 milijuna tona. Kako je najčešće 
spominjani pad prinosa ovih dana 30 posto, to dakle upravo svodi kukuruz otprilike na tih oko 1,5 milijuna 
tona. Naglasila je kako treba razmišljati i o novim aktivnostima jer će dio kukuruza otići u izvoz, kao i svake 
godine.  

 

Suša u EU – procjena 

Europski opservatorij za sušu ovaj je tjedan objavio da je 47 posto teritorija EU-a u stanju upozorenja, dok je 
17 posto pod uzbunom što znači da je vegetacija ugrožena zbog nedostatka vode. Najviše su pogođene 
Francuska, Španjolska i Italija, kao i Njemačka, dakle zemlje koje proizvode najveći dio europske hrane, što 
znači da će cijene europskih proizvoda ove jeseni i zime sigurno porasti. Cijene hrane porasle su u EU 11 
posto u lipnju što je najveći skok u više desetljeća.  

Potrošačke cijene u Hrvatskoj porasle su u srpnju 12,3 posto u odnosu na isti mjesec prošle godine, što je 
najviša stopa inflacije od kada Državni zavod za statistiku (DZS) vodi te podatke, a ponajviše je posljedica 
rasta cijena goriva i hrane. Cijene hrane porasle su za 18,3 posto, pokazalo je izvješće DZS-a objavljeno u 
srijedu. 

Ekstremni vremenski uvjeti dodatno ugrožavaju poljoprivrednu proizvodnju i svim država EU koja je već pod 
utjecajem ogromnih globalnih poremećaja zbog rasta svih troškova i cijena. Proizvođači stoke bore se s 
rastućim cijenama žitarica i energije, plus nedostatkom radne snage i izbijanjem različitih bolesti. To je 
smanjilo stada i podiglo cijene mesa u EU-u u lipnju za oko 12 posto u odnosu na godinu ranije -- što je 
najveći skok ikad.  
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Konzultantska tvrtka Consultancy  Strategie  Grains u svom je izvješću za srpanj smanjio prognozu za urod 
kukuruza u EU na 65,4 milijuna tona sa 66,8 milijuna tona što je direktna posljedica dugotrajnih suša.  

 

HPK: Pozivamo Županije da proglase prirodne nepogode od suše koja je nanijela ogromne 

štete poljoprivredi  

Hrvatska poljoprivredna komora pozvala je sve hrvatske županije i grad Zagreb, da zbog dugotrajnog 
izostanka kiše proglase vremenske nepogode zbog suše koja je naštetila velikom dijelu proizvodnih područja 
u poljoprivredi. HPK je dopis da županije proglase vremenske nepogode uputila u petak, 19. kolovoza 2022. 
kako bi se i na ovaj način pomoglo poljoprivrednicima s ogromnim problemima u poslovanju, koji pored suše 
imaju i sve veće probleme u podmirivanju svih drugih troškova koji su drastično porasli.     
 
„Predstavnici Hrvatske poljoprivredne komore održali su u četvrtak 18. kolovoza 2022. godine u 
Ministarstvu poljoprivrede sastanak sa ministricom poljoprivrede Marijom Vučković i njezinim 
suradnicima na kojem su upozorili na ogromne razmjere šteta od suše na poljoprivrednu 
proizvodnju. Posljedice dugotrajnog izostanka padalina značajno bi mogle utjecati na urod pojedinih 
ratarskih kultura, voća i povrća, ljekovitog bilja i dr., a posljedično će se suša, ali i svi drugi 
poremećaju na globalnom tržištu odraziti i na rast svih troškova u proizvodnji, te nedostatak hrane za 
stoku što će dodatno ugroziti ionako teško stanje u svim stočarskim proizvodnjama“, izjavio je 
predsjednik HPK Mladen Jakopović.  
 
Krajem srpnja prema podacima Nadzorne EU ploče za sušu, ista je zahvatila 70% područja RH. Posljedice 
suše osjećaju se različito na različitim proizvodnim područjima Hrvatske, no činjenica je da se već sad 
procjenjuje pad prinosa kukuruza 70%,  ječma 40%, suncokreta i pšenice 40%, krumpira za oko 50%, dok je 
zbog suše došlo do prisilnog zrenje velikog broja voća i povrća, a veliki su problemi i kod uroda i u 
proizvodnji ljekovitog bilja.  
 
Sukladno navedenom molimo Županije da donesu odluku o proglašenju prirodne nepogode od suše, 
naglašavaju iz HPK.  

HPK: Razgovor s premijerom Plenkovićem oko šteta od suše konstruktivan, očekujemo 
provođenje mjera pomoći, te postepen prelazak sa plavog dizela na normalan dizel 
 
Predstavnici Hrvatske poljoprivredne komore održali su u utorak 23. kolovoza 2022. godine sastanak sa 
predsjednikom Vlade RH Andrejom Plenkovićem i ministricom poljoprivrede Marije Vučković na kojem se 
razgovaralo o izuzetnom teškim posljedicama koje je suša nanijela sektoru poljoprivrede te mjerama koje je 
potrebno provesti kako bi se sanirale štete i pomoglo proizvođačima. Na sastanku je sudjelovala delegacija 
predstavnika pet slavonskih županija, koju je predvodio  predsjednik regije Istočna Hrvatska Antun Vrakić te 
predstavnici proizvođača iz ratarskog sektora, na čelu s predsjednik Odbora za ratarstvo HPK Petrom 
Pranjićem.  
 
„ Možemo izraziti zadovoljstvo održanim sastankom jer nam je predsjednik Vlade RH Andrej 
Plenković najavio kako će Vlada učiniti sve da se mjere i potpore poljoprivredi iz europskih fondova i 
državnog proračuna ojačaju kako bi se povećala i osigurala veća samodostatnost u proizvodnji 
svježe i zdrave hrane te ukupnoj prehrambenoj sigurnosti hrvatskih građana. Premijer Plenković se 
zahvalio svim poljoprivrednim proizvođačima Hrvatske na iznimnim naporima koje su uložili u 
godinama obilježenim pandemijom i tržišnim poremećajima. Mi smo u ime svih poljoprivrednika 
izrazili zabrinutost zbog izuzetno lošeg stanja u sektoru uslijed suše, a zatražili smo od premijera da 
se formira poseban Savjet za prehrambenu i energetsku sigurnost“, izjavio je predsjednik HPK 
Mladen Jakopović, u kratkom uvodnom obraćanju. 
 
Jakopović naglašava kako je ovo prvi radni sastanka premijera s predstavnicima Hrvatske poljoprivredne 
komore budući da stajališta drugih sektora poljoprivrede nisu još usuglašena sa Upravnim odborom HPK. 
 
„Na sastanku je najavljeno kako bi ranije trebala krenuti isplata predujma za izravna plaćanja koja će 
u situaciji višestruke krize pozitivno utjecati na poslovanje domaćih proizvođača hrane. Zatražili smo 
maksimalno dozvoljeni iznos za plaćanje predujma od 70 posto. Najavljena je i Mjera 22 vrijedna 200 
milijuna kuna, instrument pomoći za poljoprivrednike uslijed tržišnih poremećaja izazvanih ruskom 
agresijom na Ukrajinu te posljedicama razorne suše. Natječaj je planiran početkom listopada, a 
prijedlogom će se omogućiti jednokratna pomoć od 15 tisuća eura za poljoprivrednike ili više za 
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prerađivače, moguće do 100 tisuća eura, pri čemu će se maksimalno smanjiti administrativna 
opterećenja kako bi poljoprivrednicima potpora bila isplaćena čim prije. U Vladi nam je obećano kako 
će se u narednom razdoblju analizirat mogućnosti dodatnih rasterećenja i potpora te će se razmotriti 
osiguranje dodatnih sredstava za skladišta u cilju osiguranja likvidnosti i očuvanja radnih mjesta, 
objavljeno je iz HPK. 
  
Među ostalim  zaključeno je i kako će Ministarstvo poljoprivrede čim ranije u novom programskom razdoblju 
otvoriti ponovno mjeru 4.1.1. za skladišne kapacitete. Dogovoreno je i da će se napravit revizija uvjeta 
natječaja za sve mjere u okviru Programa ruralnog razvoja, te da će se uvesti ograničenja za visine potpora 
po operacijama. Međuresorno će se sagledati, u ovim okolnostima, sva davanja i naknade koje plaćaju 
poljoprivrednici, a razgovaralo se i o PDV-u. Najvažniji zaključak je ipak pokretanje međuresorske rasprave o 
postepenom ukidanju plavog dizela, te mogućnost korištenja običnog dizela koji je dostupan na svim 
benzinskim postajama, u okvirima kojima ga poljoprivrednici koriste i sada. 
Zbog utjecaja suše i proglašenja elementarnih nepogoda postoji mogućnost traženja derogacije za zelena 
plaćanja te će se pokušati osigurati maksimalan iznos avansa, barem 15 dana  ranije.  
 
Predstavnici slavonskih županija HPK na čelu s predsjednikom regije istočna Hrvatska Antunom Vrakićem te 
predstavnicima ratara na čelu s predsjednik Odbora za ratarstvo Petrom Pranjićem ukazali su na sastanku 
na alarmantnu situaciju zbog suše, te su iznijeli svoje procjene šteta od 30 do 80 posto na pojedinim 
usjevima, zbog čega je zatražen otpis zakupa za poljoprivredno zemljište za ovu godinu ili kompenzacija s 
drugim porezima, u vrijednosti procijenjene štete. 
 
Predstavnici HPK ukazali su i na problem formiranja cijene poljoprivrednih proizvoda u RH, te istaknuli kako 
je nedopustivo da su otkupne cijene za poljoprivredne proizvode među najnižima u EU i cijeloj regiji, budući 
da jedina sigurna proizvodnja hrane dolazi od OPG-a. Također, su istaknuli kako bi trebalo poštivati burzu 
poljoprivrednih proizvoda. 
 
Istaknuli smo i problem nedostatka skladišta za žitarice manjih i srednjih gospodarstava zbog čega su 
proizvođači prisiljeni prodavati robu odmah nakon žetve, po najnižoj cijeni. Zato je istaknuta potreba za 
većim investicijama za preradu pšenice, prvenstveno proizvodnju smrznutog tijesta, koje se uvozi u velikim 
količinama, upitne kvalitete što uništava domaće proizvođače - velika većina manjih pa i većih mlinova ne 
radi. Najveći je problem je 5 posto PDV-a  na uvozno smrznuto tijesto koje ruši domaće tržište. 
 
Mjere ruralnog razvoja nisu prilagođene za male i srednje poljoprivrednike koji nisu dovoljno mali da 
se mogu prijaviti na Mjeru 6 i dovoljno veliki za Mjere 4 . Potrebno je smanjiti sve administrativne 
prepreke kod izdavanja dozvola. Među brojnim problemima istaknuli smo i problem nabave i kvalitete 
plavog dizela zbog čega je potrebno omogućiti točenje standardnog dizela prema kvoti plavog. Isto 
tako izrazilo smo snažnu potrebu za sunčanim elektranama koje bi trebalo imati svako gospodarstvo 
jer bi na taj način povećalo svoju dohodovnost kroz proizvodnju vlastite električne energije te 
energije za tržište. Predstavnici su predložili da se kvote vezuju na uvjetno grlo stoke ili 
poljoprivrednu proizvodnju po hektaru. Posebno je ukazano na potrebu formiranjem savjeta pri Vladi 
za prehrambenu i energetsku sigurnost s cilju praćenja stanja i ekonomski pokazatelja, zaključuju u 
HPK.  
 

 

HPK: Odbor za krške pašnjake zatražio hitno rješenje kako dosadašnji zakupnici ne bi 
izgubili prava na zakup poljoprivrednog zemljište 

 

Odbor za krške pašnjake Hrvatske poljoprivredne komore održao je u utorak 6. prosinca 2022. godine 
sastanak s predstavnicima nadležnih državnih institucija, na kojem se razgovaralo o mogućnostima 
ostvarivanja potpora i kompenzacija kroz nov strateški plan ZPP, s osvrtom na investicije u primarnu 
proizvodnju i preradbene kapacitete stočarstva na području krških pašnjaka. Jedna od ključnih tema bila je 
problematika poljoprivrednog zemljišta i zemljišnih resursa na području krških pašnjaka, odnosno 
administriranje zemljom kroz ARKOD. Među ostalim razgovaralo se i o planu informiranja i edukacija 
poljoprivrednika, ,mogućnostima građenja jednostavnih građevina za smještaj stoke na zemljištu kojim 
upravljaju Hrvatske šume, zaštiti stoke od divljih zvijeri i naknadama šteta, kao i o uvjetima za klanje životinja 
i promet mesa. 

Tijekom sastanak članovi Odbora postavili su predstavnicima resornog Ministarstva pitanje što se trenutno 
dešava na terenu sa kojega stižu informacije da su poljoprivredne inspekcije Državnog inspektorata počele 
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kontrolirati daljnje korištenje poljoprivrednog zemljišta, koje su poljoprivrednici dobili u kratkoročni zakup, 
tijekom 2015. godine na rok od 5 godina, s dodatnim produljenjem na još dvije godine. Budući da ti rokovi 
ističu tijekom ove proizvodne godine, na taj se je problem upozoravalo još u proljeća ove godine od pojedinih 
članova odbora, ali do sada nije bilo reakcije.  

Kao glavni zaključak podnesen je zahtjev da se HITNO pronađe prijelazno rješenje, kako dosadašnji 
zakupnici ne bi izgubili prava na zakup poljoprivrednog zemljišta. 

 

Kako ističu u Odboru, načelnika sektora za poljoprivredno zemljište Ministarstva poljoprivrede Igor Miodrag 
je članovima odbora na sastanku odgovorio kako prema novom Zakonu o poljoprivrednom zemljištu, koji je 
stupio na snagu u svibnju ove godine, više ne postoji mogućnost produljenja ugovora te da Državni 
inspektorat postupa po zakonu. To znači da tamo gdje utvrde da raniji zakupnici i dalje, unatoč isteklim 
ugovorima koriste to zemljište Državni inspektorat naplaćuje kazne u iznosu od 5.000 kuna te izdaje naloge 
za napuštanje takvih površina od strane dosadašnjih korisnika. Iznimno u slučajevima gdje su na tim 
površinama evidentirani usjevi JLS-ovi im trebaju izdati potvrde o korištenju do skidanja tih usjeva. 

„Drugim riječima, to znači da će dosadašnji legalni zakupnici, zbog činjenice da JLS-ovi ne provode 
natječaje po novom Zakonu o poljoprivrednom zemljištu, a na što ih zakon obvezuje u roku od šest  
mjeseci od donošenja zakona, dosadašnji korisnici gube pravo zakupe te što je još važnije gube i 
određeni broj bodova kao legalni zakupnici na budućim natječajima za zakup zemljišta“, objasnio je 
nakon sastanak predsjednik Odbora Mladen Kušeković.  

Na naš dodatan što onda u svemu tome predstavljaju Potvrde JLS-ova, izdane temeljem Preporuka za rad 
Agencije za plaćanje, a vezano za pravo upisa u Arkod takvih parcela, dobili smo odgovorio da takve potvrde 
nemaju nikakav pravni učinak, u pogledu prava na zakup zemljišta, nego isključivo služe kao pravo za 
ostvarivanje prava na plaćanja od strane APRRR-a. To saznanje izazvalo je čuđenje, kako među 
predstavnicima proizvođača, tako i među prisutnim djelatnicima Ministarstva, izjavio je nakon sastanka 
Kušeković.  

Članovi odbora zatražili su i točne podatke o koliko se ukupno zemljišta u takvom statusu na području RH 
radi, ali nisu dobili točan odgovor. Prema onom što im je rekao ravnatelj APPRRR Antun Vujić  radi se o oko 
10.000 korisnika, što pretpostavlja da se radi o minimalno 100.000 hektara zemljišta, objavljeno je iz HPK. 

Na upit člana Odbora Miška Šklempe-a na koji način se tretira poljoprivredno zemljište – pašnjak na kojem 
se nalazi stoka, Odbor nije dobio jasan odgovor, jer se kod donošenja te odluke nije vodilo računa da su i 
pašnjaci također poljoprivredne površine koje su također davane u zakup po istim kriterijima. 

 U HPK ističu kako je se od 2011.  potpore ostvaruju na temelju ARKOD sustava (što nije evidencija 
vlasništva) te je poljoprivrednik bio dužan prijaviti sve poljoprivredne površine koje obrađuje u sustav, a 
potpore su se mogle dobivati za ono koje ima pravo posjeda. Tako je bilo do 2015. godine, a od tada je novo 
programsko razdoblje, kojim je prihvatljivo da to budu sve poljoprivredne površine koje poljoprivrednik 
obrađuje. Nakon toga je Europski sud tražio legalni posjed, neke članice su plaćale kazne koje nisu imale 
legalni posjed, a ono što će biti predodređeno kao legalni posjed potpisuje država članica. Odbor za krške 
pašnjake HPK zato je zatražio  od predstavnika Ministarstva na uvid taj dokument kako bi pokušali zajedno 
sa ostalim državnim tijelima pronaći moguća rješenja za nastali problem.  

Pravilnikom iz 2018. godine je propisano da se državno zemljište koje je upisano u ARKOD, bez pravne 
osnove, sa 31.12. briše iz sustava, a 15. veljače 2022. je, obrisano 22645 ha zemljišta, nakon toga 
Ministarstvo i Agencija su poduzeli sve što je bilo moguće da se najveći dio tog zemljišta vrati u sustav. U 
Pravilniku u ARKOD-u navodi se da se dokaz o posjedu dokazuje sa raznim dokumentima. Nakon toga je 
Ministarstvo izdalo preporuku jedinicama lokalne samouprave i Agenciji da ona zemljišta koja nisu dio 
programa raspolaganja, općina može izdati potvrdu da je u poljoprivrednom posjedu i da se to zemljište 
obrađuje. 

Na sastanku je iznesen podatak da je trenutno u Agenciji  evidentirano oko 93.740 ha krških 
pašnjaka. Što se tiče privatnog zemljišta, trenutno je propisano da će se 31.12. ove godine ,privatno 
zemljište upisano bez dokumentacije brisati iz ARKODA-a, no kako stoje stvari to se ipak neće 
dogoditi jer Ministarstvo radi izmjene i dopune Pravilnika o evidenciji poljoprivrednog zemljišta u 
kojem se detaljnije propisuju postupci Agencije oko upisa i ispisa te ostalih postupaka. Time će se 
ovaj rok sigurno produžiti, ali ne u smislu da se produži na 5 godina, nego na način da će se to malo 
modificirati, pojašnjavaju u HPK. 

 

Na sastanku je zatraženo i pronalaženje rješenja mogućnosti izgradnje jednostavnih građevina za sklanjanje 
stoke na površinama koje su u zakupu Hrvatskih šuma za površine za pašarenje. Od strane Ministarstva, 
Uprave za šumarstvo je upućen odgovor da će se u Zakonu o šumarstvu, koji je trenutno u procesu izrade, 
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ubaciti mogućnost građenja jednostavnih građevina, ne samo objekata nego i pojilišta i električnih pastira. 
Također, potrebna je jasnija i bolja komunikacija sa Ministarstvom zaštite okoliša i Ministarstvom 
gospodarstva i oko pitanje šteta od divljih zvijeri. 

Na sastanku je zatraženo i da se provede bolja edukacija oko novog strateškog plana, kako bi 
poljoprivrednici imali više informacija koje promjene dolaze od primjene nove ZPP početkom 2023. Godine, 
pri čemu bi takve edukacije na terenu trebale provoditi prvenstveno Savjetodavna služba i Agenciju za 
plaćanja koja bi trebala omogućiti poljoprivrednicima prelaženje svih mogućih prepreka. 

Kada je riječ o malim klaonicama istaknut je dobar primjer odnosno model austrijskih klaonica, sa čime se 
slaže većina članova Odbora. Istaknuto je kako je taj model dobar put i cilj kako bi problem se plasmana 
mesa legalizirao i usmjerio u legalne objekte što sada nije slučaj.  

 

 

 

HPK: 15 posto poljoprivrednog zemljišta moglo bi ostati neobrađeno 

Hrvatska poljoprivredna komora održala je danas, 12. prosinca 2022. godine konferenciju za novinare na 
kojoj je ukazano na ogroman problem sa natječajima za državno poljoprivredno zemljište temeljem novog 
Zakona o poljoprivrednom zemljištu. Na konferenciji za novinare HPK je pozvao hrvatske potrošače da 
tijekom Blagdana kupuju što više domaće poljoprivredne proizvode i hranu jer je to jedan od načina da se 
potakne domaće gospodarstvo, zapošljavanje i poljoprivredna proizvodnja.  

„Situacija sa zakupom poljoprivrednog zemljišta postala je izuzetno komplicirana. Brojne općine i 
gradovi godinama nisu provodili natječaje za zakup, a proizvođači su zemlju koristili temeljem 
kratkoročnih ugovora ili tzv. „potvrda“, koje su sada, zbog isteka vremena na koje su dane, prestale 
važiti te posjednici više nemaju pravnu osnovu za korištenje zemlje. Na terenu se sve češće kontrole 
poljoprivrednih inspektora koji im izriču kazne, budući da je zakon izričito propisao da korištenje 
državnog poljoprivrednog zemljišta, bez valjanje pravne osnove, nije dopušteno“, izjavio je 
predsjednik Hrvatske poljoprivredne komore Mladen Jakopović.   

Posljednjih tjedana doznajemo o raspisivanju natječaji, te donošenja odluke o dodjeli poljoprivrednog 
zemljišta u zakup koji izazivaju veliku buru, nevjericu i nezadovoljstvo kod velikog broja naših poljoprivrednih 
proizvođača. Stočari su shvatili da su u nepovoljnoj poziciji, dok su dugogodišnji zakupci, uredni posjednici, 
počeli gubiti poljoprivredno zemljište koje su godinama obrađivali, ulagali u njega i brinuli o kvaliteti, a na 
temelju te zemlje dobivali i potpore iz fonda ruralnog razvoja kao i kredite banaka, koje sada treba vraćati, ali 
očito bez poljoprivrednog potencijala, ističu u HPK. 

Jakopović je objasnio kako potvrda ili čak i Ugovor o zakupu ističu brojnim poljoprivrednicima, a procjena 
HPK je da se radi o oko 150.000 ha, dok s druge strane natječaji za dodjelu zemlje nisu raspisani ili ako jesu, 
trajati će od 6 do 9 mjeseci dok se cijeli postupak okonča.  

„Zato se postavlja pitanje što da radimo u ovom pravnom vakumu? Da li da sijemo i obrađujemo 
zemlju koju su naši poljoprivrednici dosada obrađivali, ali „bez valjane pravne osnove“ i da zbog 
toga plaćamo kazne ili da čekamo da nas se „deložira“. Bez poljoprivrednog zemljišta, nema 
poljoprivredne proizvodnje, a bez poljoprivredna proizvodnje nema ni proizvodnje hrane, kazao je 
Jakopović.  

U HPK ističu kako je drugi problem koji se javlja je taj da sukladno Zakonu, JLS mogu ali ne moraju odrediti 
maksimalnu veličinu državnog poljoprivrednog zemljišta koja se može dati jednom PG na njihovom teritoriju. 
Pojedine JLS vrlo hrabro ograničavaju veličinu poljoprivrednog posjeda za 30 ha pa čak i manje, što nekim 
kvalitetnim dosadašnjim posjednicima znači bankrot jer je mogu zadržati PG sa 10/20/30% dosadašnjeg 
zakupa zbog mehanizacije, broja stoke, broja zaposlenih i drugo.  

„Pitanje je da li to rade na temelju kvalitetnih analiza, strateških ciljeva ili su takve odluke donijeli iz 
političkih i inih drugih razloga, koji su sve samo ne u svrhu razvoja poljoprivrede, jer jako dobro smo 
svjesni da nam je rascjepkanost PG jedna od glavnih problema u nedovoljnoj produktivnost gdje 
smo tek na 1/3 prosjeka EU. I sada imamo slučaj da u susjednim općinama jedna ima maksimalno  30 
ha a druga 1000 ha. Pitamo se, kakvu strategiju poljoprivredne proizvodnje da tu primijenimo?, kazao 
je Jakopović. 

HPK smatra kako će se Hrvatskoj poljoprivredi dogoditi da ćemo uništiti kvalitetne poljoprivredne 
proizvođača, koji ostvaruju rezultate na europskom nivou sa odličnim prinosima te su konkurentni na EU 
tržištu poljoprivrednih proizvoda, posebice npr. ratari. 

 „Pritom se možemo dovesti u situaciju da ćemo teško „stvoriti“ nove uspješne  poljoprivrednike, jer 
za uspješnu poljoprivredu je potrebno puno znanja, kapitala i vremena. Logika da će na istoj površini 
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koju je izvrsno obrađivalo jedno PG, ostvariti istu količinu proizvodnje, istu kvalitetu, iste prinose 10 
poljoprivrednika, naprosto nije točna. Stvaramo mrtve kapitale, a imamo ogroman broj napuštenih 
farmi ostalih još iz nekadašnjih propalih operativnih programa. Čini se da ćemo opet jako skupo 
plaćati loše političke odluke u poljoprivredi“, kazao je Jakopović. 

U sadašnjoj vrlo neizvjesnoj situaciji po pitanju globalne prehrambene sigurnosti, pitanje proizvodnje hrane je 
prvorazredno pitanje i svako eksperimentiranje na tom području je nedopustivo. Hrvatska ima u 
poljoprivrednoj proizvodnji strukturu u kojoj prevladava biljna proizvodnja žitarica, uljarica, industrijskog bilja. 
Naša stočarske proizvodnja je značajno smanjena i opstali su veći proizvođači koji su uz stočarstvo imali i 
odgovarajuću ratarsku proizvodnju, koja im omogućuje proizvodnju vlastite stočne hrane. To sve nije 
moguće raditi na malim, rascjepkanim, nepovezanim, neuređenim površinama poljoprivrednog zemljišta, 
kakva se očito sada žele ponovo stvarati, kazao je predsjednik Odbora za svinjogojstvo HPK Antun 
Golubović.  

U HPK smatraju kako Hrvatskoj bi trebao biti cilj stavljanje u funkciju zapuštenog privatnog poljoprivrednog 
zemljišta i zemljišta u vlasništvu Republike Hrvatske koje nije u funkciji poljoprivredne proizvodnje, izdvajanje 
iz šumsko-gospodarske osnove poljoprivrednog zemljišta, koje se može privesti namjeni te dodatno provesti 
okrupnjavanje poljoprivrednog zemljišta. Cilj bi trebao biti povećati ukupnu površinu obradivog 
poljoprivrednog zemljišta. 

Iz HPK podsjećaju kako je u veljači 2018 godine donijet Zakon o poljoprivrednom zemljištu, koji je nadležnost 
za dodjelu s Agencije za poljoprivredno zemljište, prenio na jedinici lokalne samouprave (JLS). Taj zakon je 
izazvao brojne prijepore i kod JLS i kod poljoprivrednih proizvođača, a temeljem tog zakona se vrlo malo 
raspolagalo poljoprivrednim zemljište. U svibnju 2022 godine su donijete izmjene i dopune Zakona, a tijekom 
rujna i listopada ove godine i brojni provedbeni pravilnici. U razdoblju od 2019 do 2022 donijete su tri izmjene 
i dopune zakona, dvije uredbe i 19 Pravilnika vezano uz legislativu poljoprivrednog zemljišta. 

Predsjednik Hrvatske poljoprivredne komore Mladen Jakopović pozvao je hrvatske potrošače da tijekom 
velike Blagdanske potrošnje kupuju domaće poljoprivredne proizvode i hranu.  

„Znamo da je na tržištu puno uvozne hrane koja je loše kvalitete i dolazi po dampinškim cijenama. 
Isto tako znamo i da naši potrošači zbog kupovne moći cijenu stavljaju na prvo mjesto, a da li je 
domaći proizvod je tek na 6 mjestu pri odabiru kupnje proizvoda. No, domaći su proizvodi iako nešto 
skuplji kvalitetniji i njihovom kupnjom čuvamo selo, ruralne prostore, zapošljavanje odnosno 
prehrambenu sigurnosti, istaknuo je Jakopović . 

HPK je ujedno pozvala sve javne institucije, javna poduzeća, ali i privatne tvrtke da kupuju poslovne poklone 
od domaćih proizvođača hrane jer će tim dati svoj doprinos domaćoj poljoprivrednoj proizvodnji.  

 

 

GLAVNE MEDIJSKE OBJAVE  

 

SIJEČANJ  

 

Hrvatska poljoprivredna komora započinje s izbornim radnjama 
Pravo glasa na izborima imaju svi OPG-i upisani u Upisnik obiteljskih poljoprivrednih 
gospodarstava na dan 31.12.2021. te svi evidentirani dobrovoljni članovi na dan 31.12.2021., 
odnosno oni koji su potpisali izjavu o članstvu HPK. Više na:  

 https://komora.hr/izbori/ 

 https://gospodarski.hr/vijesti/poljoprivrednici-birajte-svoje-predstavnike-u-hrvatskoj-

poljoprivrednoj-komori/ 

 

Dodatna sredstva za sve stočare koji nisu dobili covid potpore  

Hrvatska poljoprivredna komora uputila je prošli tjedan dopis Ministarstvu poljoprivrede te je 

prezentirala argumente i zatražila dodatna sredstva za isplatu Covid potpora za više stotina 

stočara koji nisu dobili ovu potporu zbog grešaka tijekom prijave za njih i ispunjavanja zahtjeva. 

Više na:  

https://komora.hr/izbori/
https://gospodarski.hr/vijesti/poljoprivrednici-birajte-svoje-predstavnike-u-hrvatskoj-poljoprivrednoj-komori/
https://gospodarski.hr/vijesti/poljoprivrednici-birajte-svoje-predstavnike-u-hrvatskoj-poljoprivrednoj-komori/
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 https://gospodarski.hr/vijesti/dodatna-sredstva-za-sve-stocare-koji-nisu-dobili-covid-

potpore/ 

 https://www.034portal.hr/osigurana-dodatna-sredstva-za-sve-stocare-koji-nisu-dobili-covid-

potpore-870 

 https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/hpk-ministarstvo-naslo-sredstva-za-stocare-koji-nisu-

dobili-covid-potpore-4802869 

 https://www.agroklub.com/stocarstvo/za-stocare-i-peradare-koji-nisu-dobili-covid-potpore-

osigurano-vise-od-37-milijuna-kuna/74613/ 

Čeka nas povijesno najskuplja proljetna sjetva  

Prve procjene ratara već sada govore da će proljetna sjetva zbog rasta cijena svih ulaznih 

troškova, biti od 3000 do čak 6000 kuna veća. Više na:  

 https://gospodarski.hr/rubrike/ratarstvo-rubrike/ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-

sjetva/ 

 https://n1info.hr/biznis/hrvatska-poljoprivredna-komora-ceka-nas-povijesno-najskuplja-

proljetna-sjetva/ 

 https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-sjetva-

771621 

 https://www.poslovni.hr/hrvatska/ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-sjetva-4321972 

 https://privredni.hr/ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-sjetva-troskovi-po-hektaru-veci-

i-do-6000-kuna 

 https://www.glas-slavonije.hr/484355/1/Moguca-povijesno-najskuplja-sjetva 

 

VELJAČA 

Otkupne cijene ribe na razini od prije 15 godina, a ulazni troškovi utrostručeni 

Odbor za ribarstvo HPK održao je sastanak s predstavnicima Ministarstva poljoprivrede. Teme su 

bile rast cijena ulaznih troškova; niske otkupne cijene ribe; problemi oko mogućnosti ulaganja u 

nove brodove i obnovu ribarske flote kroz EU fondove. Više na: 

 https://gospodarski.hr/vijesti/otkupne-cijene-ribe-na-razini-od-prije-15-godina-a-ulazni-

troskovi-utrostruceni/ 

Otkupna cijena mlijeka treba ići prema 3,5 kune s PDV-om 

Hrvatska poljoprivredna komora sudjelovala je 8. veljače na sastanku CDG Milk (Civil dialogue 

group on milk). Na njemu se raspravljalo oko stanja na tržištu mlijeka i otkupa mlijeka u EU. Više 

na : 

 

 https://gospodarski.hr/vijesti/otkupna-cijena-mlijeka-treba-ici-prema-35-kune-s-pdv-om/ 

 https://komora.hr/otkupna-cijena-mlijeka-treba-ici-prema-35-kune-s-pdv-om-jer-u-eu-rastu-

daleko-brze-nego-kod-nas/ 

 

HPK: Stočarski sektor treba snažnije podržati! 

Hrvatska poljoprivredna komora je u najvećem dijelu zadovoljna s paketom mjera Vlade, vrijednim 

4,8 milijardi kuna. 

https://gospodarski.hr/vijesti/dodatna-sredstva-za-sve-stocare-koji-nisu-dobili-covid-potpore/
https://gospodarski.hr/vijesti/dodatna-sredstva-za-sve-stocare-koji-nisu-dobili-covid-potpore/
https://www.034portal.hr/osigurana-dodatna-sredstva-za-sve-stocare-koji-nisu-dobili-covid-potpore-870
https://www.034portal.hr/osigurana-dodatna-sredstva-za-sve-stocare-koji-nisu-dobili-covid-potpore-870
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/hpk-ministarstvo-naslo-sredstva-za-stocare-koji-nisu-dobili-covid-potpore-4802869
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/hpk-ministarstvo-naslo-sredstva-za-stocare-koji-nisu-dobili-covid-potpore-4802869
https://www.agroklub.com/stocarstvo/za-stocare-i-peradare-koji-nisu-dobili-covid-potpore-osigurano-vise-od-37-milijuna-kuna/74613/
https://www.agroklub.com/stocarstvo/za-stocare-i-peradare-koji-nisu-dobili-covid-potpore-osigurano-vise-od-37-milijuna-kuna/74613/
https://gospodarski.hr/rubrike/ratarstvo-rubrike/ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-sjetva/
https://gospodarski.hr/rubrike/ratarstvo-rubrike/ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-sjetva/
https://n1info.hr/biznis/hrvatska-poljoprivredna-komora-ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-sjetva/
https://n1info.hr/biznis/hrvatska-poljoprivredna-komora-ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-sjetva/
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-sjetva-771621
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-sjetva-771621
https://www.poslovni.hr/hrvatska/ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-sjetva-4321972
https://privredni.hr/ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-sjetva-troskovi-po-hektaru-veci-i-do-6000-kuna
https://privredni.hr/ceka-nas-povijesno-najskuplja-proljetna-sjetva-troskovi-po-hektaru-veci-i-do-6000-kuna
https://www.glas-slavonije.hr/484355/1/Moguca-povijesno-najskuplja-sjetva
https://gospodarski.hr/vijesti/otkupne-cijene-ribe-na-razini-od-prije-15-godina-a-ulazni-troskovi-utrostruceni/
https://gospodarski.hr/vijesti/otkupne-cijene-ribe-na-razini-od-prije-15-godina-a-ulazni-troskovi-utrostruceni/
https://gospodarski.hr/rubrike/ostalo/sto-sve-utjece-na-kretanje-cijena-hrane/
https://gospodarski.hr/vijesti/otkupna-cijena-mlijeka-treba-ici-prema-35-kune-s-pdv-om/
https://komora.hr/otkupna-cijena-mlijeka-treba-ici-prema-35-kune-s-pdv-om-jer-u-eu-rastu-daleko-brze-nego-kod-nas/
https://komora.hr/otkupna-cijena-mlijeka-treba-ici-prema-35-kune-s-pdv-om-jer-u-eu-rastu-daleko-brze-nego-kod-nas/
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 https://gospodarski.hr/vijesti/hpk-stocarski-sektor-treba-snaznije-podrzati/ 

 https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/hpk-mjere-pomoci-vlade-su-dobre-ali-treba-

snaznije-podrzati-stocarski-sektor/74499/ 

 https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-podrzava-vladine-mjere-ali-smatra-da-treba-

jace-poduprijeti-stocarstvo-777136 

 

Situacija u ratarstvu i stočarstvu alarmantna! 

Predstavnici Hrvatske poljoprivredne komore sudjelovali su na sjednici saborskog Odbora za 

poljoprivredu. Na sjednici se raspravljalo o stanju u sektoru stočarstva i ratarstva u RH. Više na:  

 https://gospodarski.hr/vijesti/situacija-u-ratarstvu-i-stocarstvu-alarmantna-zbog-drasticnog-

rasta-cijena-proizvodnje/ 

 https://www.tportal.hr/biznis/clanak/situacija-u-ratarstvu-i-stocarstvu-alarmantna-zbog-

ekstremnog-rasta-troskova-20220225 

 https://n1info.hr/vijesti/situacija-u-ratarstvu-i-stocarstvu-alarmantna-zbog-rasta-cijena/ 

 https://www.24sata.hr/news/situacija-u-ratarstvu-i-stocarstvu-alarmantna-zbog-rasta-cijena-

818022 

 https://www.agroklub.com/ratarstvo/alarmantno-hoce-li-nam-njive-postati-neplodne-

humusa-sve-manje-u-tlu/84120/ 

 

OŽUJAK 

Vučković s predstavnicima HPK, HUP-a i HGK-a o prehrambenoj sigurnosti 

Ministrica poljoprivrede Marija Vučković održala je u petak sastanak s predstavnicima udruženja 

poslodavaca oko rasta cijena energenata i repromaterijala te aktualnih ratnih zbivanja u Ukrajini, u 

cilju sprečavanja potencijalnih poremećaja u prehrambenim sustavima koji mogu zahvatiti svjetsko 

tržište. Više na:  

 https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/vuckovic-s-predstavnicima-hpk-hup-a-i-hgk-a-o-

prehrambenoj-sigurnosti-5869224 

 https://dalmatinskiportal.hr/gastro/prehrambena-sigurnost--hpk--hup-i-hgk-na-sastanku-s-

ministricom-vuckovic-/126329 

 

HPK: Teško stanje u stočarstvu; nužne mjere pomoći 
Predstavnici Hrvatske poljoprivredne komore (HPK) upozorili su na teško stanje u stočarstvu i od 
Vlade i Ministarstva poljoprivrede zatražili hitne mjere. Više na :  
• https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/hpk-tesko-stanje-u-stocarstvu-nuzne-mjere-pomoci-

6027767   
• https://www.glas-slavonije.hr/488633/1/Tesko-stanje-u-stocarstvu-nuzne-su-mjere-pomoci   
• https://www.tportal.hr/biznis/clanak/hpk-zbog-teskog-stanja-u-stocarstvu-trazi-hitne-mjere-
pomoci-20210702/print   
 

https://gospodarski.hr/vijesti/hpk-stocarski-sektor-treba-snaznije-podrzati/
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/hpk-mjere-pomoci-vlade-su-dobre-ali-treba-snaznije-podrzati-stocarski-sektor/74499/
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/hpk-mjere-pomoci-vlade-su-dobre-ali-treba-snaznije-podrzati-stocarski-sektor/74499/
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-podrzava-vladine-mjere-ali-smatra-da-treba-jace-poduprijeti-stocarstvo-777136
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-podrzava-vladine-mjere-ali-smatra-da-treba-jace-poduprijeti-stocarstvo-777136
https://gospodarski.hr/vijesti/situacija-u-ratarstvu-i-stocarstvu-alarmantna-zbog-drasticnog-rasta-cijena-proizvodnje/
https://gospodarski.hr/vijesti/situacija-u-ratarstvu-i-stocarstvu-alarmantna-zbog-drasticnog-rasta-cijena-proizvodnje/
https://www.tportal.hr/biznis/clanak/situacija-u-ratarstvu-i-stocarstvu-alarmantna-zbog-ekstremnog-rasta-troskova-20220225
https://www.tportal.hr/biznis/clanak/situacija-u-ratarstvu-i-stocarstvu-alarmantna-zbog-ekstremnog-rasta-troskova-20220225
https://n1info.hr/vijesti/situacija-u-ratarstvu-i-stocarstvu-alarmantna-zbog-rasta-cijena/
https://www.24sata.hr/news/situacija-u-ratarstvu-i-stocarstvu-alarmantna-zbog-rasta-cijena-818022
https://www.24sata.hr/news/situacija-u-ratarstvu-i-stocarstvu-alarmantna-zbog-rasta-cijena-818022
https://www.agroklub.com/ratarstvo/alarmantno-hoce-li-nam-njive-postati-neplodne-humusa-sve-manje-u-tlu/84120/
https://www.agroklub.com/ratarstvo/alarmantno-hoce-li-nam-njive-postati-neplodne-humusa-sve-manje-u-tlu/84120/
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/vuckovic-s-predstavnicima-hpk-hup-a-i-hgk-a-o-prehrambenoj-sigurnosti-5869224
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/vuckovic-s-predstavnicima-hpk-hup-a-i-hgk-a-o-prehrambenoj-sigurnosti-5869224
https://dalmatinskiportal.hr/gastro/prehrambena-sigurnost--hpk--hup-i-hgk-na-sastanku-s-ministricom-vuckovic-/126329
https://dalmatinskiportal.hr/gastro/prehrambena-sigurnost--hpk--hup-i-hgk-na-sastanku-s-ministricom-vuckovic-/126329
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/hpk-tesko-stanje-u-stocarstvu-nuzne-mjere-pomoci-6027767
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/hpk-tesko-stanje-u-stocarstvu-nuzne-mjere-pomoci-6027767
https://www.glas-slavonije.hr/488633/1/Tesko-stanje-u-stocarstvu-nuzne-su-mjere-pomoci
https://www.tportal.hr/biznis/clanak/hpk-zbog-teskog-stanja-u-stocarstvu-trazi-hitne-mjere-pomoci-20210702/print
https://www.tportal.hr/biznis/clanak/hpk-zbog-teskog-stanja-u-stocarstvu-trazi-hitne-mjere-pomoci-20210702/print
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HPK: Europa mora zaštiti svoju poljoprivredu 

Hrvatska poljoprivredna komore (HPK) u ponedjeljak je izvijestila da je Europsko udruženje 

poljoprivrednike Copa i Cogeca zatražilo od Europske unije (EU) da zaštiti svoju poljoprivredu od 

mogućih posljedica dviju velikih kriza - rata u Ukrajini i klimatskih promjena. Više na:  

 https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-europa-mora-zastiti-svoju-poljoprivredu-781759 

 https://www.glas-slavonije.hr/488161/7/Europa-mora-zastititi-svoju-poljoprivredu 

 https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-europa-mora-zastiti-svoju-poljoprivredu-781759 

 https://www.hina.hr/vijest/10927555 

 https://www.glas-slavonije.hr/488161/7/Europa-mora-zastititi-svoju-poljoprivredu 

 https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/europa-mora-zastititi-svoju-poljoprivredu-

kako-bi-se-suocila-s-posljedicama-rata-u-ukrajini/75017/ 

 

Ministrica Vučković: Rat u Ukrajini donosi neizbježan globalni rast cijena, no Hrvatska će 

imati dovoljno hrane  

Rat u Ukrajini donosi snažne poremećaje u opskrbi hranom i neizbježan globalni rast cijena, no 

Hrvatska će imati dovoljno hrane što će, naravno, Vlada, a samim time i resorno Ministarstvo 

poljoprivrede, određenim aktivnostima i podupirati. Više na:  

 https://www.vecernji.hr/biznis/ministrica-vuckovic-rat-u-ukrajini-donosi-neizbjezan-globalni-

rast-cijena-no-hrvatska-ce-imati-dovoljno-hrane-1570781 

 https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/rat-u-ukrajini-donosi-dodatne-probleme-

hrvatskoj-poljoprivredi-sto-nam-je-ciniti/74797/ 

 

Valja brzo izgraditi još skladišta-moguće je da ostanemo bez žitarica? 

Robnih zaliha ima možda za tri mjeseca. Moramo tom problemu pristupiti ozbiljno i hitno izgraditi 

nove skladišne kapacitete. Više na:  

 https://www.agroklub.com/ratarstvo/valja-brzo-izgraditi-jos-skladista-moguce-je-da-

ostanemo-bez-zitarica/74946/ 

 https://enz.hrt.hr/?fbclid=IwAR0EbSo_gqz3y02MgCtt3dipwvVE0UJRa4KMoYeFkuIEMdJb9

SzXNA9mnGc 

 https://www.youtube.com/watch?v=Iq-ffzhwu40&ab_channel=Hrvatskaradiotelevizija 

 

Mladen Jakopović: Nema gladi u Hrvatskoj ako obradimo svaki pedalj zemlje 

Mladen Jakopović je novoizabrani predsjednik Hrvatske poljoprivredne komore. Više na: 

https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-europa-mora-zastiti-svoju-poljoprivredu-781759
https://www.glas-slavonije.hr/488161/7/Europa-mora-zastititi-svoju-poljoprivredu
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-europa-mora-zastiti-svoju-poljoprivredu-781759
https://www.hina.hr/vijest/10927555
https://www.glas-slavonije.hr/488161/7/Europa-mora-zastititi-svoju-poljoprivredu
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/europa-mora-zastititi-svoju-poljoprivredu-kako-bi-se-suocila-s-posljedicama-rata-u-ukrajini/75017/
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/europa-mora-zastititi-svoju-poljoprivredu-kako-bi-se-suocila-s-posljedicama-rata-u-ukrajini/75017/
https://www.vecernji.hr/biznis/ministrica-vuckovic-rat-u-ukrajini-donosi-neizbjezan-globalni-rast-cijena-no-hrvatska-ce-imati-dovoljno-hrane-1570781
https://www.vecernji.hr/biznis/ministrica-vuckovic-rat-u-ukrajini-donosi-neizbjezan-globalni-rast-cijena-no-hrvatska-ce-imati-dovoljno-hrane-1570781
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/rat-u-ukrajini-donosi-dodatne-probleme-hrvatskoj-poljoprivredi-sto-nam-je-ciniti/74797/
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/rat-u-ukrajini-donosi-dodatne-probleme-hrvatskoj-poljoprivredi-sto-nam-je-ciniti/74797/
https://www.agroklub.com/ratarstvo/valja-brzo-izgraditi-jos-skladista-moguce-je-da-ostanemo-bez-zitarica/74946/
https://www.agroklub.com/ratarstvo/valja-brzo-izgraditi-jos-skladista-moguce-je-da-ostanemo-bez-zitarica/74946/
https://enz.hrt.hr/?fbclid=IwAR0EbSo_gqz3y02MgCtt3dipwvVE0UJRa4KMoYeFkuIEMdJb9SzXNA9mnGc
https://enz.hrt.hr/?fbclid=IwAR0EbSo_gqz3y02MgCtt3dipwvVE0UJRa4KMoYeFkuIEMdJb9SzXNA9mnGc
https://www.youtube.com/watch?v=Iq-ffzhwu40&ab_channel=Hrvatskaradiotelevizija
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 https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/mladen-jakopovic-nema-gladi-u-hrvatskoj-ako-

obradimo-svaki-pedalj-zemlje-15175841 

Ne prijeti nam nestašica hrane, žitarica i uljarica proizvodimo u dovoljnim količinama, a i 

robne zalihe su obnovljive 

Kakvo je stanje u hrvatskoj poljoprivredi, koliko smo u proizvodnji hrane samodostatni, prijeti li nam 

zbog rata u Ukrajini i poremećaja u međunarodnom lancu opskrbe i nestašica hrane; samo su 

neka od pitanja na koja su Argumentima odgovarali državni tajnik u Ministarstvu poljoprivrede 

Tugomir Majdak, dr. sc. Tajana Radić iz Hrvatske poljoprivredne komore i vlasnik poljoprivrednog 

gospodarstva Agro Puškarić iz Garešnice, Marijo Puškarić. Više na:  

 https://hkm.hr/vijesti/domovina/argumenti-ne-prijeti-nam-nestasica-hrane-zitarica-i-uljarica-

proizvodimo-u-dovoljnim-kolicinama-a-i-robne-zalihe-su-

obnovljene/?fbclid=IwAR0Zbl7ScuWO_ynFg6PVydwMcTXS9SE2cFhdOscu3XtTxFPqrQKg

NzFxAWg 

Opet skaču cijene: Očekuje se poskupljenje mesa koje Hrvati vole konzumirati 

Na sastanku je zaključeno kako je budućnost sektora izuzetno neizvjesna te predstavlja izazov za 

sve proizvođače, ali se smatra kako je ovo i prilika da se u budućnosti razviju bolji uvjeti za 

proizvodnju svinjskog mesa i za stočarsku proizvodnju. Više na: 

 https://www.vecernji.hr/biznis/ocekuje-se-cjenovni-sok-eu-jos-ne-moze-predvidjeti-koliko-

ce-rasti-cijena-svinjetine-1574661 

 https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/stize-veliki-cjenovni-sok-radikalno-poskupljuje-

svinjetina-buducnost-cijelog-sektora-u-hrvatskoj-je-neizvjesna-15176977 

 https://n1info.hr/biznis/raste-cijena-svinjetine-hrvatske-poljoprivredna-komora-ocekuje-se-

cjenovni-sok/ 

 https://www.rtl.hr/vijesti-hr/novosti/hrvatska/4217460/jos-jedan-porast-cijena-svinjsko-meso-

ce-poskupjeti-i-buducnost-citavog-sektora-je-neizvjesna/ 

 https://www.mirovina.hr/novosti/hrvat-godisnje-pojede-do-50-kila-svinjetine-ali-to-ce-se-

promijeniti-jer-cijene-idu-gore/ 

 

Hoće li Europa biti gladna? 

Europska unija najveći je svjetski uvoznik i izvoznik hrane, no čak 3 milijuna ljudi u EU ne može si 

priuštiti kvalitetan obrok svaki drugi dan, dok se istodobno čak 20 % proizvedene hrane baca. Više 

na: 

 https://www.poslovni.hr/poslovni-tv/hoce-li-europa-biti-gladna-4331293  

 

TRAVANJ 

HPK zbog krize traži hitnu sjednicu Vlade o stočarstvu i poljoprivredi 

Hrvatska poljoprivredna komora (HPK) od premijera Andreja Plenkovića traži hitnu tematsku 

sjednicu Vlade o stanju u stočarstvu i poljoprivredi te odgodu primjene novog ZPP-a na godinu 

dana zbog teške krize u tom sektoru. Više na: 

 https://www.hina.hr/vijest/10957271 

 https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/hpk-zbog-krize-trazi-hitnu-sjednicu-vlade-o-stocarstvu-i-

poljoprivredi-6548097 

https://hkm.hr/vijesti/domovina/argumenti-ne-prijeti-nam-nestasica-hrane-zitarica-i-uljarica-proizvodimo-u-dovoljnim-kolicinama-a-i-robne-zalihe-su-obnovljene/?fbclid=IwAR0Zbl7ScuWO_ynFg6PVydwMcTXS9SE2cFhdOscu3XtTxFPqrQKgNzFxAWg
https://hkm.hr/vijesti/domovina/argumenti-ne-prijeti-nam-nestasica-hrane-zitarica-i-uljarica-proizvodimo-u-dovoljnim-kolicinama-a-i-robne-zalihe-su-obnovljene/?fbclid=IwAR0Zbl7ScuWO_ynFg6PVydwMcTXS9SE2cFhdOscu3XtTxFPqrQKgNzFxAWg
https://hkm.hr/vijesti/domovina/argumenti-ne-prijeti-nam-nestasica-hrane-zitarica-i-uljarica-proizvodimo-u-dovoljnim-kolicinama-a-i-robne-zalihe-su-obnovljene/?fbclid=IwAR0Zbl7ScuWO_ynFg6PVydwMcTXS9SE2cFhdOscu3XtTxFPqrQKgNzFxAWg
https://hkm.hr/vijesti/domovina/argumenti-ne-prijeti-nam-nestasica-hrane-zitarica-i-uljarica-proizvodimo-u-dovoljnim-kolicinama-a-i-robne-zalihe-su-obnovljene/?fbclid=IwAR0Zbl7ScuWO_ynFg6PVydwMcTXS9SE2cFhdOscu3XtTxFPqrQKgNzFxAWg
https://www.vecernji.hr/biznis/ocekuje-se-cjenovni-sok-eu-jos-ne-moze-predvidjeti-koliko-ce-rasti-cijena-svinjetine-1574661
https://www.vecernji.hr/biznis/ocekuje-se-cjenovni-sok-eu-jos-ne-moze-predvidjeti-koliko-ce-rasti-cijena-svinjetine-1574661
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/stize-veliki-cjenovni-sok-radikalno-poskupljuje-svinjetina-buducnost-cijelog-sektora-u-hrvatskoj-je-neizvjesna-15176977
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/stize-veliki-cjenovni-sok-radikalno-poskupljuje-svinjetina-buducnost-cijelog-sektora-u-hrvatskoj-je-neizvjesna-15176977
https://n1info.hr/biznis/raste-cijena-svinjetine-hrvatske-poljoprivredna-komora-ocekuje-se-cjenovni-sok/
https://n1info.hr/biznis/raste-cijena-svinjetine-hrvatske-poljoprivredna-komora-ocekuje-se-cjenovni-sok/
https://www.rtl.hr/vijesti-hr/novosti/hrvatska/4217460/jos-jedan-porast-cijena-svinjsko-meso-ce-poskupjeti-i-buducnost-citavog-sektora-je-neizvjesna/
https://www.rtl.hr/vijesti-hr/novosti/hrvatska/4217460/jos-jedan-porast-cijena-svinjsko-meso-ce-poskupjeti-i-buducnost-citavog-sektora-je-neizvjesna/
https://www.mirovina.hr/novosti/hrvat-godisnje-pojede-do-50-kila-svinjetine-ali-to-ce-se-promijeniti-jer-cijene-idu-gore/
https://www.mirovina.hr/novosti/hrvat-godisnje-pojede-do-50-kila-svinjetine-ali-to-ce-se-promijeniti-jer-cijene-idu-gore/
https://www.poslovni.hr/poslovni-tv/hoce-li-europa-biti-gladna-4331293
https://www.hina.hr/vijest/10957271
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/hpk-zbog-krize-trazi-hitnu-sjednicu-vlade-o-stocarstvu-i-poljoprivredi-6548097
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/hpk-zbog-krize-trazi-hitnu-sjednicu-vlade-o-stocarstvu-i-poljoprivredi-6548097
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 https://www.index.hr/vijesti/clanak/poljoprivrednici-zbog-krize-traze-hitnu-sjednicu-

vlade/2353210.aspx 

 https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/hrvatska/hrvatska-poljoprivredna-komora-trazi-hitnu-

sjenicu-vlade-rh-obuzdajte-cijene-zitarica-jer-ce-farmeri-propasti-1181242 

 https://www.agroklub.com/stocarstvo/neodrzivo-stanje-trazi-se-hitna-sjednica-vlade-o-

prehrambenoj-sigurnosti-hrvatske/75883/ 

 https://en.balkanz.io/news/article/poljoprivrednici-zbog-krize-traze-hitnu-sjednicu-

vlade/36004724 

 https://www.poslovni.hr/hrvatska/vlada-mora-donijeti-izvanredne-mjere-za-ocuvanje-agrara-

i-proizvodnje-hrane-4331864 

 https://privredni.hr/hpk-zbog-krize-trazi-hitnu-sjednicu-vlade-o-stocarstvu-i-poljoprivredi 

 https://www.youtube.com/watch?v=1d6NgcvCSRc&ab_channel=TelevizijaSlavonijeiBaranj

e 

 

 

HPK traži odgodu primjene novog ZPP-a na godinu dana 

Upravni odbor HPK-a, kako su naveli u priopćenju, ujedno je podržao Deklaraciju Višegradske 

skupine u kojoj se traži odgoda primjene Zajedničke poljoprivredne politike EU-a za godinu dana, 

odnosno da ona stupi na snagu 1. siječnja 2024. godine. Više na:  

 https://www.glas-slavonije.hr/490632/7/HPK-trazi-odgodu-primjene-novog-ZPP-a-na-

godinu-dana 

 https://www.vecernji.hr/biznis/odgodite-zpp-i-hitno-obuzdajte-cijene-zitarica-1576351 

 https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/provedbu-novog-zpp-a-odgoditi-do-1-

sijecnja-2024/76650/ 

 

Poljoprivreda ima najniži postotak usvajanja digitalnog marketinga, tek 78 posto zbog čega 

su potrebne nove investicije 

Upotreba digitalnih tehnologija i umjetne inteligencije u poljoprivredi od izuzetne je važnosti za 

razvoj sektora te nastavak i unaprjeđenje održive proizvodnje visoko kvalitetne i dostupne hrane. 

Više na:  

 https://komora.hr/poljoprivreda-ima-najnizi-postotak-usvajanja-digitalnog-marketinga-tek-

78-posto-zbog-cega-su-potrebne-nove-investicije/ 

Komasacija - ključ za povećanje proizvodnje i nova radna mjesta 

Plan oporavka je odlična prilika da se komasacija nakon trideset godina pokrene, ali za taj proces 

sadašnja izdvojena sredstva su premala i trebalo bi ih povećati. Više na:  

 http://www.glas-slavonije.hr/462218/7/Komasacija---kljuc-za-povecanje-proizvodnje-i-nova-

radna-mjesta?fb_comment_id=3854001158047374_3862813173832839 

HPK: U listopadu skup europskih poljoprivrednika u Šibeniku 

U Šibeniku će se od 12. do 14. listopada održati skup europskih poljoprivrednika udruženja Copa 

Cogeca čiji je član i Hrvatska poljoprivredna komora. Više na:  

https://www.index.hr/vijesti/clanak/poljoprivrednici-zbog-krize-traze-hitnu-sjednicu-vlade/2353210.aspx
https://www.index.hr/vijesti/clanak/poljoprivrednici-zbog-krize-traze-hitnu-sjednicu-vlade/2353210.aspx
https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/hrvatska/hrvatska-poljoprivredna-komora-trazi-hitnu-sjenicu-vlade-rh-obuzdajte-cijene-zitarica-jer-ce-farmeri-propasti-1181242
https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/hrvatska/hrvatska-poljoprivredna-komora-trazi-hitnu-sjenicu-vlade-rh-obuzdajte-cijene-zitarica-jer-ce-farmeri-propasti-1181242
https://www.agroklub.com/stocarstvo/neodrzivo-stanje-trazi-se-hitna-sjednica-vlade-o-prehrambenoj-sigurnosti-hrvatske/75883/
https://www.agroklub.com/stocarstvo/neodrzivo-stanje-trazi-se-hitna-sjednica-vlade-o-prehrambenoj-sigurnosti-hrvatske/75883/
https://en.balkanz.io/news/article/poljoprivrednici-zbog-krize-traze-hitnu-sjednicu-vlade/36004724
https://en.balkanz.io/news/article/poljoprivrednici-zbog-krize-traze-hitnu-sjednicu-vlade/36004724
https://www.poslovni.hr/hrvatska/vlada-mora-donijeti-izvanredne-mjere-za-ocuvanje-agrara-i-proizvodnje-hrane-4331864
https://www.poslovni.hr/hrvatska/vlada-mora-donijeti-izvanredne-mjere-za-ocuvanje-agrara-i-proizvodnje-hrane-4331864
https://privredni.hr/hpk-zbog-krize-trazi-hitnu-sjednicu-vlade-o-stocarstvu-i-poljoprivredi
https://www.youtube.com/watch?v=1d6NgcvCSRc&ab_channel=TelevizijaSlavonijeiBaranje
https://www.youtube.com/watch?v=1d6NgcvCSRc&ab_channel=TelevizijaSlavonijeiBaranje
https://www.glas-slavonije.hr/490632/7/HPK-trazi-odgodu-primjene-novog-ZPP-a-na-godinu-dana
https://www.glas-slavonije.hr/490632/7/HPK-trazi-odgodu-primjene-novog-ZPP-a-na-godinu-dana
https://www.vecernji.hr/biznis/odgodite-zpp-i-hitno-obuzdajte-cijene-zitarica-1576351
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/provedbu-novog-zpp-a-odgoditi-do-1-sijecnja-2024/76650/
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/provedbu-novog-zpp-a-odgoditi-do-1-sijecnja-2024/76650/
https://komora.hr/poljoprivreda-ima-najnizi-postotak-usvajanja-digitalnog-marketinga-tek-78-posto-zbog-cega-su-potrebne-nove-investicije/
https://komora.hr/poljoprivreda-ima-najnizi-postotak-usvajanja-digitalnog-marketinga-tek-78-posto-zbog-cega-su-potrebne-nove-investicije/
http://www.glas-slavonije.hr/462218/7/Komasacija---kljuc-za-povecanje-proizvodnje-i-nova-radna-mjesta?fb_comment_id=3854001158047374_3862813173832839
http://www.glas-slavonije.hr/462218/7/Komasacija---kljuc-za-povecanje-proizvodnje-i-nova-radna-mjesta?fb_comment_id=3854001158047374_3862813173832839
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 https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-u-listopadu-skup-europskih-poljoprivrednika-u-

sibeniku-793352 

 https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/sibenik/vijesti/sibenik/u-listopadu-skup-europskih-

poljoprivrednika-u-sibeniku-trazimo-vecu-fleksibilnost-i-prilagodbu-trenutnim-okolnostima-

1188450 

 https://gospodarski.hr/vijesti/u-listopadu-najveci-skup-europskih-poljoprivrednika-udruzenja-

copa-cogeca-u-sibeniku/ 

 https://infokiosk.net/u-listopadu-skup-europskih-poljoprivrednika-u-sibeniku-trazimo-vecu-

fleksibilnost-i-prilagodbu-trenutnim-okolnostima/ 

 https://www.hina.hr/vijest/10979746 

 

SVIBANJ  

Mljekari: Otkupna cijena nedovoljna za pokrivanje troškova proizvodnje 

Proizvođači mlijeka u srijedu su izvijestili o sastanku s ministrima poljoprivrede i financija Marijom 

Vučković i  Zdravkom Marićem, na kojem su upozorili da je otkupna cijena mlijeka nedovoljna za 

pokriće troškova proizvodnje i da takvo stanje prijeti opstanku farmi. Više na:  

 https://www.hina.hr/vijest/10997549 

 https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/mljekari-otkupna-cijena-mlijeka-nedovoljna-je-za-

pokrivanje-troskova-proizvodnje-15198758 

 https://www.vecernji.hr/biznis/mljekari-upozorili-ministre-otkupna-cijena-nedovoljna-za-

pokrivanje-troskova-proizvodnje-1587496 

 https://www.tportal.hr/biznis/clanak/zbog-previsokih-troskova-upitna-proizvodnja-mlijeka-u-

hrvatskoj-20220518 

 https://prigorski.hr/mljekari-upozorili-ministre-vuckovic-i-marica-otkupna-cijena-nedovoljna-

za-pokrivanje-troskova-proizvodnje/ 

 https://privredni.hr/mljekari-upozorili-da-cijena-mlijeka-ne-moze-pokriti-troskove-proizvodnje 

 https://www.zagorje.com/clanak/vijesti/mljekari-otkupna-cijena-mlijeka-ne-moze-pokriti-

troskove-proizvodnje-a-to-proizvodnju-mlij 

 https://etleboro.org/g/9bbee138cda4aa407a9f1abc0d3aaf1dhr/mljekari-upozorili-ministre-

otkupna-cijena-nedovoljna-za-pokrivanje-tro%C5%A1kova-proizvodnje 

 https://www.agroklub.com/stocarstvo/mljekari-traze-vece-otkupne-cijene-nizi-pdv-i-solare-

ministri-vuckovic-i-maric-obecali-pomoc/77136/ 

 https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/hrvatska/proizvodaci-mlijeka-stigli-su-do-ruba-i-

nadleznima-poslali-dramatican-apel-ne-pomogne-li-nam-drzava-zatvorit-cemo-farme-a-

kupcima-ce-ostati-losi-mlijecni-pripravci-1193591 

 https://www.rtl.hr/vijesti/hrvatska/upitna-proizvodnja-mlijeka-u-hrvatskoj-mljekari-traze-

pomoc-vlade-nasi-troskovi-su-porasli-za-300-posto-e7add1d6-d797-11ec-aaad-

8e74d0fe31fe 

Bioekonomija stvara 657 milijardi eura dodatne vrijednosti u EU, gdje je tu Hrvatska? 

U Europskoj uniji čak je 17,4 milijuna ljudi zaposleno u sektorima koji imaju dodir s bioekonomijom 

koja stvara oko 657 milijardi eura dodane vrijednosti EU gospodarstva. Više na: 

 https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/bioekonomija-stvara-657-milijardi-eura-

dodane-vrijednosti-u-eu-gdje-je-tu-hrvatska/77286/ 

 https://www.poslovni.hr/hrvatska/kroz-kruznu-ekonomiju-do-manje-depopulacija-i-rasta-

prihoda-evo-sto-savjetuju-domaci-strucnjaci-4338381 

https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-u-listopadu-skup-europskih-poljoprivrednika-u-sibeniku-793352
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-u-listopadu-skup-europskih-poljoprivrednika-u-sibeniku-793352
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/sibenik/vijesti/sibenik/u-listopadu-skup-europskih-poljoprivrednika-u-sibeniku-trazimo-vecu-fleksibilnost-i-prilagodbu-trenutnim-okolnostima-1188450
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/sibenik/vijesti/sibenik/u-listopadu-skup-europskih-poljoprivrednika-u-sibeniku-trazimo-vecu-fleksibilnost-i-prilagodbu-trenutnim-okolnostima-1188450
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/sibenik/vijesti/sibenik/u-listopadu-skup-europskih-poljoprivrednika-u-sibeniku-trazimo-vecu-fleksibilnost-i-prilagodbu-trenutnim-okolnostima-1188450
https://gospodarski.hr/vijesti/u-listopadu-najveci-skup-europskih-poljoprivrednika-udruzenja-copa-cogeca-u-sibeniku/
https://gospodarski.hr/vijesti/u-listopadu-najveci-skup-europskih-poljoprivrednika-udruzenja-copa-cogeca-u-sibeniku/
https://infokiosk.net/u-listopadu-skup-europskih-poljoprivrednika-u-sibeniku-trazimo-vecu-fleksibilnost-i-prilagodbu-trenutnim-okolnostima/
https://infokiosk.net/u-listopadu-skup-europskih-poljoprivrednika-u-sibeniku-trazimo-vecu-fleksibilnost-i-prilagodbu-trenutnim-okolnostima/
https://www.hina.hr/vijest/10979746
https://www.hina.hr/vijest/10997549
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/mljekari-otkupna-cijena-mlijeka-nedovoljna-je-za-pokrivanje-troskova-proizvodnje-15198758
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/mljekari-otkupna-cijena-mlijeka-nedovoljna-je-za-pokrivanje-troskova-proizvodnje-15198758
https://www.vecernji.hr/biznis/mljekari-upozorili-ministre-otkupna-cijena-nedovoljna-za-pokrivanje-troskova-proizvodnje-1587496
https://www.vecernji.hr/biznis/mljekari-upozorili-ministre-otkupna-cijena-nedovoljna-za-pokrivanje-troskova-proizvodnje-1587496
https://www.tportal.hr/biznis/clanak/zbog-previsokih-troskova-upitna-proizvodnja-mlijeka-u-hrvatskoj-20220518
https://www.tportal.hr/biznis/clanak/zbog-previsokih-troskova-upitna-proizvodnja-mlijeka-u-hrvatskoj-20220518
https://prigorski.hr/mljekari-upozorili-ministre-vuckovic-i-marica-otkupna-cijena-nedovoljna-za-pokrivanje-troskova-proizvodnje/
https://prigorski.hr/mljekari-upozorili-ministre-vuckovic-i-marica-otkupna-cijena-nedovoljna-za-pokrivanje-troskova-proizvodnje/
https://privredni.hr/mljekari-upozorili-da-cijena-mlijeka-ne-moze-pokriti-troskove-proizvodnje
https://www.zagorje.com/clanak/vijesti/mljekari-otkupna-cijena-mlijeka-ne-moze-pokriti-troskove-proizvodnje-a-to-proizvodnju-mlij
https://www.zagorje.com/clanak/vijesti/mljekari-otkupna-cijena-mlijeka-ne-moze-pokriti-troskove-proizvodnje-a-to-proizvodnju-mlij
https://etleboro.org/g/9bbee138cda4aa407a9f1abc0d3aaf1dhr/mljekari-upozorili-ministre-otkupna-cijena-nedovoljna-za-pokrivanje-tro%C5%A1kova-proizvodnje
https://etleboro.org/g/9bbee138cda4aa407a9f1abc0d3aaf1dhr/mljekari-upozorili-ministre-otkupna-cijena-nedovoljna-za-pokrivanje-tro%C5%A1kova-proizvodnje
https://www.agroklub.com/stocarstvo/mljekari-traze-vece-otkupne-cijene-nizi-pdv-i-solare-ministri-vuckovic-i-maric-obecali-pomoc/77136/
https://www.agroklub.com/stocarstvo/mljekari-traze-vece-otkupne-cijene-nizi-pdv-i-solare-ministri-vuckovic-i-maric-obecali-pomoc/77136/
https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/hrvatska/proizvodaci-mlijeka-stigli-su-do-ruba-i-nadleznima-poslali-dramatican-apel-ne-pomogne-li-nam-drzava-zatvorit-cemo-farme-a-kupcima-ce-ostati-losi-mlijecni-pripravci-1193591
https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/hrvatska/proizvodaci-mlijeka-stigli-su-do-ruba-i-nadleznima-poslali-dramatican-apel-ne-pomogne-li-nam-drzava-zatvorit-cemo-farme-a-kupcima-ce-ostati-losi-mlijecni-pripravci-1193591
https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/hrvatska/proizvodaci-mlijeka-stigli-su-do-ruba-i-nadleznima-poslali-dramatican-apel-ne-pomogne-li-nam-drzava-zatvorit-cemo-farme-a-kupcima-ce-ostati-losi-mlijecni-pripravci-1193591
https://www.rtl.hr/vijesti/hrvatska/upitna-proizvodnja-mlijeka-u-hrvatskoj-mljekari-traze-pomoc-vlade-nasi-troskovi-su-porasli-za-300-posto-e7add1d6-d797-11ec-aaad-8e74d0fe31fe
https://www.rtl.hr/vijesti/hrvatska/upitna-proizvodnja-mlijeka-u-hrvatskoj-mljekari-traze-pomoc-vlade-nasi-troskovi-su-porasli-za-300-posto-e7add1d6-d797-11ec-aaad-8e74d0fe31fe
https://www.rtl.hr/vijesti/hrvatska/upitna-proizvodnja-mlijeka-u-hrvatskoj-mljekari-traze-pomoc-vlade-nasi-troskovi-su-porasli-za-300-posto-e7add1d6-d797-11ec-aaad-8e74d0fe31fe
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/bioekonomija-stvara-657-milijardi-eura-dodane-vrijednosti-u-eu-gdje-je-tu-hrvatska/77286/
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/bioekonomija-stvara-657-milijardi-eura-dodane-vrijednosti-u-eu-gdje-je-tu-hrvatska/77286/
https://www.poslovni.hr/hrvatska/kroz-kruznu-ekonomiju-do-manje-depopulacija-i-rasta-prihoda-evo-sto-savjetuju-domaci-strucnjaci-4338381
https://www.poslovni.hr/hrvatska/kroz-kruznu-ekonomiju-do-manje-depopulacija-i-rasta-prihoda-evo-sto-savjetuju-domaci-strucnjaci-4338381
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 https://www.hina.hr/vijest/11002228 

 https://kombinat1969.com/2022/05/23/hpk-bioekonomija-stvara-657-milijardi-eura-dodane-

vrijednosti-u-eu/ 

 https://www.youtube.com/watch?v=ZFjXpv1glyE&ab_channel=TelevizijaSlavonijeiBaranje 

 https://www.youtube.com/watch?v=14fHFPC7sGk&ab_channel=TelevizijaSlavonijeiBaranje 

 https://radio.hrt.hr/radio-osijek/vijesti/biomasa-postaje-nova-nafta-i-novo-zlato-7520835 

Mladen Jakopović , President of the Croatian Chamber of Agriculture: Increasing food 

sovereignty 

 https://www.diplomacyandcommerce.hr/mladen-jakopovic-president-of-the-croatian-

chamber-of-agriculture-increasing-food-sovereignty/ 

 

LIPANJ  

Jakopović: Zasijano više, ali urod manji zbog suše 

Mladen Jakopović, predsjednik HPK, rekao je u Dnevniku HTV-a da je ove godine zasijano 5%-8% 

površina više, ali da će zbog suše urod biti nešto slabiji u odnosu na prošle godine. Više na:  

 https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/jakopovic-zasijano-vise-ali-urod-manji-zbog-suse-8158408 

Koliko će hrana još poskupijeti? Brlošić: Prijelomna će biti jesen 

Vlada će na sjednici donijeti odluku o pomoći poljoprivrednicima koje je pogodila tuča u Zagorju. 

Odluka će se usmjeriti na ublažavanje i otklanjanje posljedica elementarne nepogode, tuče, koja je 

pogodila šest županija. Više na:  

 https://www.tportal.hr/biznis/clanak/koliko-ce-hrana-jos-poskupjeti-brlosic-prijelomna-ce-biti-

jesen-20220609 

 https://www.novilist.hr/novosti/hrvatska/dok-u-svijetu-cijena-psenice-jako-raste-u-hrvatskoj-

pada-zasto/ 

 https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/u-mrezi-prvog-o-pomoci-poljoprivrednicima-7849472 

 

SRPANJ  

Predsjednik HPK Mladen Jakopović dodijelio nagrade najboljim oračima Varaždinske 

županije 

Predsjednik Hrvatske poljoprivredne komore Mladen Jakopović sudjelovao je 22. srpnja 2022. 

godine na natjecanju orača Varaždinske županije te je u ime HPK podržao ovo natjecanje i 

dodijelio nagrade najboljim županijskim oračima. Više na:  

 https://komora.hr/predsjednik-hpk-mladen-jakopovic-dodijelio-nagrade-najboljim-oracima-

varazdinske-zupanije/ 

 

Odabran 21 finalist i tri mlade nade za deveti Agro Oskar 

Počela utrka za izbor OPG-a Zlata vrijedan, finale 2. rujna na imanju Moslavačka priča 

 https://www.vecernji.hr/biznis/odabran-21-finalist-i-tri-mlade-nade-za-deveti-agro-oskar-

1600689 

https://www.hina.hr/vijest/11002228
https://kombinat1969.com/2022/05/23/hpk-bioekonomija-stvara-657-milijardi-eura-dodane-vrijednosti-u-eu/
https://kombinat1969.com/2022/05/23/hpk-bioekonomija-stvara-657-milijardi-eura-dodane-vrijednosti-u-eu/
https://www.youtube.com/watch?v=ZFjXpv1glyE&ab_channel=TelevizijaSlavonijeiBaranje
https://www.youtube.com/watch?v=14fHFPC7sGk&ab_channel=TelevizijaSlavonijeiBaranje
https://radio.hrt.hr/radio-osijek/vijesti/biomasa-postaje-nova-nafta-i-novo-zlato-7520835
https://www.diplomacyandcommerce.hr/mladen-jakopovic-president-of-the-croatian-chamber-of-agriculture-increasing-food-sovereignty/
https://www.diplomacyandcommerce.hr/mladen-jakopovic-president-of-the-croatian-chamber-of-agriculture-increasing-food-sovereignty/
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/jakopovic-zasijano-vise-ali-urod-manji-zbog-suse-8158408
https://www.tportal.hr/biznis/clanak/koliko-ce-hrana-jos-poskupjeti-brlosic-prijelomna-ce-biti-jesen-20220609
https://www.tportal.hr/biznis/clanak/koliko-ce-hrana-jos-poskupjeti-brlosic-prijelomna-ce-biti-jesen-20220609
https://www.novilist.hr/novosti/hrvatska/dok-u-svijetu-cijena-psenice-jako-raste-u-hrvatskoj-pada-zasto/
https://www.novilist.hr/novosti/hrvatska/dok-u-svijetu-cijena-psenice-jako-raste-u-hrvatskoj-pada-zasto/
https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/u-mrezi-prvog-o-pomoci-poljoprivrednicima-7849472
https://komora.hr/predsjednik-hpk-mladen-jakopovic-dodijelio-nagrade-najboljim-oracima-varazdinske-zupanije/
https://komora.hr/predsjednik-hpk-mladen-jakopovic-dodijelio-nagrade-najboljim-oracima-varazdinske-zupanije/
https://www.vecernji.hr/biznis/odabran-21-finalist-i-tri-mlade-nade-za-deveti-agro-oskar-1600689
https://www.vecernji.hr/biznis/odabran-21-finalist-i-tri-mlade-nade-za-deveti-agro-oskar-1600689
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Baranjski ratari većinu su pšenice izvezli i uskladištili 

Prema Pranjićevim informacijama u Mađarskoj pšenicu otkupljuju po 2,8 kn/kg, u BiH po 2,7 kn/kg, 

a u Sloveniji i iznad 3 kn/kg. Više na: 

 http://www.glas-slavonije.hr/499717/4/Baranjski-ratari-vecinu-su-psenice-izvezli-i-uskladistili 

  

 

KOLOVOZ  

Jakopović upozorava: Cijene hrane će sigurno još rasti 

Najveća suša u posljednjih nekoliko desetljeća pogodila je Europu, a iznimka nije ni Hrvatska. O 

tom problemu u Dnevniku N1 televizije govorio je predsjednik hrvatske poljoprivredne komore 

Mladen Jakopović. Više na: 

 https://hr.n1info.com/vijesti/velika-susa-u-hrvatskoj-vec-sada-se-trosi-hrana-namijenjena-

zimskim-mjesecima/ 

Hoće li mjera teška 200 milijuna kuna pomoći Hrvatima? Zbog suše se neće trebati ispuniti 

određeni zahtjevi 

Vlada bi uskoro trebala predstaviti mjere za poljoprivrednike pogođene sušom. Ministrica Vučković 

u nedjelju je najavila 200 milijuna kuna pomoći. Više na:  

 https://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/drzava-poljoprivrednicima-sksoro-predstavlja-mjere-

pomoci-od-suse---738491.html 

 https://www.hina.hr/vijest/11074861 

 https://www.glasistre.hr/hrvatska/poljoprivredna-komora-pozvala-zupanije-da-proglase-

prirodne-nepogode-od-suse-813572 

 http://www.glas-slavonije.hr/501593/1/Poljoprivrednici-u-strahu-Kako-prezivjeti-zimu 

 https://www.seebiz.eu/trzista/poljoprivredna-komora-pozvala-zupanije-da-proglase-

prirodne-nepogode-od-suse/280370 

 https://hr.n1info.com/video/novi-dan/brlosic-zbog-suse-ce-biti-znacajnih-problema-u-

proizvodnji-voca-i-povrca-2/ 

Premijer Andrej Plenković primio je danas u Banskim dvorima predstavnike sektora ratarstva 

udruženih pri Hrvatskoj poljoprivrednoj komori te predstavnike ratara s područja Slavonije, Baranje 

i Srijema, a na sastanku je sudjelovala i ministrica poljoprivrede Marija Vučković. Razgovarali su o 

proljetnoj i jesenskoj žetvi, stanju na tržištu i problematici otežanih uvjeta obavljanja djelatnosti 

uzrokovana energetskom krizom, tržišnim poremećajima i sušom. 

http://www.glas-slavonije.hr/499717/4/Baranjski-ratari-vecinu-su-psenice-izvezli-i-uskladistili
https://hr.n1info.com/vijesti/velika-susa-u-hrvatskoj-vec-sada-se-trosi-hrana-namijenjena-zimskim-mjesecima/
https://hr.n1info.com/vijesti/velika-susa-u-hrvatskoj-vec-sada-se-trosi-hrana-namijenjena-zimskim-mjesecima/
https://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/drzava-poljoprivrednicima-sksoro-predstavlja-mjere-pomoci-od-suse---738491.html
https://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/drzava-poljoprivrednicima-sksoro-predstavlja-mjere-pomoci-od-suse---738491.html
https://www.hina.hr/vijest/11074861
https://www.glasistre.hr/hrvatska/poljoprivredna-komora-pozvala-zupanije-da-proglase-prirodne-nepogode-od-suse-813572
https://www.glasistre.hr/hrvatska/poljoprivredna-komora-pozvala-zupanije-da-proglase-prirodne-nepogode-od-suse-813572
http://www.glas-slavonije.hr/501593/1/Poljoprivrednici-u-strahu-Kako-prezivjeti-zimu
https://www.seebiz.eu/trzista/poljoprivredna-komora-pozvala-zupanije-da-proglase-prirodne-nepogode-od-suse/280370
https://www.seebiz.eu/trzista/poljoprivredna-komora-pozvala-zupanije-da-proglase-prirodne-nepogode-od-suse/280370
https://hr.n1info.com/video/novi-dan/brlosic-zbog-suse-ce-biti-znacajnih-problema-u-proizvodnji-voca-i-povrca-2/
https://hr.n1info.com/video/novi-dan/brlosic-zbog-suse-ce-biti-znacajnih-problema-u-proizvodnji-voca-i-povrca-2/
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 https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/sastanak-poljoprivrednika-s-premijerom-plenkovicem-i-

ministricom-vuckovic 

9166785?fbclid=IwAR36TdXVh48Uxy6tAsY3yqgnxheuDJOzlD5mSKDyz6mhxETOTZ5C3n

R_4X8 

 

 

Predstavnici HPK: Zabranite izvoz pšenice i povećajte zalihe kukuruza 

Ministrica Vučković istaknula je kako prehrambena sigurnost u Hrvatskoj nije ugrožena te da će 

mjere Vlade, kojima se nastoji osnažiti hrvatsku primarnu poljoprivredu i preradu, sigurno u 

konačnici utjecati pozitivno na stabilnost i na krajnje potrošače. Više na:  

 https://www.vecernji.hr/biznis/predstavnici-hpk-zabranite-izvoz-psenice-i-povecajte-zalihe-

kukuruza-1610545 

 

RUJAN 

HPK: Pčelarima omogućiti potporu ili naknadu za oprašivanje za održivi razvoj 

Pčelarstvo je važno za proizvodnju hrane, mora se početi vrednovati uloga pčela kao oprašivača, a 

u novoj Zajedničkoj poljoprivrednoj politici (ZPP) važno je omogućiti potporu/naknadu za 

oprašivanje za održivi razvoj. Više na:  

 https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-pcelarima-omoguciti-potporu-ili-naknadu-za-

oprasivanje-za-odrzivi-razvoj-816767 

 https://hr.n1info.com/biznis/i-pcelari-u-problemima/ 

 https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-pcelarima-omoguciti-potporu-ili-naknadu-za-

oprasivanje-za-odrzivi-razvoj-816767 

 

 

 

https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/sastanak-poljoprivrednika-s-premijerom-plenkovicem-i-ministricom-vuckovic%209166785?fbclid=IwAR36TdXVh48Uxy6tAsY3yqgnxheuDJOzlD5mSKDyz6mhxETOTZ5C3nR_4X8
https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/sastanak-poljoprivrednika-s-premijerom-plenkovicem-i-ministricom-vuckovic%209166785?fbclid=IwAR36TdXVh48Uxy6tAsY3yqgnxheuDJOzlD5mSKDyz6mhxETOTZ5C3nR_4X8
https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/sastanak-poljoprivrednika-s-premijerom-plenkovicem-i-ministricom-vuckovic%209166785?fbclid=IwAR36TdXVh48Uxy6tAsY3yqgnxheuDJOzlD5mSKDyz6mhxETOTZ5C3nR_4X8
https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/sastanak-poljoprivrednika-s-premijerom-plenkovicem-i-ministricom-vuckovic%209166785?fbclid=IwAR36TdXVh48Uxy6tAsY3yqgnxheuDJOzlD5mSKDyz6mhxETOTZ5C3nR_4X8
https://www.vecernji.hr/biznis/predstavnici-hpk-zabranite-izvoz-psenice-i-povecajte-zalihe-kukuruza-1610545
https://www.vecernji.hr/biznis/predstavnici-hpk-zabranite-izvoz-psenice-i-povecajte-zalihe-kukuruza-1610545
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-pcelarima-omoguciti-potporu-ili-naknadu-za-oprasivanje-za-odrzivi-razvoj-816767
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-pcelarima-omoguciti-potporu-ili-naknadu-za-oprasivanje-za-odrzivi-razvoj-816767
https://hr.n1info.com/biznis/i-pcelari-u-problemima/
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-pcelarima-omoguciti-potporu-ili-naknadu-za-oprasivanje-za-odrzivi-razvoj-816767
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/hpk-pcelarima-omoguciti-potporu-ili-naknadu-za-oprasivanje-za-odrzivi-razvoj-816767


90 
 

Jakopović: Prema prvim preliminarnim rezultatima gubitci u poljoprivredi su preko milijardu 

kuna 

Nakon rasta cijena hrane posljednjih mjeseci zbog većih troškova vezanih za energente te inflacije, 

građani, osobito umirovljenici i oni s najmanjim primanjima, teško bi mogli izdržati još jedan val 

poskupljenja. Više na: 

 https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/gradani-bi-tesko-mogli-izdrzati-jos-jedan-val-poskupljenja-

9347560 

 https://evarazdin.hr/gospodarstvo/jakopovic-gubitak-u-poljoprivredi-broji-se-u-milijardama-

ocekujemo-znacajnu-pomoc-vlade-399468/ 

 

Predsjednik HPK Mladen Jakopović je ponovno izabran za potpredsjednika Copa 

organizacije 

Mladen Jakopović u petak je u Bruxellesu ponovno izabran za potpredsjednika Copa organizacije, 

većinom glasova 27 država članica. Jakopović će tako nastaviti svoj drugi potpredsjednički mandat 

na ovoj funkciji. Više na: 

 https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/predsjednik-hpk-mladen-jakopovic-je-ponovno-

izabran-za-potpredsjednika-copa-organizacije-15251994 

 https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/mladen-jakopovic-ponovno-izabran-za-

potpredsjednika-copa-organizacije/80609/ 

 https://unaworld.com/hr/biznis/jakopovic-ponovno-potpredsjednik-europskog-udruzenja-

poljoprivrednika 

 

LISTOPAD  

Jakopović: Najveći problem će pretrpjeti stočari. Nedostajat će silaže za stoku 

Rastu troškovi svima pa i poljoprivrednicima. Uz to muče ih i neki stari problemi i nepogode koje su 

smanjile prinose. U Novom danu o problemima poljoprivrednika govorio je Mladen Jakopović. Više 

na:  

 https://hr.n1info.com/biznis/jakopovic-najveci-problem-ce-pretrpjeti-stocari-nedostajat-ce-

silaze-za-

stoku/?fbclid=IwAR10MDP5Pt4u7vEAciXRnDV6ZmBpAzTdC2IgxUeGOOMUX3fQPFaJ3B

WvfsQ 

Europski poljoprivredni kongres: EU ne smije smanjiti proizvodnju hrane 

Europski poljoprivredni kongres, čiji je organizator najveće udruženje EU poljoprivrednika Copa-

Cogeca, a domaćin Hrvatska poljoprivredna komora (HPK), okupio je u Šibeniku oko 400 

poljoprivrednih proizvođača, savjetnika i zadruga EU članica, a jedan od glavnih zaključaka je da 

EU u ovim kriznim vremenima ne smije smanjiti proizvodnju hrane. Više na:   

 https://www.hina.hr/vijest/11124679 

 https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/europski-poljoprivredni-kongres-odrzati-poljoprivrednu-

proizvodnju-stabilnom-10137797 

 https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/eu-ne-smije-smanjiti-proizvodnju-hrane-10142009 

 https://www.nacional.hr/europa-ne-smije-smanjiti-proizvodnju-hrane-marija-vuckovic-ima-

plan-za-poljoprivrednike/ 

https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/gradani-bi-tesko-mogli-izdrzati-jos-jedan-val-poskupljenja-9347560
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/gradani-bi-tesko-mogli-izdrzati-jos-jedan-val-poskupljenja-9347560
https://evarazdin.hr/gospodarstvo/jakopovic-gubitak-u-poljoprivredi-broji-se-u-milijardama-ocekujemo-znacajnu-pomoc-vlade-399468/
https://evarazdin.hr/gospodarstvo/jakopovic-gubitak-u-poljoprivredi-broji-se-u-milijardama-ocekujemo-znacajnu-pomoc-vlade-399468/
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/predsjednik-hpk-mladen-jakopovic-je-ponovno-izabran-za-potpredsjednika-copa-organizacije-15251994
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/predsjednik-hpk-mladen-jakopovic-je-ponovno-izabran-za-potpredsjednika-copa-organizacije-15251994
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/mladen-jakopovic-ponovno-izabran-za-potpredsjednika-copa-organizacije/80609/
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/mladen-jakopovic-ponovno-izabran-za-potpredsjednika-copa-organizacije/80609/
https://unaworld.com/hr/biznis/jakopovic-ponovno-potpredsjednik-europskog-udruzenja-poljoprivrednika
https://unaworld.com/hr/biznis/jakopovic-ponovno-potpredsjednik-europskog-udruzenja-poljoprivrednika
https://hr.n1info.com/biznis/jakopovic-najveci-problem-ce-pretrpjeti-stocari-nedostajat-ce-silaze-za-stoku/?fbclid=IwAR10MDP5Pt4u7vEAciXRnDV6ZmBpAzTdC2IgxUeGOOMUX3fQPFaJ3BWvfsQ
https://hr.n1info.com/biznis/jakopovic-najveci-problem-ce-pretrpjeti-stocari-nedostajat-ce-silaze-za-stoku/?fbclid=IwAR10MDP5Pt4u7vEAciXRnDV6ZmBpAzTdC2IgxUeGOOMUX3fQPFaJ3BWvfsQ
https://hr.n1info.com/biznis/jakopovic-najveci-problem-ce-pretrpjeti-stocari-nedostajat-ce-silaze-za-stoku/?fbclid=IwAR10MDP5Pt4u7vEAciXRnDV6ZmBpAzTdC2IgxUeGOOMUX3fQPFaJ3BWvfsQ
https://hr.n1info.com/biznis/jakopovic-najveci-problem-ce-pretrpjeti-stocari-nedostajat-ce-silaze-za-stoku/?fbclid=IwAR10MDP5Pt4u7vEAciXRnDV6ZmBpAzTdC2IgxUeGOOMUX3fQPFaJ3BWvfsQ
https://www.hina.hr/vijest/11124679
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/europski-poljoprivredni-kongres-odrzati-poljoprivrednu-proizvodnju-stabilnom-10137797
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/europski-poljoprivredni-kongres-odrzati-poljoprivrednu-proizvodnju-stabilnom-10137797
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/eu-ne-smije-smanjiti-proizvodnju-hrane-10142009
https://www.nacional.hr/europa-ne-smije-smanjiti-proizvodnju-hrane-marija-vuckovic-ima-plan-za-poljoprivrednike/
https://www.nacional.hr/europa-ne-smije-smanjiti-proizvodnju-hrane-marija-vuckovic-ima-plan-za-poljoprivrednike/
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 https://unaworld.com/ba/vijesti/region/u-sibeniku-sljedece-sedmice-evropski-poljoprivredni-

kongres 

 https://www.vecernji.hr/biznis/prioritet-europe-bio-je-zeleni-plan-no-sada-se-sve-mijenja-

kljucno-je-da-nam-ne-padne-proizvodnja-1625184 

 

 

STUDENI  

Mediteranski kongres o razvoju ekstenzivnog stočarstva na hrvatskom kršu 

Hrvatska poljoprivredna komora organizirala je u petak u Benkovcu Mediteranski kongres o 

mogućnostima i perspektivama razvoja ekstenzivnog stočarstva na hrvatskom kršu te zaključili da 

treba odgoditi brisanje iz Arkod-a privatnih parcela za koje nema ugovora. Više na:  

 https://www.hina.hr/vijest/11165492 

 https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/2022/11/26/mediteranski-kongres-o-razvoju-

ekstenzivnog-stocarstva-na-hrvatskom-krsu-831987 

 https://zadarski.slobodnadalmacija.hr/zadar/regional/potrebno-je-stopirati-brisanje-arkod-

cestica-koje-su-u-tudem-privatnom-vlasnistvu-ukoliko-ih-vlasnik-ne-potrazuje-a-

gospodarenje-je-privedeno-svrsi-1243848 

 https://www.zadarskilist.hr/zadar-zupanija/zupanija/proizvodnja-hrane-postala-stratesko-

svjetsko-pitanje/ 

 https://www.agroklub.com/stocarstvo/brisanje-parcela-iz-arkod-a-treba-stopirati/82245/ 

 

Poljoprivreda se vratila u Zagreb – otvoren CROAGRO s više od 290 izlagača 

Agronomski fakultet i FAZOS su pripremi niz stručnih predavanja i okruglih stolova od Zelenog 

plana do održive poljoprivrede, čulo se na otvorenju CroAgra i sajmova hrane i zdravog življenja. 

Više na:  

https://unaworld.com/ba/vijesti/region/u-sibeniku-sljedece-sedmice-evropski-poljoprivredni-kongres
https://unaworld.com/ba/vijesti/region/u-sibeniku-sljedece-sedmice-evropski-poljoprivredni-kongres
https://www.vecernji.hr/biznis/prioritet-europe-bio-je-zeleni-plan-no-sada-se-sve-mijenja-kljucno-je-da-nam-ne-padne-proizvodnja-1625184
https://www.vecernji.hr/biznis/prioritet-europe-bio-je-zeleni-plan-no-sada-se-sve-mijenja-kljucno-je-da-nam-ne-padne-proizvodnja-1625184
https://www.hina.hr/vijest/11165492
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/2022/11/26/mediteranski-kongres-o-razvoju-ekstenzivnog-stocarstva-na-hrvatskom-krsu-831987
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/2022/11/26/mediteranski-kongres-o-razvoju-ekstenzivnog-stocarstva-na-hrvatskom-krsu-831987
https://zadarski.slobodnadalmacija.hr/zadar/regional/potrebno-je-stopirati-brisanje-arkod-cestica-koje-su-u-tudem-privatnom-vlasnistvu-ukoliko-ih-vlasnik-ne-potrazuje-a-gospodarenje-je-privedeno-svrsi-1243848
https://zadarski.slobodnadalmacija.hr/zadar/regional/potrebno-je-stopirati-brisanje-arkod-cestica-koje-su-u-tudem-privatnom-vlasnistvu-ukoliko-ih-vlasnik-ne-potrazuje-a-gospodarenje-je-privedeno-svrsi-1243848
https://zadarski.slobodnadalmacija.hr/zadar/regional/potrebno-je-stopirati-brisanje-arkod-cestica-koje-su-u-tudem-privatnom-vlasnistvu-ukoliko-ih-vlasnik-ne-potrazuje-a-gospodarenje-je-privedeno-svrsi-1243848
https://www.zadarskilist.hr/zadar-zupanija/zupanija/proizvodnja-hrane-postala-stratesko-svjetsko-pitanje/
https://www.zadarskilist.hr/zadar-zupanija/zupanija/proizvodnja-hrane-postala-stratesko-svjetsko-pitanje/
https://www.agroklub.com/stocarstvo/brisanje-parcela-iz-arkod-a-treba-stopirati/82245/
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 https://www.agroklub.com/sajmovi-dogadjanja/poljoprivreda-se-vratila-u-zagreb-otvoren-

croagro-s-vise-od-290-izlagaca/82351/ 

 https://www.zv.hr/press-10/press-informacije/otvoreni-croagro-i-sajmovi-hrane-i-zdravog-

zivljenja-9225/9225 

 https://novosti.hr/svecano-otvoreni-croagro-medunarodni-sajam-poljoprivrede-poljoopreme-

i-mehanizacije-i-sajmovi-hrane-i-zdravog-zivljenja/ 

 https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/2022/12/01/zv-na-sajmovima-poljoprivrede-te-hrane-

i-zdravog-zivljenja-292-izlagaca-832962 

 https://www.zagreb.hr/en/otvorenje-sajma-croagro-i-hrane-i-zdravog-zivljenj/152564 

 https://www.agronews.rs/croagro-i-sajmovi-hrane-i-zdravog-zivljenja-od-danas-na-

zagrebackom-velesajmu/ 

 https://www.poslovni.hr/kompanije/talijani-domacim-proizvodacima-otkrili-tajne-kako-

tehnologiju-koristiti-u-proizvodnji-hrane-4365758 

 https://kombinat1969.com/2022/11/22/talijanska-iskustva-u-primjeni-inovativnih-tehnologija-

za-poljoprivredu-i-prehrambenu-industriju-na-sajmu-croagro/ 

 https://www.agroklub.com/sajmovi-dogadjanja/poljoprivreda-se-vratila-u-zagreb-otvoren-

croagro-s-vise-od-290-izlagaca/82351/ 

 https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/pekka-pesonen-izazovi-su-brojni-tesko-je-

ocekivati-proizvodnju-hrane-na-odrziv-nacin/81244/ 

Zašto država kupuje 75.000 tona kukuruza od veterinarske stanice? 

Zašto nije od malih OPG-ova otkupila, od svojih ratara nego se prednost daje pravnoj osobi kojoj to 

uopće nije fah, pitaju se u HPK koja će tražiti hitni sastanak s ministarstvima gospodarstva i 

poljoprivrede te Ravnateljstvom robne zalihe.  

 https://www.agroklub.com/ratarstvo/traze-hitan-odgovor-zasto-drzava-kupuje-75000-tona-

kukuruza-od-veterinarske-stanice/81967/ 

 https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/gdje-smo-s-poljoprivredom-u-zemlji-u-kojoj-

je-200-sela-izumrlo-a-cak-700-pred-izumiranjem/81722/ 

 

Hrvatska je bila smeće za trećerazrednu hranu. Više nije 

Predsjednik Hrvatske poljoprivredne komore Mladen Jakopović komentirao je hrvatsku 

poljoprivrednu proizvodnju i novi zakon o poljoprivrednom zemljištu, koji bi trebao zaštititi male 

proizvođače. Više na: 

 https://www.index.hr/vijesti/clanak/sef-poljoprivredne-komore-hrvatska-je-bila-smece-za-

trecerazrednu-hranu-vise-nije/2409251.aspx 

 http://www.znet.hr/2022/11/05/hrvatska-je-uvijek-bila-smece-za-trecerazrednu-hranu/ 

 https://www.youtube.com/watch?v=rWmV6TKN2i4 

 https://www.tportal.hr/biznis/clanak/hrvatska-je-uvijek-bila-smece-za-trecerazrednu-hranu-

foto-20221104 

 https://n1info.hr/video/newsroom/hrvatska-je-uvijek-bila-smece-za-trecerazrednu-hranu-2/ 

Zbog sveopće krize i ptičje gripe prijeti nestašica jaja, a DZS prognozirao veliki rast cijena 

U Hrvatskoj su na snazi oštre mjere sprečavanja širenja ptičje gripe nakon nekoliko potvrđenih 

slučajeva te bolesti i određivanja zona ograničenja.  Više na:  

 https://sib.net.hr/vijesti/ostalo-vijesti/4301824/zbog-sveopce-krize-i-pticje-gripe-prijeti-

nestasica-jaja-a-dzs-prognozirao-veliki-rast-cijena/ 

https://www.agroklub.com/sajmovi-dogadjanja/poljoprivreda-se-vratila-u-zagreb-otvoren-croagro-s-vise-od-290-izlagaca/82351/
https://www.agroklub.com/sajmovi-dogadjanja/poljoprivreda-se-vratila-u-zagreb-otvoren-croagro-s-vise-od-290-izlagaca/82351/
https://www.zv.hr/press-10/press-informacije/otvoreni-croagro-i-sajmovi-hrane-i-zdravog-zivljenja-9225/9225
https://www.zv.hr/press-10/press-informacije/otvoreni-croagro-i-sajmovi-hrane-i-zdravog-zivljenja-9225/9225
https://novosti.hr/svecano-otvoreni-croagro-medunarodni-sajam-poljoprivrede-poljoopreme-i-mehanizacije-i-sajmovi-hrane-i-zdravog-zivljenja/
https://novosti.hr/svecano-otvoreni-croagro-medunarodni-sajam-poljoprivrede-poljoopreme-i-mehanizacije-i-sajmovi-hrane-i-zdravog-zivljenja/
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/2022/12/01/zv-na-sajmovima-poljoprivrede-te-hrane-i-zdravog-zivljenja-292-izlagaca-832962
https://www.glasistre.hr/gospodarstvo/2022/12/01/zv-na-sajmovima-poljoprivrede-te-hrane-i-zdravog-zivljenja-292-izlagaca-832962
https://www.zagreb.hr/en/otvorenje-sajma-croagro-i-hrane-i-zdravog-zivljenj/152564
https://www.agronews.rs/croagro-i-sajmovi-hrane-i-zdravog-zivljenja-od-danas-na-zagrebackom-velesajmu/
https://www.agronews.rs/croagro-i-sajmovi-hrane-i-zdravog-zivljenja-od-danas-na-zagrebackom-velesajmu/
https://www.poslovni.hr/kompanije/talijani-domacim-proizvodacima-otkrili-tajne-kako-tehnologiju-koristiti-u-proizvodnji-hrane-4365758
https://www.poslovni.hr/kompanije/talijani-domacim-proizvodacima-otkrili-tajne-kako-tehnologiju-koristiti-u-proizvodnji-hrane-4365758
https://kombinat1969.com/2022/11/22/talijanska-iskustva-u-primjeni-inovativnih-tehnologija-za-poljoprivredu-i-prehrambenu-industriju-na-sajmu-croagro/
https://kombinat1969.com/2022/11/22/talijanska-iskustva-u-primjeni-inovativnih-tehnologija-za-poljoprivredu-i-prehrambenu-industriju-na-sajmu-croagro/
https://www.agroklub.com/sajmovi-dogadjanja/poljoprivreda-se-vratila-u-zagreb-otvoren-croagro-s-vise-od-290-izlagaca/82351/
https://www.agroklub.com/sajmovi-dogadjanja/poljoprivreda-se-vratila-u-zagreb-otvoren-croagro-s-vise-od-290-izlagaca/82351/
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/pekka-pesonen-izazovi-su-brojni-tesko-je-ocekivati-proizvodnju-hrane-na-odrziv-nacin/81244/
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/pekka-pesonen-izazovi-su-brojni-tesko-je-ocekivati-proizvodnju-hrane-na-odrziv-nacin/81244/
https://www.agroklub.com/ratarstvo/traze-hitan-odgovor-zasto-drzava-kupuje-75000-tona-kukuruza-od-veterinarske-stanice/81967/
https://www.agroklub.com/ratarstvo/traze-hitan-odgovor-zasto-drzava-kupuje-75000-tona-kukuruza-od-veterinarske-stanice/81967/
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/gdje-smo-s-poljoprivredom-u-zemlji-u-kojoj-je-200-sela-izumrlo-a-cak-700-pred-izumiranjem/81722/
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/gdje-smo-s-poljoprivredom-u-zemlji-u-kojoj-je-200-sela-izumrlo-a-cak-700-pred-izumiranjem/81722/
https://www.index.hr/vijesti/clanak/sef-poljoprivredne-komore-hrvatska-je-bila-smece-za-trecerazrednu-hranu-vise-nije/2409251.aspx
https://www.index.hr/vijesti/clanak/sef-poljoprivredne-komore-hrvatska-je-bila-smece-za-trecerazrednu-hranu-vise-nije/2409251.aspx
http://www.znet.hr/2022/11/05/hrvatska-je-uvijek-bila-smece-za-trecerazrednu-hranu/
https://www.youtube.com/watch?v=rWmV6TKN2i4
https://www.tportal.hr/biznis/clanak/hrvatska-je-uvijek-bila-smece-za-trecerazrednu-hranu-foto-20221104
https://www.tportal.hr/biznis/clanak/hrvatska-je-uvijek-bila-smece-za-trecerazrednu-hranu-foto-20221104
https://n1info.hr/video/newsroom/hrvatska-je-uvijek-bila-smece-za-trecerazrednu-hranu-2/
https://sib.net.hr/vijesti/ostalo-vijesti/4301824/zbog-sveopce-krize-i-pticje-gripe-prijeti-nestasica-jaja-a-dzs-prognozirao-veliki-rast-cijena/
https://sib.net.hr/vijesti/ostalo-vijesti/4301824/zbog-sveopce-krize-i-pticje-gripe-prijeti-nestasica-jaja-a-dzs-prognozirao-veliki-rast-cijena/
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 https://priznajem.hr/novosti/jaja-ce-poskupjeti-na-preko-30-kuna-za-pakiranje-pticja-gripa-

propisi-skuplja-hrana-za-kokice-energija/200846/ 

 https://www.tportal.hr/biznis/clanak/stize-nestasica-jaja-i-potrajat-ce-cijena-bi-mogla-skociti-

i-vise-od-40-posto-strucnjaci-otkrivaju-sto-se-dogada-foto-20221129/print 

 https://narod.hr/hrvatska/stize-nestasica-jaja-cijena-bi-mogla-skociti-i-vise-od-40-posto 

 

Cijene poljoprivrednog zemljišta rastu, uskoro će ga moći kupovati i stranci 

Od lipnja sljedeće godine i stranci će jednako kao i građani Hrvatske moći kupovati poljoprivredno 

zemljište. Sada ga mogu kupiti jedino ako imaju registriranu tvrtku u našoj zemlji. Više na: 

 https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/od-lipnja-slijedece-godine-i-stranci-ce-moci-kupovati-

poljoprivredno-zemljiste-10425165 

Održan 6.seminar hrvatsko povrće u svetom Martinu na Muri. Više na: 

 https://gospodarski.hr/vijesti/odrzan-6-seminar-hrvatsko-povrce-u-svetom-martinu-na-muri/ 

 

 

PROSINAC  

HPK: 15 posto poljoprivrednog zemljišta moglo bi ostati neobrađeno 

Iz HPK upozoravaju da bi zbog načina provedbe natječaja za zakup državnog poljoprivrednog 

zemljišta, 150 tisuća hektara državne zemlje moglo ostati neobrađeno i nezasijano godinu ili dvije, 

što je 15 posto ukupne površine poljoprivrednog zemljišta u Hrvatskoj. Više na: 

 https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/hrvatska-poljoprivredna-komora-petnaest-posto-

poljoprivrednog-zemljista-moglo-bi-ostati-neobradeno-15285527 

 https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/hpk-15-posto-poljoprivrednog-zemljista-moglo-bi-ostati-

neobradeno-10498561 

 https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/zbog-politicke-samovolje-oko-drzavnog-

zemljista-unistit-cemo-kvalitetne-proizvodace/82625/ 

 https://www.hina.hr/vijest/11182154 

  

https://priznajem.hr/novosti/jaja-ce-poskupjeti-na-preko-30-kuna-za-pakiranje-pticja-gripa-propisi-skuplja-hrana-za-kokice-energija/200846/
https://priznajem.hr/novosti/jaja-ce-poskupjeti-na-preko-30-kuna-za-pakiranje-pticja-gripa-propisi-skuplja-hrana-za-kokice-energija/200846/
https://www.tportal.hr/biznis/clanak/stize-nestasica-jaja-i-potrajat-ce-cijena-bi-mogla-skociti-i-vise-od-40-posto-strucnjaci-otkrivaju-sto-se-dogada-foto-20221129/print
https://www.tportal.hr/biznis/clanak/stize-nestasica-jaja-i-potrajat-ce-cijena-bi-mogla-skociti-i-vise-od-40-posto-strucnjaci-otkrivaju-sto-se-dogada-foto-20221129/print
https://narod.hr/hrvatska/stize-nestasica-jaja-cijena-bi-mogla-skociti-i-vise-od-40-posto
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/od-lipnja-slijedece-godine-i-stranci-ce-moci-kupovati-poljoprivredno-zemljiste-10425165
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/od-lipnja-slijedece-godine-i-stranci-ce-moci-kupovati-poljoprivredno-zemljiste-10425165
https://gospodarski.hr/vijesti/odrzan-6-seminar-hrvatsko-povrce-u-svetom-martinu-na-muri/
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/hrvatska-poljoprivredna-komora-petnaest-posto-poljoprivrednog-zemljista-moglo-bi-ostati-neobradeno-15285527
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/hrvatska-poljoprivredna-komora-petnaest-posto-poljoprivrednog-zemljista-moglo-bi-ostati-neobradeno-15285527
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/hpk-15-posto-poljoprivrednog-zemljista-moglo-bi-ostati-neobradeno-10498561
https://vijesti.hrt.hr/gospodarstvo/hpk-15-posto-poljoprivrednog-zemljista-moglo-bi-ostati-neobradeno-10498561
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/zbog-politicke-samovolje-oko-drzavnog-zemljista-unistit-cemo-kvalitetne-proizvodace/82625/
https://www.agroklub.com/poljoprivredne-vijesti/zbog-politicke-samovolje-oko-drzavnog-zemljista-unistit-cemo-kvalitetne-proizvodace/82625/
https://www.hina.hr/vijest/11182154
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POGODNOSTI ZA ČLANOVE KOMORE 

 
Temeljem ugovora o poslovnoj suradnji između Hrvatske 
poljoprivredne komore i Zagrebačke banke članovi 
imaju povoljnije kreditiranje, besplatno otvaranje 
transakcijskog računa u Banci, besplatne edukacije u 
sklopu Agroakademije, ZABA partner, Unicredit leasing 

Croatia d.o.o. i druge mogućnosti o kojima možete saznati u poslovnicama ZABA-e. 

 

 

Temeljem ugovora o poslovnoj suradnji između 
Hrvatske poljoprivredne komore i zagrebačke tvrtke 
Intertim, svim hrvatskim poljoprivrednicima, članovima 
Hrvatske poljoprivredne komore, je dostupno besplatno 
korištenje poljoprivredne mobilne aplikacije Agrodox.  

 

 


